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Datos (UE) 2016/679.

ACTA - PLE

SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA PLE DEL DIA 11 DE NOVEMBRE DE 2021

Al Saló de Sessions de la Casa Consistorial de la ciutat de València, a les 10:10 hores del 
dia 11 de novembre de 2021, s’obri la sessió davall la presidència del segon tinent d’alcalde i 
vicealcalde senyor Sergi Campillo Fernández, per delegació de l'alcalde mitjançant Decret del dia
de hui i en aplicació del que disposa l'art. 122.2 de la Llei 7/85, de 2 d'abril, reguladora de les
bases de règim local, i l'art. 41 del Reglament orgànic del Ple. Hi assistixen l’alcalde senyor Joan
Ribó Canut, la primera tinenta d’alcalde i vicealcaldessa senyora Sandra Gómez López, els
senyors tinents i les senyores tinentes d’alcalde Carlos E. Galiana Llorens, Isabel Lozano Lázaro,
Aarón Cano Montaner, Mª Luisa Notario Villanueva, Elisa Valía Cotanda i Giuseppe Grezzi, els
senyors delegats i les senyores delegades Pere S. Fuset Tortosa, Glòria Tello Company, Lucía
Beamud Villanueva, Alejandro Ramón Álvarez, Emiliano García Domene, Mª Teresa Ibáñez
Giménez i Borja Jesús Sanjuán Roca, i els senyors regidors i les senyores regidores María José
Catalá Verdet, María José Ferrer San Segundo, Paula María Llobet Vilarrasa, Santiago Ballester
Casabuena, Juan Giner Corell, Marta Torrado de Castro, Julia Climent Monzó, Carlos Luis
Mundina Gómez, Fernando Giner Grima, María del Rocío Gil Uncio, Narciso Estellés
Escorihuela, Rafael Pardo Gabaldón, Francisco Javier Copoví Carrión, José Gosálbez Payá i
Vicente Montañez Valenzuela.

Hi assistixen, així mateix, el secretari general i del Ple, senyor Hilario Llavador Cisternes, i
l'interventor general municipal, senyor Ramón Brull Mandingorra.

Excusen la seua assistència la senyora tinenta d'alcalde María Pilar Bernabé García i la
senyora regidora María Amparo Picó Peris.
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1 RESULTAT: QUEDAR ASSABENTAT
ASSUMPTE:
ALCALDIA. Debat sobre l'estat de la ciutat.

Sr. President

“Bon dia, comencem el debat de l'estat de la ciutat.

Abans de començar per aclarir tal com va acordar la Junta de Portaveus repassarem quina
va ser la dinàmica del ple. Primer, l'alcalde que no té límit de temps per a la seua primera
intervenció. Després, les intervencions veïnals que són cinc minuts cada intervenció. N’hi ha tres
intervencions demanades. Després n’hi haurà la intervenció dels grups, de menor a major
representació en el Ple. Tindreu quinze minuts cada grup. Després l'alcalde tindrà una rèplica de
quinze minuts. Després n'hi haurà una rèplica de cada un dels grups, també de menor a major, de
huit minuts. I finalment tancarà l'alcalde, huit minuts. D'acord? Este és l'acord de la Junta de
Portaveus i comencem ja el ple extraordinari sobre el debat de l'estat de la ciutat. Té la paraula el
senyor alcalde.”

Sr. Alcalde

“Bon dia a totes i tots.

Celebrem per cinquena vegada en democràcia el debat de l'estat de la ciutat, una potent
ferramenta de transparència i rendició de comptes que este govern de coalició va posar en marxa
en el mandat anterior. Una oportunitat d'explicar a la ciutadania i a les forces polítiques que
formen part de l'hemicicle els esforços de esta corporació municipal està realitzant per reactivar
l'economia i deixar enrere les ferides que ha deixat la pandèmia en la societat valenciana.

L'any 2021 ha estat fins ara determinat pel COVID que amb data de hui sembla que podem
contemplar la seua evolució amb un cert optimisme sense deixar de banda la prudència que ens
obliga al veure la seua evolució en altres països d'Europa, del món i també del nostre país. El 7
de juliol del 2020 el Ple de l'Ajuntament va aprovar l'Acord marc per la recuperació i la
reconstrucció de la ciutat de València en el context del postCOVID. En el ple de juliol passat van
fer balanç del compliment d'aquest acord sent la primera administració en donar comptes
globalment sobre un acord postCOVID-19. Com dèiem en juliol, l'Acord de recuperació i
reconstrucció de la ciutat s'està desenvolupant adequadament perquè, per posar només dos
exemples, més del 90 per cent dels acords estan realitzats o en curs de realització i s'han
incorporat ja al voltant de 76 milions d'euros al pressupost per fer front a la pandèmia. Vull
reiterar que l'acord va ser fruit d'un exercici de responsabilitat tant del govern com de la major
part de l'oposició per donar resposta a un dels períodes més difícils de la història recent de la
ciutat.

També vull recordar i posar al dia els principals aspectes de reactivació econòmica i
d'ajudes de caràcter social. El pressupost de 2020 va incorporar un total de 29,8 milions a
diferents actuacions com subvencionar les Falles per fer front a les despeses associades a la
suspensió de la celebració, amb 2,7 milions d'euros; a ajudar al comerç, amb 1,6 milions; a les
persones autònomes xicotetes i mitjanes empreses, amb 2,5 milions; els espais culturals privats,
amb 250.000 euros; al sector de l'hostaleria, amb 1,6 milions; a la emprenedoria, amb 450.000
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euros, i a ampliarem el Programa Re-Activa, amb 1,6 milions. Als pressupostos de 2021 hem
impulsat el Programa Resistir conjuntament amb Generalitat i Diputació amb un import de 28,8
milions d'euros, del que s'han abonat ja 28,6 milions d'euros, que han arribat a 10.803 persones
autònomes, pimes i microempreses, pràcticament a la seua totalitat. A més s'han creat ajudes
directes al comerç per valor de 2,2 milions; la campanya bonus al comerç ha injectat també este
mes d'octubre 1,7 milions al xicotet comerç de la ciutat, un programa que els anuncie que tindrà
una continuïtat l'any que ve. A més, s'ha ajudat a l'hostaleria mitjançant la convocatòria
Re-Activa per valor de 5,26 milions d'euros i el sector restauració, 1,6 milions d'euros. També
s'han ajudat els sectors culturals i ha augmentat les ajudes a les arts escèniques i s'han atorgat
subvencions a associacions festives per valor de quasi 9 milions d'euros en dos anys.

La pandèmia ha suposat a més de problemes de salut i econòmics, també greus problemes
de caràcter social amb els quals l'Ajuntament ha donat resposta. Vull destacar en este sentit la
inversió en benestar social per haver estat molt significativa: 11,7 milions d'euros en crèdits
extraordinaris el 2020 i 5,4 d'increment al pressupost de 2021 que han permés adoptar mesures
necessàries per a l'ampliació del servei de teleassistència, ajuda a domicili i menjar a casa amb
persones majors, s'ha ampliat el contracte de teleassistència pel qual s'obtenen 900 terminals més,
l'equip d'atenció integral ha fet intervencions en tots els assentaments segregats de la ciutat, el
programa PAES continua concedint prestacions econòmiques de subsistència per a cobrir les
necessitats bàsiques d'aquelles famílies o unitats de convivència en situació de risc d'exclusió
social.

A nivell educatiu s'ha incrementat la dotació pressupostària del xec escolar fins a
aconseguir que totes les famílies que en l'anterior convocatòria van complir amb els requisits van
rebre l'assignació econòmica corresponent s'han concedit dos 1.420 ajudes de menjador i s'han
distribuït 453 tauletes digitals entre els alumnes. Vull afegir En este punt un fet que crec
significatiu, la realització dels actes fallers durant els primers dies de setembre. Les dades han
estat molt evidents. L'evolució de la pandèmia l'han tingut en tot el mes de setembre una pauta de
descens continuada que ens permet afirmar amb seguretat que les Falles no produïren cap
augment de la incidència de la pandèmia. Començàrem la setmana fallera amb una incidència
acumulada del COVID de 166 a la ciutat, més d'un mes després la incidència estava en 22 el que
demostra el bon treball ben realitzat pel col·lectiu faller i palesa el seu comportament exemplar i
el seu respecte a les normes sanitàries. Les Falles que foren la primera gran festa espanyola que
es va clausurar per efecte del coronavirus han estat també la primera gran festa que s'han tornat a
realitzar en unes condicions properes a la normalitat. Les Falles s'han desenrotllat evidentment en
unes condicions no habituals però han permés finalitzar el cicle faller i obrir el nou cicle que hem
anat desenvolupant amb l'elecció de les corts d'honor i de les falleres majors com un primer pas
per a fer unes falles com sempre, normals el proper mes de març. Així mateix, la festa del Nou
d'Octubre ha estat un altre indicador que pas a pas la vida dels valencians torna a les seues cites
habituals amb mínimes mesures de prevenció en els aforaments i en l'ús de la mascareta.

Comencem ara l'anàlisi de l’estat de la ciutat. Vull començar pels grans números de
l'economia municipal. Una gestió dels diners públics responsable amb criteris d'eficàcia i
eficiència, però fonamentalment centrada en millorar el benestar i les condicions de vida de tots
els veïns i veïnes de València dels nostres barris i pobles. Es parla molt i amb freqüència es
crítica la situació dels impostos en València com si fora una de les ciutats amb major pressió
fiscal. Generalment estes crítiques es llancen amb dades poc objectives. Posaré només un
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exemple. Quan es parla de l'IBI, l'impost de béns immobles, l'impost directe fonamental de la
ciutat, es nomena a més el tipus impositiu com un dels més elevats d'Espanya, quan en realitat
l'IBI és el producte de dos valors: el tipus impositiu i el valor cadastral. Efectivament, València té
un tipus impositiu elevat per causa que els valors cadastrals de la ciutat no s'han revisat des del
segle passat, fet que atenua molt notablement el valor del producte dels dos paràmetres que és
l’IBI. Açò fa que València siga la capital de província número 22, repetisc, número 22, en el
valor de l'IBI per vivenda de tamany i qualitat comparable. Molt per sota de Barcelona i Madrid i
al costat de Sevilla. Les dades no són nostres poden vostés trobar les en el Ranquin Tributario de
los Municipios Españoles 2020 de l'Ajuntament de Madrid. A més, cal recordar que en 2020 i en
2021 s'adapta la fiscalitat a la crisi del COVID amb retard i disminució d'alguns impostos, la
suspensió d'algunes taxes, etcètera.

Per cert, tinc la satisfacció d'informar-los que el govern estatal ha acceptat el retorn de
l'IVA de 2017, aquell que un ministre d'un govern del PP és va oblidar -anem a deixar-ho en
oblidar- de pagar als ajuntaments. Suposa un recurs per a l'Ajuntament de 8,5 milions, tal com
havíem demanat en l'acord marc i després reiterat en una moció d'este ple, que serviran per a
millorar els pressupostos de 2022.

En 2015 vam heretar en l'Ajuntament un deute de 784,6 milions d'euros, el 105,6 del
pressupost municipal, dels quals 177 milions eren pel pagament a proveïdors. No sé si això ho
poden considerar el que s'anomena un  dels nostres antecessors. En setembre de 2018legado
l'Ajuntament de València va aconseguir avançar quatre anys l’eixida del pla d'ajust imposat pel
Ministeri d'Hisenda en 2012. El deute l’hem continuat reduint al llarg dels anys fins arribar el
desembre de 2020 a un deute de 297 milions, que suposava un 33 per cent dels ingressos. A més,
l'actual nivell d'endeutament ens permet sense cap problema fer front al pagament de la part que
ens pertoca de les inversions provinents d'Europa del fons Next Generation que esperem siguen
substancioses.

Un altre paràmetre que afecta directament els autònoms i empreses que treballen amb
l'Ajuntament és el temps que tardem en pagar els proveïdors. En 2014 el període mitjà de
pagament era de 57 dies en 2015, el vam baixar el TMP a 30 dies, per deixar-ho en 2017 en 2,14
dies. En 2018 va canviar la forma de mesurar-lo incloent 30 dies més pel registre de factures. La
mitjana fou de 31 dies en 2010, de 34,8 dies en 2020 i de 14 dies, i enguany fins a setembre la
mitjana és de 23 dies.

Com indicava l'any passat en este debat, el nivell d'inversió municipal havia estat executat
més del 50 per cent superior en el període 2015-2019 del Govern de la Nau, que en el període
anterior 2011-2015 quan governava el Partit Popular. L'any 2020, malgrat ser un any on vam
estar de març a desembre amb la pandèmia, vam tenir un nivell d'inversió municipal executada de
83,4 milions, la mitjana del quadrienni anterior fou de 80 milions.

Com a conclusió, hem fet un esforç molt gran per a fer front a la crisi del COVID que no
ha suposat un increment significatiu del deute i per pagar puntualment els proveïdors municipals.
D'això se'n diu, ho diem nosaltres, una gestió eficient. -Un poquet d'aigua podeu portar? Gràcies.-

Què fem amb els diners de l'Ajuntament? En primer lloc, atendre a les persones.
Especialment, a aquelles persones que més ho necessiten. Els serveis d’atenció domiciliària
responen a la voluntat d'atenció centrada en la persona com un model que prioritza la qualitat de
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vida de les persones majors mitjançant una atenció personalitzada que afavoreix l'arrelament al
seu entorn. S'han ampliat i millorat qualitativament i quantitativament els serveis de
teleassistència, servei d'ajuda a domicili i menjar a domicili, passant d'un pressupost global en
2015 de 7,4 milions d'euros que atenia a un total de 7.620 usuaris a un pressupost en 2022 de
19,3 milions d'euros que atendrà a un total de 12.660 usuaris. Amb una diferència notable no
només en la quantitat d'usuaris atesos, un 66 per cent més, sinó també en la qualitat d’eixa
l'atenció, passant d'una despesa mitjana per usuari de 965 euros en 2015 a una despesa mitjana
per usuari de 1.526 euros el 2022, un 58 per cent més. En aquests moments s'estan licitant els
nous contractes de menjar a domicili i el Servei d'Ajuda a Domicili. Este últim podria estar
adjudicat en un termini de tres mesos.

El servei d'envelliment actiu ha desenvolupat diverses activitats entre les que destaquen
tallers recolzats per la Càtedra d'Envelliment Actiu de la Universitat de València, tallers de
nutrició, salut i memòria activa, iniciació a l'ús de l'ordinador i internet, de jardineria floral, de
música clàssica. Així mateix, s'han realitzat diverses activitats físiques en parcs i centres
municipals, així com visites culturals.

Fa un any en novembre de 2020 es va posar en marxa el Pla de Millora de la Dependència
amb dos objectius: acabar amb la llista d'espera i, per altra banda, posar al dia de revisions de
grau, canvis o necessitats de nous recursos a les persones ja inserides en el sistema. El pla es va
iniciar ara fa un any amb sis mil cinc centes tres valoracions pendents. A dia de hui tinc la
satisfacció d’anunciar que totes les valoracions pendents han sigut tramitades en la seua totalitat
complint el pla previst. En estos moments estem tramitant ja les noves sol·licituds que han arribat
al llarg de l'any 2021, per la qual cosa s'està complint l'objectiu de reduir la llista d'espera i a la
vegada de millorar el seguiment de les persones que formen part del sistema.

Les ajudes a les famílies en despeses com alimentació, productes de primera necessitat
com medicaments o higiene, pagament de rebuts de serveis bàsics, deutes de lloguer ,necessitats
oftalmològica i odontològiques, etcètera, s'han rellevat com un recurs clau per donar suport a les
situacions de dificultat econòmica derivades de la COVID-19. Com es pot comprovar amb les
diferències entre l'any 2019, amb 13.206 ajudes tramitades i un pressupost de 5,6 milions d'euros
i l'any 2020. amb 20.154 ajudes tramitades i un pressupost d’11,3 milions d'euros, el doble
exactament. En el que portem de 2021 s'han tramitat 12.500 ajudes, de les quals 9.328 ja han
estat abonades i 2.700 estan en tramitació.

El Servei d'Igualtat i Polítiques de Gènere va estat creat per en 2017 i ha vist augmentar el
seu pressupost fins a quasi un milió d'euros, més d'un 50 per cent, evidenciant l'aposta decidida
d'aquest govern per les polítiques d'igualtat. S'ha posat en marxa el servei de prevenció i atenció
de la violència de gènere en adolescents i població juvenil, que entre altres coses previndrà
l'assetjament juvenil. S'ha procedit a adaptar el servei d'atenció a dones víctimes de violència de
gènere. S'ha elaborat i aprovat recentment el Pla marc entre dones i homes, així com la seua
programació. A destacar les accions preventives realitzades en l'àmbit de la joventut. Recentment
s'ha posat en marxa el servei Taronja Sencera. d'atenció a la violència de gènere en adolescents,
que és pioner en tot l'Estat espanyol. Es continua lluitant contra la Violència de Gènere i
explotació sexual femenina, i la promoció de la igualtat del col·lectiu LGTBI.
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A nivell d'infraestructures s'acaben d'iniciar les obres en el carrer de Dalt, 48, per a
construir una oficina de no discriminació i contra delictes d'odi, que està previst que finalitzen en
febrer de 2022.

València és una ciutat solidària i acollidora amb les persones migrants i amb més països
del Tercer Món. Per això, des de l'àrea de Cooperació al Desenvolupament i Migracions es
treballa per a millorar la resposta a l'acollida de persones migrants ampliant els recursos
d'assistència i d'acollida atenent l'escolarització dels menors que vénen en famílies i lluitant
contra l'absentisme escolar. Es potencien les campanyes de sensibilització contra el racisme i es
visibilitzen en els projectes d’interculturalitat promoguts per associacions i entitats que estan en
el Consell d'Immigració. També es treballa junt amb entitats en el programa de protecció integral
i acollida de defensors dels drets humans i amb la xarxa de ciutats interculturals de la qual són
membres des de l'any passat. Col·laborem amb el fons solidari de cooperació junt amb altres 33
ajuntaments i 4 mancomunitats valencianes, així com amb diverses societats de cooperació de
tipus religiós com Servei Jesuïta Migrant, Fundació Vicent Ferrer, etcètera. Amb el Consell
consens del Consell Municipal de Cooperació hem millorat la regulació de les convocatòries per
finançar les ONG dissenyant eines que permeten finançar projectes de 24 mesos de duració i
afiançar el treball participatiu en la presa de decisions relatives a la cooperació municipal.

Passem a urbanisme i mobilitat. Tant l'urbanisme com la mobilitat és fonamental sobre el
principi general de recuperar espai públic per a les persones, dotar els barris dels serveis
necessaris per a fer innecessaris molts desplaçaments, ampliar les zones verdes i els espais d'oci i
convivència. Això implica ampliar voreres, parlar de super illes, apostar per un urbanisme
compacte, ampliar les zones de vianants, treballar per la descarbonització de la ciutat. Totes les
previsions de planejament que es troben en marxa incorporen el planejament de la ciutat dels 15
minuts tal com indica el pla aprovat en 2018, on la mescla d'usos i la provisió de dotacions
responen a este principi.

Estan pendents de l'informe de la Conselleria de Cultura per a la seua aprovació els plans
del Cabanyal, de Natzaret i de Cases de Bàrcena. Es continua avançant en la construcció de
dotacions de barri i en la recuperació del nostre patrimoni. A destacar l’execució del centre
sociocultural de la plaça del Pilar, la Aceitera de Marxalenes com a centre de persones majors, la
Farinera del Grau i la Casa del Rellotger. Un element que estava en desús símbol del
malbaratament i dels somnis faraònics de l'anterior govern ara l'anem a recuperar per a la
ciutadania. Es tracta de la rotonda d'entrada de la V-21 i de la Torre Miramar.

A través d'AUMSA s'està promovent la construcció de vivenda de lloguer assequible. Està
prevista la construcció de 323 vivendes amb esta finalitat en deu edificis: cinc en el centre
històric, quatre en el barri de les Moreres i un a l'avinguda de Tarongers. AUMSA compta amb
l'ajuda del Banc Europeu d'Inversions per al seu finançament.

València són els seus barris i també els seus pobles on també estem impulsant este mateix
model. Un exemple destacat és la finalització de les obres de la nova alcaldia de Cases de
Bàrcena dotant a este poble d'un equipament fonamental. Prompte finalitzarà la rehabilitació de
la barraca de Cotofio, en la Torr-Faitanar i s'ha iniciat el projecte participatiu que per a delimitar
els usos de ls recentment adquirida Trilladora de Tocaio, en el Palmar. Volem destacar també
l'aposta per dotar els pobles de València d'infraestructures sanitàries necessàries per atendre els
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seus veïns i veïnes, adequant i reformant tant el consultori auxiliar del Saler com les escoles del
Perellonet per a ser emprat també com a consultori auxiliar d'este poble.

La recuperació de l'espai públic és una de les prioritats del Govern del Rialto. Per açò, la
conversió en zona de vianants, la renaturalització i la mobilitat sostenible són eixos fonamentals
emprant tant l'urbanisme tàctic com estructural. En este sentit, cal mencionar la conversió en
zona de vianants de la plaça de l'Ajuntament mitjançant un procés d'urbanisme tàctic. Abans,
10.000 cotxes al dia passaven per ella tots els dies. Ara tenim 12.000 metres quadrats de plaça
plena de gent a totes hores, que ara avança mitjançant un concurs de projectes cap a la seua
reforma definitiva. A destacar també les obres de la plaça de la Reina i de la plaça de Bruges i el
seu entorn. Entre les tres places l'afirmació de què València és una ciutat de places serà prou
visible en el seu centre en poc de temps. En el mateix sentit s'han recuperat espais per a vianants
en les zones d'entrada i eixida dels centres escolars que units als trajectes per vianants escolars
permeten millorar els desplaçaments escolars i la seua seguretat, protegint els xiquets i les
xiquetes dels perills dels vehicles motoritzats.

La política de mobilitat del Govern del Rialto queda ben definida en el canvi de nom de la
regidoria. Abans es deia tráfico. Ara es diu mobilitat sostenible. L'objectiu és moure persones, no
cotxes que hi havia abans. L'objectiu és recuperar la ciutat per a les persones per a fer una
València més sana, segura, eficient, saludable i inclusiva. Hem estat treballant en diversos eixos
fonamentals: reforçant el transport públic amb l'EMT, hem augmentat l'aportació municipal que
ha permès entre altres la renovació del 68 per cent de la flota d'autobusos, part d’ells híbrids.
Abans de l'arribada de la pandèmia els viatgers de l'EMT havien arribar a augmentat un 11 per
cent, en estos moments ja s'ha recuperat el 75 per cent del passatge que tinguérem en 2019. S'està
treballant per a millorar les connexions entre els pobles de València i s'han millorat els títols
EMT Jove fins als 30 anys i EMT Infantil fins als 14 anys. S'estan renovant les nou centes
marquesines de l'EMT i aprofitant per a millorar la seua accessibilitat. Per cinqué any consecutiu
els preus de tots els desplaçaments en bus es mantenen constants.

Es continua amb la creació de carrils segregats per a bicicletes i patinets segurs i que no
molesten els vianants, convertint-se en la millor opció per a bona part dels desplaçaments de la
ciutat. Gràcies a l'increment de més de 40 quilòmetres de nous carrils bici, quasi un 30 per cent
més, i la interconnexió entre ells hem aconseguit que l'ús de la bicicleta haja augmentat en
València un 214 per cent, convertint la nostra ciutat en capital mediterrània de la bicicleta.

Comença a funcionar l'àrea de prioritat residencial Ciutat Vella Nord, la primera de què
disposa la ciutat de València en fase informativa i sense imposició de sancions. Es tracta de la
fase prèvia a la seua entrada en funcionament de manera oficial el proper 1 de desembre.
D'aquesta manera, València s'alinea amb moltes ciutats europees que tenen el centre de les seues
ciutats o convertides en zones per a vianants o amb mobilitat de cotxes restringida.

Parlem ara de medi ambient. Enguany s'han realitzat o estan en fase de finalització obres i
reformes en 14 jardins a distints barris de la ciutat per valor de 2,6 milions d'euros. Destaquem
entre ells l'esperada remodelació del parc de Manuel Granero, en Russafa, que tinc la satisfacció
d'anunciar que hui mateix es reobre a la ciutadania. També hem impulsat la reforma del parc de
l'Oest i el parc infantil inclusiu en el parc de Marxalenes. Menció especial mereix el concurs amb
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jurat que hem posat en marxa per transformar l'actual parcel·la de més de 7.000 metres quadrats
anomenada popularment dels jesuïtes en el jardí de Trini Simó, un jardí singular inspirat en el
paisatge agrícola valencià i que serà un vertader símbol per a la ciutat.

Fem una aposta per la naturalització dins de la ciutat, per renaturalitzar València. Per açò,
s'estan realitzant diverses experiències en biodiversitat com la introducció d'esquirols al riu,
caixes per a rates penades, per a insectes i aus, renaturalització de praderes D’escocells evitant
l'ús d'herbicides, manteniment de l'apicultura urbana, etcètera. En este marc els anuncie que s'està
elaborant el Pla Verd i de la Biodiversitat de València que va a preservar, protegir i millorar la
rica infraestructura natural del terme municipal de València mitjançant la redacció del Pla
director d'infraestructures verdes, foment i millora de la biodiversitat urbana creació de zones
verdes, etcètera. En definitiva, millorar la resiliència de la ciutat front a un canvi climàtic que ja
comença a ser una realitat.

Està en licitació un nou contracte de jardineria, un dels contractes més importants en la
gestió municipal, que substituirà i ampliarà en un 50 per cent el contracte anterior de 2015. Una
part de l'increment del nou contracte es dedicarà a la gestió de l'arbrat viari, que no estava present
en el contracte anterior. També s'incrementa el cost unitari per metre quadrat de jardí al passar de
3,5 a 4,7 euros per metre quadrat. L'augment de pressupost suposarà augmentar la plantilla
directa en un 20 per cent passant de 274 treballadors a 328, que permetrà millorar el manteniment
dels nostres parcs i jardins. El 50 per cent de la maquinària de jardineria serà elèctrica i es
reutilitzaran les restes vegetals com a matèria orgànica.

Els anuncie que ja estem preparant la candidatura de València a la Capitalitat Verda
Europea per a 2024. Mitjançant aquesta denominació, la Comissió Europea reconeix i premia els
esforços de les ciutats europees per a millorar el medi ambient i, per tant, l'economia i qualitat de
vida de les ciutats. La denominació s'atorga cada any. Vitòria va ser un any, per exemple, a una
ciutat que fa un esforç constant per aconseguir alts estàndards ambientals i que es trobe en
posició de liderar un model de desenvolupament urbà respectuós amb el medi ambient. Estimula
les ciutats a comprometre's amb objectius ambiciosos per a una major millora mediambiental i un
desenvolupament sostenible.

A nivell d'infraestructures verdes s'està treballant en diverses actuacions. La transformació
del bulevard García Lorca dins del projecte del canal d'accés ferroviari en un corredor verd és
una gran fita que ens permetrà cosir la ciutat pel sud i acabar amb una ferida històrica. Al igual
com serà un referent el futur parc de Desembocadura, un dels projectes d'infraestructura verda de
major envergadura de la ciutat i pel qual ja està en marxa un concurs internacional d'idees.
Mentre es desenvolupa, esta mateixa setmana ha començat ja l'adequació de l'espai Natzaret, una
zona verda que s'integrarà en el futur parc. També vull destacar altres actuacions com ara el Parc
de Carolines, de Benimàmet, amb el projecte ja realitzat, i l'ampliació del parc de Benicalap, en
fase de projecte.

València és una ciutat que en estos moments aposta cada vegada més per la separació dels
seus residus. Cal ressaltar que els valencians hem augmentat el percentatge de reciclatge en 9,2
punts en només dos anys, tal com posen de manifest les dades, destacant el seu creixement la
separació de residus orgànics. Així, durant el primer semestre del 2021 els veïns i veïnes de
València han reciclat 13.200 tones de residus orgànics, 2.740 més que en el mateix període de
2008 i 7.550 més que el 2019. Creixements importants han tingut també el reciclatge d'envasos i
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el vidre. A més del creixement de la conscienciació ciutadana també ha ajudat molt la
reorganització de les illes de recollida selectiva augmentant el número de contenidors fins a
assolir una ràtio de 216 habitants per contenidor. Els anuncie que abans d'acabar 2021 quedarà
implantada la recollida selectiva de matèria orgànica al cent per cent de la ciutat. En estos
moments està implantada en el 70 per cent de la ciutat. També està licitat i a punt de concloure el
contracte de subministrament i recollida d'oli usat per a tots els barris i pobles, per al seu
reciclatge com a biodièsel. Així com la licitació del contracte per a subhastar paper i cartró
procedent de la recollida selectiva. De la mateixa manera, s'han establert nou servicis com el
sistema de recollida mòbil en una part de Ciutat Vella, s'ha ampliat els horaris i el servici dels
ecoparcs mòbils, s'ha finalitzat els projectes de millora mitjançant contenidors, s'han realitzat
projectes d'innovació per a recuperar l'alumini lleuger i mitjançant sistemes SDR.

La ciutat de València ha estat funcionant estos anys amb un pressupost de neteja que es
caracteritza per ser un dels més baixos de les ciutats espanyoles a nivell de despesa per persona.
El contracte és de 2005, té un període de vigència de 16 anys i va sofrir en 2013 un fort retall per
part del govern en aquell moment, arribant a un mínim de 27,3 milions. Malgrat que va
incrementar-se en un 30 per cent entre el 2015 i 2019 de 29,5 a 38,2 milions es situava el tercer
per la cua en despesa per persona, segons un informe de l'OCU, l'Organització de Consumidors
de 2019, molt per sota de Barcelona, Madrid, Sevilla, Màlaga o Saragossa. Malgrat este dèficit,
la valoració dels serveis segons l'últim baròmetre municipal -juliol d'enguany- va ser de 5,7,
encara que moltes persones consideren la neteja com un problema a resoldre i millorar. Per tant,
la ciutadania aprova la gestió de la neteja i residus però ens demana més esforços en este tema.
Els avance que en estos moments es troba en fase de licitació un nou contracte de neteja i residus
que contempla un creixement de 75 a 80 milions per al 2022 i que de forma escalonada arribarem
en tres anys als 90 milions d'euros, el que suposa millores substancials del nou contracte, més
efectius, Renovació de maquinària, tot per arribar a uns nivells de qualitat i millora d'este servici
per mantindre València neta.

És un orgull per a esta ciutat acollir un tresor mediambiental com és el Parc Natural de
l'Albufera i que gràcies als treballs de protecció i conservació està millorant la seua biodiversitat.
El Racó de l'Olla ja és la millor colònia de gavina capnegra de la península. La transparència
mitjana del llac de l'Albufera dels mesos d'estiu de 2021 es situa 10-15 centímetres per damunt
del període 2008-2014 i 5 a 10 centímetres per damunt del 2015-2020 i permet un creixement
molt important de la vegetació subaquàtica. Malgrat aquestos avanços, el dèficit hídric estructural
que pateix l'Albufera és molt preocupant. Des de fa dècades la quantitat d'aigua que arriba al llac
ha anat disminuint. Des de 2016 i gràcies al diàleg amb la Confederació s'ha anat derivant aigua a
l'Albufera uns 12 hectòmetres cúbics anuals, quantitat insuficient segons els tècnics ja que el llac
necessitaria uns 74 hectòmetres cúbics anuals durant els mesos en què no es cultiva l'arròs. Per
estos motius, hem estat elaborant esmenes al nou pla hidrològic del Xúquer actualment en
exposició pública.

Estem treballant en la prevenció d'incendis forestals en el bosc del Saler. El Pla Local de
Prevenció d'Incendis té una vigència de 15 anys. El document contempla una revisió de la xarxa
viària, dels accessos a les masses forestals, de la xarxa hídrica, de sistemes d'autoprotecció per
part de les comunitats. Entre gener i agost l'Ajuntament ha retirat més de tres centes tones de
matèria vegetal de la Devesa. El Servici de Devesa-Albufera ja s'encarrega de la gestió i
conservació dels ports municipals del Palmar, el Perellonet, embarcador de Pujol. S'ha demanat
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també a la Generalitat la cessió del port del Saler. A més, s'ha adquirit una barca elèctrica
anomenada de Tramuntana per a gestionar la vigilància de l'Albufera. La seua adquisició s'inscriu
en el marc de la lluita contra el canvi climàtic i el manteniment del parc natural en les millors
condicions possibles.

Respecte a l'àrea del cicle integral de l'aigua, s'han realitzat diverses obres de renovació de
la xarxa arterial. A destacar com a més importants la marge dreta de l'antic llit del Túria, entre
Guillem de Castro i Peris i Valero, la substitució de la bogeria arterial de l'avinguda Peris i
Valero, el desdoblament de la canonada que abasteix a Pinedo i el Perellonet, i l'equipament del
pou de Benimàmet per a subministrar aigua potable. S'han realitzat millores en les plantes
potabilitzadores, amb nous grups de bombeig que milloren l'eficiència energètica de l'actual i s'ha
instal·lat un nou tractament de potabilització a base d'ozó i peròxid d'hidrogen que millora les
característiques organolèptiques de l'aigua. S'està treballant en la redacció de projectes de
dipòsits de tronades amb la finalitat d'evitar l'abocament d'aigües residuals al medi natural sense
tractament previ quan es produeixen pluges intenses en la ciutat.

Pel que fa a les polítiques de benestar animal, València és una ciutat respectuosa i
responsable amb els animals. Per això, hem pres mesures per garantir la seua protecció, a més
d'impulsar campanyes de conscienciació entre la ciutadania. En este sentit, hem millorat i
reformat diversos espais del Centre d'Acollida d'Animals de Benimàmet, actualment s'està
finalitzant el procés de municipalització del mateix. Hem augmentat el nombre d'adopcions
d'animals un 23 per cent en dos anys tant al centre Benimàmet, de gossos i gats, com el de
Nazaret, d'avifauna i animals exòtics. Hem aprovat un nou Pla Colonial Felí consensuat amb tots
els grups polítics de l'Ajuntament que millorarà la protecció de les colònies de gats de la ciutat i
minimitzarà les possibles molèsties veïnals. Hem impulsat el pla de control de l'avifauna urbana
amb què hem aconseguit reduir la població de coloms de la ciutat, alhora que acabem amb el
sacrifici maltractament animal. Hem pres les campanyes de conscienciació en la protecció i
adopció animal amb uns resultats molt positius. Hem aprovat el projecte d'execució i s'està
treballant junt amb l'Ajuntament de Torrent en la creació d'un consorci per a la futura construcció
del Centre d'Acollida d'Animals d'abast metropolità.

Passem a activitat cultural. Este Govern aposta per l'educació pública i de qualitat per a tots
els xiquets i xiquetes. Per això, en l'àmbit educatiu cal destacar que totes les famílies que
complien els requisits han rebut el xec escolar gràcies a l'ampliació del pressupost fins a 3,25
milions d'euros, inclòs el mes de juliol, el mateix que es va fer l'any anterior. Cal indicar que en
els requisits d'accés s'han tingut en compte les situacions d'ERO i altres vinculats amb la
pandèmia. En la mateixa línia, s'han augmentat també les ajudes per a material escolar. S'ha
constituït la Comissió Municipal d'Absentisme i ha reforçat el programa d'absentisme escolar
municipal amb l'objectiu d'aconseguir la plena escolarització i reducció de l'absentisme escolar
de tots els xiquets i xiquetes de l'etapa obligatòria. S'ha treballat en la millora de l'alimentació
escolar modificant els nous plecs de contractació per incrementar els productes ecològics de
temporada i de proximitat seguint les propostes que va realitzar el Consell Alimentari Municipal.
S'ha augmentat també de forma significativa la dotació de monitors dels menjadors escolars. S'ha
continuat realitzant activitats extraescolars de diversos tipus, des de cors de centres educatius a
nivell municipal, passant pels tallers de recolzament psicològic, el programa Com Pensem o la
participació en l'Associació Internacional de Ciutats Educadores.
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El Grup de Normalització Lingüística municipal a més de les seues tasques de
normalització a nivell municipal ha encetat una nova etapa en la seua tasca de promoció del
valencià a la ciutat reforçant la presència en les xarxes socials, amb l'objectiu de fer arribar el
valencià a un públic molt més ampli i divers. El perfil en Spotify s'ha convertit en una referència
no només per al públic sinó també per als mateixos grups i cantants. El projecte Rutes Literàries
de València va posar es marxa l'any 2020 amb l'objectiu de difondre l'obra d'autors i autores
valencians més reconeguts. Mostra diverses versions de la nostra ciutat i ofereix una manera de
veure la ciutat amb els ulls dels nostres escriptors i escriptores més insignes.

S'ha enfortit i potenciat la programació de les biblioteques connectades a manifestacions
culturals i iniciatives socials. Destaquem l'exposició Rodalies II. El triomf de la imatge
fotogràfica, la celebració de dies internacionals com el Dia de la Dona, el Dia de les Escriptores o
el Programa Biblioteques que Alimenten, amb tallers sobre alimentació sostenible. La campanya
Cultura els Barris i als Pobles s'està realitzant en estos moments amb activitats culturals al públic
en directe en 24 barris de la ciutat i 18 pobles de València. La programació cultural està
conformada per cent vuitanta activitats que es desenvoluparan fins al 28 de novembre amb un
pressupost de 400.000 euros.

S'han convocat i atorgat els premis literaris Ciutat de València i cal recordar que l'any 2016
passaren de dos a vuit guardons. L'any 2020 el nombre d'obres que van optar al premi va ser 527,
162 més que l'anterior convocatòria. A la convocatòria d'enguany s'han presentat 1.773 originals,
sent la major participació en la història a l’augmentat en més de 2.200 obres. Els prejurats ja han
seleccionat les obres finalistes. La data de proclamacions de les persones que obtinguen algun
dels guardons és el proper 29 de novembre de 2021.

D'altra banda, s'estan realitzant diverses intervencions per a dotacions culturals de barri i
edificis patrimonials. Citar en primer lloc el trasllat de la Biblioteca Carles Ros de la Casa
Vestuari de la plaça de la Verge a la plaça Tavernes de Valldigna, l'antiga seu del Centre
Excursionista, on les seues plantes superiors es destinaran a l'estudi i conservació del patrimoni
del còmic. A destacar també el centre cultural del carrer Reina, 121, la restauració de l'alqueria
Albors, en Orriols, on es traslladarà la Biblioteca Josep Maria Bayarri, la climatització de la nau
3 del Parc Central, la restauració i creació d'un centre d'interpretació de la muralla islàmica, la
restauració del refugi de Massarrojos, les obres de la Casa dels Bous en el Cabanyal, a més de
diverses altres obres menors.

Han continuat a bon ritme el funcionament dels museus de la ciutat, alguns d'ells amb
xifres de visitants fins i tot superiors a les de 2019 com són els casos dels museus de Ciències
Naturals, Història, Blasco Ibáñez, etcètera. En ells s'han inaugurat en 2020 i 2021 22 exposicions,
a més d'un cicle de concerts i un cicle de teatre.

A nivell d'arts escèniques, s'ha mantingut un diàleg constant amb el sector treballant en la
coordinació entre sector públic i privat i les associacions professionals. Este ha sigut un dels
sectors més castigats per la pandèmia. Per això s'ha posat en marxa diverses iniciatives com ara
la campanya teatral de forma conjunta el passat 1 d'octubre. També s'ha ajudat econòmicament
els professionals del sector, a les sales de teatre, a la innovació teatral, a la creació de nous
espectacles consolidant i donar major visibilitat als teatres municipals. Després de sis anys sense
realitzar-se, en 2018 es va recuperar la Mostra de València. Després de quatre edicions, el
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festival municipal apareix en el rànquing de la Comunitat Valenciana com la sexta cita cultural
més rellevant de tot el territori i la primera d'àmbit cinematogràfic, amb una programació
assumible i d'interés centrada en el cinema actual i amb la voluntat d'acostar al públic pel·lícules i
cineastes que no té a l'abast per altres mitjans.

I per suposat, si parlem de cine he de fer una menció especial a l'any Berlanga, un orgull
per a València que ha organitzat al llarg d’estos mesos diverses activitats, exposicions, visites
guiades, congressos, cicles cinematogràfics, etcètera. Una figura admirada i estimada en
València, i reconeguda pel seu art a nivell internacional. Per això, volem van tindre viva la seua
memòria. La commemoració del seu centenari havia de tindre un final -si se'm permet dir-ho- de
pel·lícula i per això València acollirà el pròxim any la trentasisena edició dels Premis Goya.

La Banda Simfònica Municipal després d'haver-se adaptat a les mesures sanitàries
derivades de la COVID-19 ha représ la seua activitat musical a ple rendiment amb la celebració
de 18 concerts i la seua participació en actes protocol·laris i activitats educatives. S'ha ajudat
mitjançant subvencions a la Coordinadora de Societats Musicals i a les vint-i-set societats
musicals federades de la ciutat. El Palau de la Música està mantenint la seua activitat habitual
oferint a les seues abonades i abonats, així com a la ciutadania, la programació la temporada
2020-2021 ha estat adreçada a commemorar el 125 aniversari del naixement d'un valencià
il·lustre com és José Iturbi, amb un programa que ha englobat dotze concerts temàtics de
l'Orquestra de València. Per a la temporada que ara comença -2021-2022- el Palau de la Música
posa en valor el patrimoni musical valencià amb un curs que porta el títol València, ciutat i
música, on recuperem i donem visibilitat a moltes obres de les i els nostres compositors. En
només tres edicions hem convertit l'edifici històric de l'Almodí en l'espai de referència de la
música de cambra a València, amb el cicle Cambra al Palau. Hem recuperat el nostre festival de
jazz, reprogramat quasi el cent per cent dels concerts ajornats per la suspensió del festival a causa
del COVID. En estos moments el procés d'adjudicació de les obres del Palau es troben en una
fase prou avançada. S'han obert les ofertes de les cinc empreses que s'han presentat i està prevista
la seua finalització per al 2023.

Pel que fa a les polítiques de joventut i mitjançant el programa T’escoltem, s'ha treballat en
el suport i recolzament psicològic com aposta específica per a combatre els efectes de la
pandèmia en este col·lectiu. S'han reforçat els cursos d'idiomes per a què els joves disposen d'una
àmplia oferta. El mateix s'ha fet impulsant accions concretes de formació en informàtica i
ofimàtica, així com en matèria d'ocupació juvenil. S'ha treballat de forma destacada en temes
d'oci saludable facilitant l'entrada gratuïta a esdeveniments culturals de distints tipus. Menció
especial mereix el programa Estiu Jove durant els mesos de juny, juliol i agost, amb gran varietat
d'activitats d'oci i temps lliure oferint 1.600 places, que suposa un gran increment respecte a l'any
passat.

València és una ciutat que aposta per l'esport i s'ha convertit en un referent en este àmbit
acollint grans competicions esportives, així com per la qualitat i l'alt nivell de les seues entitats
esportives. Vull ressaltar especialment que la nostra ciutat promou cada vegada més tant l'esport
popular, on la ciutat ja es defineix com la ciutat del , com per l'esport de competició, ambrunning
plusmarques mundials en marató i mitja marató, o en la participació i triomf d'equips valencians
molt d'ells de categoria femenina. L'Ajuntament de València aposta per la col·laboració pública
privada en moltes de les seues activitats esportives, sobretot a nivell de competició. També, però,
continua millorant les seues instal·lacions. A destacar en este sentit les obres del pavelló de Sant
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Isidre, la finalització en col·laboració amb la Generalitat del poliesportiu de Nou Moles, l'Espai
Esportiu Marítim dins del programa EDUSI, la remodelació i adequació dels frontons i camps de
futbol del poliesportiu de Nazaret.

Passem ara a innovació, noves energies i canvi climàtic. La ciutat de València va signar
una declaració institucional amb la Vicepresidència Tercera del Govern d'Espanya per a treballar
conjuntament i accelerar els processos de transformació necessaris per assolir la neutralitat
climàtica a la ciutat l'any 2030. La signatura es va fer conjuntament amb Madrid, Barcelona i
Sevilla. Des de Las Naves s'ha posat en marxa el programa Missions València 2030 com a crida
institucional a tots els sectors econòmics de la ciutat per reorientar-se a un model neutre en
carboni, el que suposa una aposta clara per la seua eficiència i competitivitat futura i una aposta
decidida per l'opció d'inversions europees Next Generation. Vull anunciar-los que la ciutat de
València presentarà la seua candidatura per a ser una de les 100 ciutats climàticament neutres que
la Comissió Europea vol impulsar per a l'any 2030. Volem ser una de les ciutats europees que
demostren com accelerar la transició a la neutralitat climàtica i ho volem fer atraient el talent i les
inversions públiques i privades per a la sostenibilitat. És un element central de la nostra estratègia
urbana València 2030 i és determinant per al nostre model de ciutat.

S'està treballant per coordinar l'agenda urbana de la ciutat amb les Missions i s'han
coordinat més de 150 esdeveniments relacionats amb la innovació durant 2021 ajudant a la
creació d'empreses, 64 en dos anys. S'ha contribuït també a la captació de recursos a través de
l’IDAE, 8 milions, i altres convocatòries europees. Així mateix, s'han guanyat diversos premis en
temes d'innovació convertint-se en un dels centres d'innovació a nivell municipal més importants
de tot Espanya. Estem treballant per posar en marxa el Consell Local del Disseny Urbà dins del
marc de València capital Mundial del Disseny 2022 definint objectius, funcions i membres. Vull
anunciar los l'apertura l'any 2022 de la Farinera com a nou complex destinat a potenciar
l'emprenedoria i la innovació a través de diverses programes i espais específics. Des de l'Oficina
de Projectes Europeus s'han aconseguit més de 9 milions d'euros d'ajudes per a projectes, s'han
sol·licitat ajudes per valor de 6,5 milions d'euros per a millorar l'eficiència energètica i es
continua preparant la cartera de projectes New Generation. Des de l'Oficina Ciutat Intel·ligent
s'ha treballat en diversos programes que ha permés la propera celebració en València del Primer
Congrés de la Xarxa Espanyola de Ciutats Intel·ligents el 29 i 30 d'este mes. S'està treballant
tecnològicament en el desplegament del 5G segons els projectes pilots de Red.es, on es vol
estendre la banda ampla de molt alta velocitat a tot el terme municipal de València i ampliar i
avançar en la cobertura del 5G.

Canvi climàtic. Com ja els he explicat, el model de ciutat que estem impulsant és el d'una
ciutat resilient front al canvi climàtic. Les ciutats concentren els principals problemes relacionats
amb el canvi climàtic: mobilitat, contaminació, energia, residus, consum, etcètera. La situació
d'emergència climàtica és una realitat i en conseqüència ens resulta imprescindible accelerar les
transicions urbanes a la sostenibilitat. Este és el gran repte global al qual hem de donar resposta
en el nostre àmbit local. La Fundació València Clima i Energia va fer el primer informe de
seguiment del PACES signat l'any anterior en el marc del Pacte d'Alcaldes, i està treballant en
tasques de formació i informació front a emergència climàtica, eficiència i estalvi energètic. A
destacar en este sentit el projecte 50/50, un treball amb els col·legis on les millores d'eficiència
energètica aconseguides retornen al 50 per cent als distints centres i que arriba enguany a 14
centres educatius.
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Amb la finalitat de facilitar i impulsar la instal·lació de plaques fotovoltaiques, s'ha
modificat l'ordenança sobre l'impost de béns immobles per a incorporar bonificacions per a la
seua instal·lació, així com l'ordenança de captació solar per a facilitar la seua implantació.
Actualment estan en procés de revisió les normes urbanístiques i la norma reguladora d'obres i
activitats pel mateix motiu. Se suma a totes estes mesures el projecte que es troba en procés de
licitació, la instal·lació de plaques solars en les teulades dels cementiris. En un moment en què el
preu de la llum ens ofega a totes i tots, vull destacar el treball l Oficina de l'Energia que ha
suposat un estalvi considerable de més del 31 per cent per als seus usuaris, que s'ha traduït en
millores en la factura i en la reducció del consum mitjançant un pla d'intervenció individualitzat.
En alguns casos este pla deriva en un abonament social d'electricitat i en altres en la constitució
de comunitats energètiques locals, com és el cas de Castellar, Aiora o Ballester Fandos. Al
mateix temps, a nivell municipal s'han posat en servici enguany huit pèrgoles fotovoltaiques en
zones de mercat, així com en el parc lineal de Benimàmet.

La factura energètica de l'Ajuntament durant el primer trimestre de 2021 ha sigut de 5,1
milions d'euros, un 48,3 per cent menys que el mateix període de 2015 que va arribar a 9,78
milions d'euros. La causa principal és clar, la ciutat ha experimentat un canvi profund de
paradigma pel que fa a l'enllumenat públic. Hem passat de ser una de les ciutats europees amb
més contaminació lumínica a ser un exemple en enllumenat eficient. Això suposa un benefici per
al nostre entorn i a la vegada ajuda poderosament a sanejar els comptes municipals. Els anuncie
que en el primer trimestre de 2022 hauren canviat al voltant del 80 per cent de l'enllumenat
públic de la ciutat i que la totalitat dels fanals models Ferran VIIè, els més habituals, seran
eficients.

L'Ajuntament de València s'ha presentat fins ara a totes les convocatòries de fons europeus
Net Generation que fins al moment s'han obert: posar en marxa zones d'emissions per avançar en
la descarbonització, millorar la qualitat de l'aire dins el nostre model de ciutat saludable, posar en
marxa actuacions de transformació i electrificació del transport públic, integrar en una única App
–aplicació- tots els serveis de mobilitat urbana i metropolitana. Anem a fer acompanyament i
assessoria en la digitalització del xicotet comerç, formació en idiomes per a comerços en zones
turístiques i anem a optar a plans de sostenibilitat en municipis turístics. Anem a rehabilitar huit
mercats i anem a impulsar intervencions urbanístiques per a contribuir a l'activitat econòmica
local a l'entorn dels mercats del Grau, Jesús, Jerusalem i Natzaret. A més, anem a instal·lar
plaques d'energia solar fotovoltaica en quatre mercats municipals i punts de recàrrega a l'entorn
immediat de 13 mercats municipals, 7 zones comercials i 4 mercats extraordinaris. En total, s'han
licitat 58 milions en estos projectes que en cas de ser concedits serien subvencionats fins a un 90
per cent per la Unió Europea.

Quan parlem d'innovació no podem oblidar la Marina ja que junt amb Las Naves
representen els dos llocs d'innovació referents de la ciutat. Hem de felicitar-nos de què el Govern
estatal al final ha condonat el deute cent milionari que venia arrossegant la Marina des de fa
molts anys. És de justícia, igual com reclamat des de fa molts anys aquesta condonació,
manifestant avui la satisfacció pel compliment dels acords pressupostaris. La condonació del
deute suposa la desvinculació del Ministeri d'Hisenda del Consorci de la Marina. Estem buscant
una solució legal acceptable per a les parts que permeta la creació d'un nou consorci o entitat
semblan,t a més de l'Ajuntament i la Generalitat, que engloba a l'Autoritat Portuària de València.
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Passem ara a alimentació i salut. L'estratègia València Ciutat Saludable desenrotllar
intervencions dirigides a millorar la salut amb actuacions que vénen determinades per la Mesa
Intersectorial de Salut Municipal i que abasten els següents grups de treball: de prevenció del
suïcidi i atenció a la salut mental, de salut i drets sexuals, de prescripció d'actius de salut, rutes
saludables, mercats agroalimentaris de venda no sedentària alimentació saludable per a les
famílies. A més, s'estan realitzant múltiples tallers d'educació per a la salut, pediatria, programa
onada de calor, etcètera.

El Servei de Sanitat i Consum és també l'encarregat de la vigilància de molts sectors de la
cadena alimentària fent inspeccions d'ofici als establiments d'alimentació, així com de les aigües
de bany de les piscines. Inclou també el servei l'Oficina d'Informació i Defensa del Consumidor
que atén les reclamacions relatives al consum. A data 21 d'octubre s'han iniciat 2.390 expedients,
dels quals la majoria són reclamacions. S'han realitzat 440 informes de possibles infraccions.

De la mateixa manera que és una pràctica habitual en moltes ciutats europees, s'estan
posant en marxa en la nostra ciutat quatre mercats alimentaris no sedentaris en Malilla, mercat de
Colon, Castellar i Benimaclet, amb la finalitat d'afavorir el contacte directe entre llauradors i
consumidors, així com el consum de productes alimentaris de proximitat una vegada resolt el
recurs de reposició presentat per un grup de l'oposició. En la mateixa direcció, s'ha posat en
marxa en Mercavalència la tira de comptar ecològica, amb la finalitat de crear mecanismes de
distribució de productes ecològics produïts en l'horta a la nostra ciutat donat el fort creixement de
la producció de l'agricultura ecològica que majoritàriament fins ara s'està exportant a Europa.
S'està treballant amb les empreses de càtering escolar per a la inclusió en els menús escolars de
productes ecològics i de proximitat. S'ha recuperat la gestió directa del mercat del Cabanyal i
Mercavalència ja és cent per cent pública, fet que ens permet la promoció i gestió dels mercats
municipals. L'escorxador de Mercavalència treballa en la seua homologació per a poder congelar
i exportar productes càrnics a països tercers. Estic pensant fonamentalment en Àsia.

En Agricultura s'ha posat en marxa enguany el pou de reg municipal de Francs i Marjals
que està possibilitant establir una sistemàtica de reg i governança de la Comunitat de Francs
Marjal i Extremals que permet a un cultiu d'horta normalitzat en esta zona, actualment una de les
més àmplies del municipi a nivell d'horta. En esta mateixa línia hem de parlar del CEMAS. Es va
crear per l'Ajuntament en col·laboració amb la FAO en un moment en què el nostre Ajuntament
estava sotmés per l'excés d'endeutament heretat al pla d'ajust que no li permetia la creació de cap
nova entitat, de cap nova fundació, empresa, etcètera. L'eixida del pla d'ajust ens ha permés
transformar el caràcter de Mas de ser un servei adscrit a la Regidoria d'Agricultura ha passat a ser
recentment una fundació pública local que li permet incorporar en el seu patronat, a més d'una
representació de tots els grups municipals, a entitats del món agroalimentari alienes a
l'Ajuntament, millorant d'aquesta manera la seua capacitat d'incidència en la societat. El passat 18
d'octubre es va constituir formalment la nova fundació.

Passem a Ocupació i Turisme. De gener a agost el turisme de la ciutat -de gener a agost
d'enguany em refereix, evidentment- ha crescut un 33,2 per cent respecte a 2020, sent el turisme
nacional el de major creixement, un 68,1 per cent, front a un 5,3 per cent en l'internacional. S'han
realitzat diverses actuacions per a la seua promoció, entre les que destaquen el destí sostenible
per a calcular la petjada hídrica del turisme, en 2020 es va desenrotllar el càlcul de la petjada de
carboni. El 26 d'octubre passat va ser nomenada València Capital Europea del Turisme
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Intel·ligent 2022. S'ha treballat en la digitalització creant noves pàgines web amb millores
tecnològiques i s'han posat en marxa campanyes d'imatge de la ciutat, entre les que destaquen
València Convention Bureau, Unique València, World Paella Day, València Ciutat de la Música,
Any Jubilar del Sant Grial i Delicious València. A destacar, la candidatura als Gay Games en
2026, sense oblidar com ja m'he referit a l'Any Berlanga.

El Palau de Congressos és un element fonamental per al turisme de ciutat durant 2021 ha
guanyat 28 candidatures des d'esdeveniments i s'han tancat 97 nous. El Palau ha incorporat nous
equips audiovisuals en l'auditori 3 i s'han renovat les pantalles de projecció dels auditoris 1 i 3. A
nivell de ciberseguretat s'han monitoritzar tres dispositius electrònics i implantat un control
d'accessos mitjançant la petjada digital. S'han substituït els estancs exteriors del Palau per 1.400
metres quadrats de zones enjardinades, evitant tant problemes de filtracions com d'accidents. Està
previst per a gener de 2022 la introducció del PIAE al Palau, havent-se consensuat ja els recursos
i necessitats per a dur a termini.

Un altre aparador de referència per a la ciutat és la Fira de València que va veure com este
passat mes de març la Generalitat subrogava el seu deute de 227,5 milions d'euros complint el
Decret 7/2017. Prèviament l'Ajuntament va aprovar la cessió a la Generalitat dels terrenys i
immobles de la Fira mitjançant una mutació demanial. D'aquesta manera la Generalitat,
organisme competent en el tema de fires segons la legislació vigent, establirà la millor forma per
a què la fira desenvolupe el seu paper d'aparador de l'economia i el turisme de la Comunitat
Valenciana.

Una de les preocupacions fonamentals de l'Ajuntament és la lluita contra la desocupació.
Per açò, s'han realitzat diverses actuacions de foment de l'ocupació emprant les subvencions
autonòmiques, a les quals s'ha afegit l'aportació municipal. D'aquesta manera s'han desenrotllar
els programes EMCORP, EMPUJU, ECOVID, que han donat treball 332 persones, combinant les
aportacions municipals, 1,8 milions, amb les autonòmiques, 6,3 milions. A destacar també la
contractació de 53 persones més directament mitjançant el Pla Municipal 2020. S'han realitzat
també diverses actuacions de programes mixtes de formació i ocupació entre els que destaquen el
taller d'ocupació gastronòmica, el taller d'oci i cultura, 16 itineraris de formació en diverses
matèries. El finançament s'ha realitzat també mitjançant subvencions, 1,7 milions, i aportacions,
municipals, 0,9 milions. També s'han realitzat diversos convenis de col·laboració en temes de
formació. A destacar els convenis amb Lanzadera, Conecta Empleo, amb la Fundació
d'Hosteleria de València i amb la Universitat de València per a desenvolupar el grau de Ciències
Gastronòmiques.

Vull destacar el descens de l'atur durant els mesos de setembre, amb un descens de 2.000
persones, i d'octubre, amb un descens de 300 persones, en un mes amb un percentatge superior a
l'autonòmic i nacional. Això malgrat que setembre i octubre són dos mesos lligats al creixement
de la desocupació per l'estacionalització del turisme. València ha invertit la tendència i ha superat
este obstacle, i s'ha produït un increment de contractacions realitzades d'un 4,7 per cent durant el
mes d'octubre. Este és el camí de la recuperació i ara el que hem de fer és continuar treballant
perquè ningú quede enrere.

Parlem ara de gestió municipal. Des dels Serveis Centrals Tècnics durant 2020
l'Ajuntament ha registrat un augment en la tramitació de contractes públics d'un 762 per cent en
comparació amb l'any 2014. En concret, durant el darrer exercici s'han tramitat 405 expedients, el
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que suposa un increment de més d'un centenar respecte als tramitats l'any anterior. El total de
contractes adjudicats ha sumat un import de 56,6 milions. A nivell de personal, en 2016 hi havia
una plantilla de 4.070 efectius, a dia de hui hi ha 5.033 efectius, suposa un increment del 7 per
cent. Un dels servicis on més hem consolidat el personal és el de Servicis Socials ja que és
voluntat d'aquest govern atendre en qualitat, rapidesa i eficiència a la ciutadania especialment a
aquelles persones que necessiten una atenció especialitzada com a conseqüència de la seua major
vulnerabilitat.

l'Ajuntament ha iniciat este mes d'octubre passat la sisena edició i el curs de direcció
pública local amb un balanç de més de dos cents projectes de millora implantats. L'objectiu
general del curs és formar el personal empleat públic d'alt nivell per a desenvolupar habilitats
directives i analítiques que ens permeten abordar de forma creativa i innovadora la gestió dels
assumptes públics i posar este coneixement al servici de la societat.

La plantilla de la Policia Local de València aconseguirà arribar a la xifra més alta
d'efectius des de fa més de 15 anys amb la propera incorporació de 234 agents que eixiran de les
proves que s'estan realitzant actualment en el marc de l'última convocatòria en marxa per proveir
places d'agent al cos de Policia Local. Gràcies a totes les ofertes públiques d'ocupació des de
2016 i a l'increment continuat de places d'agents aconseguirem estabilitzar la plantilla de Policia
Local en una xifra al voltant de 1.700 efectius. En estos moments ja s'ha publicat la llista de 53
policies per a la seua incorporació immediata.

L'eixida de la pandèmia ha provocat en alguns barris problemes de convivència com a
conseqüència del botellot. Des de Policia Local hem impulsat un pla d'acció per a garantir el dret
al descans de tota la ciutadania. En estos moments el problema del botellot s'està aconseguint
pal·liar i disminuït sense que la nostra ciutat haja patit episodis de violència en els darrers temps
com ha ocorregut en altres ciutats espanyoles. Problemes d’inseguretat han aparegut també en
alguns barris degut a la venda il·legal d'estupefaents, que des de l'Ajuntament estem combatent
des de la vessant policial en col·laboració amb la Policia Nacional i amb un caràcter global
incloent actuacions de tipus social, educatiu, neteja, urbanisme, des del diàleg amb el veïnat. En
este sentit hem activat plans d'actuació integral en els barris, com Orriols i la Malva-rosa.

També hem de parlar de l'increment dels delictes d'odi i de violència de gènere. Este és un
problema que afecta a tot Espanya i que ens preocupa. Vull condemnar rotundament estes
agressions que a València no tenen cabuda. Som una ciutat acollidora i orgullosa de la seua
diversitat i anem a continuar defensant i protegint la ciutadania front els violents.

Continuem amb el balanç dels diversos serveis municipals. Vull fer menció del SERTIC.
Impulsat en part de pandèmia ha batut tots els rècords històrics de tramitació d'instàncies
electròniques multiplicant per 65 els registres generats només fa cinc anys i tramitant més de
151.000 instàncies, el que suposa un increment de més del 80 per cent respecte l'any anterior. A
estes altures de 2021 ja podem dir que el setembre ja s'havien tramitat tantes instàncies com tot
l'any anterior. L'Administració electrònica és per primera vegada majoritària sobre les instàncies
presentades en paper. Es tracta d'una aposta per la modernització de l'administració que reverteix
en la millora del servici públic.

Així mateix, s’ha renovat després de 20 anys el web municipal. A destacar les importants
millores en els motors de cerca, de navegació i de geolocalització de diversos recursos
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municipals. El nou geoportal, amb més de 600.000 exemplars d'elements geolocalitzats sobre
mapes temàtics de València, ofereix a la ciutadania, als serveis municipals i a qualsevol agent
actualitzada i en ocasions fins i tot en temps real.

Cal fer una menció a la transformació digital que s'està produint en molts serveis
municipals, entre els quals destaca el portal Forma’t, pensat per afavorir la formació virtual del
personal municipal, les contínues millores en la PIAE, padró, SIEM, social el programa Rayo que
acaba de licitar-se i que vol abastir un registre d'activitats en obres. I per damunt de tot, els
importants canvis tecnològics en l’àrea econòmica i tributària com ara SEDA, amb tecnologia
SAP, que està suposant un procés de homogeneïtzació de tots els processos municipals en l'àrea
econòmica. Per últim s'avança en l'adopció d'un nou pla de ciberseguretat que optimitzarà les
nostres defenses i que els pròxims mesos comportarà inversions tecnològiques i canvis
organitzatius per reduir vulnerabilitats i estar millor preparats davant qualsevol eventual
amenaça.

A nivell de llicències, durant la pandèmia s'ha autoritzat l'ampliació de més de 600
terrasses permetent als negocis d'hostaleria complir amb les restriccions sanitàries ampliant
l'espai d'ocupació. A partir del 12 d'octubre, una vegada finalitzades les restriccions sanitàries, les
terrasses han tornat a ocupar el seu espai establert. Esta ha sigut una mesura que se suma a totes
les que hem impulsat des del Govern municipal per tal de pal·liar les conseqüències econòmiques
de la COVID en els sectors més afectats. S'ha continuat reduint el nombre d'expedients relatius a
la concessió d'un títol habilitant havent reduït el nombre d'expedients de més de 8.000 en 2015,
quan altres governaven, fins a poc menys de 3.000 en estos moments. A data 21 de setembre
consten al Servei d'Activitats 1.692 expedients de títols habilitants ambientals. D'ells, 966 són
expedients de declaració responsables ambientals. Així mateix, consten 1.248 expedients de títols
habilitants d'espectacles públics. D'ells, 1.234, tots menys 14 expedients, són declaracions
responsables d'obertura. Com saben, les declaracions responsables permeten d'exercici de
l'activitat passat un mes de la data de sol·licitud. En estos moments s'està treballant per ficar en
funcionament com he dit abans el registre d'activitats i obres que permetrà la digitalització de tot
el procés de gestió d'expedients donant un fort impuls a la tramitació de llicències i agilitzant i
donant transparència al sistema de concessió i revisió d'expedients.

Pel que fa a l'àrea de Participació Ciutadana i Govern Obert s'ha obert en seu electrònica
tots els procediments mantenint el catàleg d’estos. S'ha millorat l'accessibilitat en diversos
equipaments en diverses juntes municipals. Es troba en procés d'execució la demolició i nova
construcció del centre cívic de Favara, del centre cívic del Cabanyal, cofinançat amb fons
FEDER, i la rehabilitació del centre cívic d'Aiora. Així mateix, s’ha iniciat el concurs de
projectes del centre cívic de Patraix. Es continua col·laborant en la Federació d'Associacions de
Veïns recolzant a tots els nivells, inclòs l'econòmic, les seues activitats. L'Ajuntament de
València manté el seu compromís amb els veïns i veïnes per tal que col·laboren i participen en la
gestió municipal. Els pressupostos participatius tornaran en 2022, tindran caràcter bianual i els
districtes seran l'àrea de referència per als projectes d'inversió.

A nivell de govern obert s'ha iniciat la tramitació de la contractació de dades obertes que
permeta disposar d'una assistència tècnica per a incorporar la informació provinent de diverses
fonts. Des del 22 de febrer d'enguany en què s'ha publicat la nova web municipal s'engloba el
portal de transparència dintre l'apartat Govern Obert que engloba els capítols de Participació,
Transparència, Dades Obertes i Bon Govern.
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I acabem amb una sèrie de reivindicacions. La primera, en temes fiscals. Vull comentar per
separat dos aspectes fiscals que tenim en projecte i que estan vinculats a decisions legislatives de
la Generalitat. El primer que tenim ja inclòs en les normes fiscals de 2010 és el recàrrec del 30
per cent de l'IBI dels grans tenidors de pisos buits i sense llogar. La mesura està restringida a uns
pocs centenars de grans tenidors de pisos buits amb un objectiu clar i evident, que estos pisos que
són una quantitat important -al voltant de 12.000- isquen que en el mercat i ajuden a
estabilitzar-lo ja que en estos moments està fortament tensionat per la pujada de preus. preus que
impedeixen que molts joves puguen emancipar se en unes condicions mínimament dignes o que
moltes famílies hagen de dedicar una part exagerada dels seus recursos a pagar un pis de lloguer.

El segon element que vull comentar és la taxa turística. El punt 26 de l'acord de Govern del
Rialto diu que un impost turístic progressiu que permeta a l'Ajuntament de València destinar la
seua recaptació per compensar les despeses produïdes per la pressió del turisme, així com
millorar la qualitat d'aquesta activitat i promocionar i protegit els aspectes singulars de la ciutat.
Evidentment, la taxa turística no la paguem els valencians, ni les empreses turístiques de la ciutat,
la paguen només els que gaudeixen de la nostra ciutat fent turisme i utilitzen els nostres serveis.
Treballarem perquè la Generalitat pose en marxa esta taxa el més ràpidament possible.

Per últim, citar la sentència del Tribunal Constitucional sobre plusvàlues després de quatre
anys que els tribunals ens venien avisant de les irregularitats en el càlcul d'aquest import. El
decret llei del passat dimarts, aparegut en el BOE abans que la sentència del Tribunal
Constitucional, sembla donar garanties respecte a este tribut, el segon important dels ajuntaments.
Presentarem el més prompte possible les modificacions a l'ordenança fiscal que requereix la seua
aplicació passat sis mesos.

A nivell de política metropolitana, durant el període en què el Partit Popular va governar
Ajuntament i Generalitat es van desmantellar la majoria d'instàncies de caràcter metropolità. El
cas més evident fou la dissolució del Consell Metropolità de l'Horta, després vingué la dissolució
de l'Autoritat Metropolitana de Transport. Aquesta manca de polítiques metropolitanes suposà, a
més d'impedir la demanda de moltes ajudes a la Unió Europea, la pèrdua i fins i tot d'ajudes de
l'Estat al sistema de mobilitat metropolitana. Algunes d'aquestes mancances s'han començat a
superar, però queda molt per fer. En València tenim una assignatura pendent en mobilitat: la
gestió de la mobilitat motoritzada en l'àmbit metropolità i suprametropolità, que diàriament
satura entrades i eixides de la ciutat. És evident que cal millorar tant la xarxa de Rodalies de
Renfe com el metro i els autobusos metropolitans, així com impulsar els carrils VAO a l'entrada
de la ciutat per a autobusos i vehicles d'alta ocupació.

Però la mobilitat no és l'únic problema d'una manca de política metropolitana. Projectes
com renaturalització del nou llit del Túria, instal·lació per acollir animals abandonats o la mateixa
Llei de capitalitat exigeixen un tractament metropolità. Demanem a la Generalitat que els
projectes de llei d'àrees metropolitanes de l'Horta d'Alacant-Elx i el de Castelló es concreten el
més prompte possible.

‘Los atascos en la Castellana no son nada. El corredor mediterráneo lleva veinticinco
’, diu una gran pancarta en el centre de Madrid. Podríem dir exactament el mateixaños atascado

de la situació ferroviària de València. Els recorde, en 2003 la meua antecessora va signar un
acord amb el Ministeri de Foment per a desenvolupar les infraestructures ferroviàries de la ciutat,
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que a més de ser fonamentals per a la ciutat per a desenrotllar un sistema de Rodalies adequat,
són claus per al corredor mediterrani. De no fer-se, el pas dels trens per València es convertirà en
un semàfor només comparable al semàfor d'Europa que patírem a nivell de carreteres mentre no
estigué en nus de circumval·lació. Evidentment, hem de demanar-li al Ministeri que els projectes
del canal d'accés, que sembla avançar en estos moments a una velocitat raonable, com el túnel
passant, avancen a la màxima velocitat. Sense oblidar-nos de l'estació subterrània que en principi
no està inclosa en l'estudi informatiu plantejat.

I res més. Moltes gràcies per la seua atenció."

INTERVENCIONS CIUTADANES

Abans de donar començament al debat, la presidència concedix l’ús de la paraula, per cinc
minuts, en compliment del que establix l’art 56 del Reglament de transparència i participació
ciutadana (BOP 1 de desembre de 2015) i la disposició addicional primera del Reglament orgànic
del Ple (BOP 10 de maig de 2018), als representants de les entitats cíviques que així ho han
sol·licitat per mitjà d’un escrit presentat en el Registre General d’Entrada de la corporació.

__________

Presidix la vicealcaldessa, Sra. Gómez.

__________

En primer lloc, intervé el , en representació de Mi Tierra-ComunidadSr. ******
Valenciana, qui diu:

“Gracias.

Buenos días, Sr. Alcalde, Sres. Concejales. Sí, soy yo, Pepe Herrero, aunque llevo
mascarilla pero es mi voz y será en castellano, no en inglés. El sistema funciona, señores. El
sistema funciona y estoy aquí porque a pesar de todos los intentos por desvirtuar la democracia,
el sistema funciona. Desde Mi Tierra queremos y sabemos que ustedes, el Gobierno municipal,
ha dado más importancia a las falsas acusaciones, mentiras y engaños sobre mi persona que la
verdad y me han vetado por exponer la realidad y su catastrófica gestión. Pues bien, ahora
tendrán que escucharme, que el que alguno se haya ha ido quedará las redes que son los
destinatarios.

Este mensaje va dirigido precisamente a los votantes, ciudadanos que como votantes viven
ahora que sus complicadas verdades son enormes mentiras, como que vinieron a rescatar
personas, que son valencianistas o que miran por los ciudadanos de València. Todo más falso que
ciertos informes para intentar exculpar a alguien de abusos a una menor. Porque estos señores
están modelando la ciudad a golpe de ideología olvidando que Valencia está viva, que sus
ciudadanos, los que pagan los impuestos y con ellos sus sueldos, y a ellos y su bienestar se deben
en cuerpo y alma. Señores, nunca se dio antes una excusa tan pobre como el sucedáneo de
presupuestos participativos. Para ejecutar sus fantasías nada más, ¿eh? ¿Pueden explicar para qué
instalaron plataformas para acceder a los contenedores que valen miles de euros o si tan preciso
es cambiar las marquesinas de la EMT cuando hay colegios que siguen en barracones? ¿Por qué
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desaparecieron 4 millones de euros de la EMT y hay un señor que sigue sentado ahí? ¿Por qué
sacan a concurso todos los proyectos que usted ha dicho muy bien, pero los sacan fase a fase con
el mismo proyecto pidiendo financiación a cada fase a diestro y siniestro? Y además de no
ejecutar más del 40 por ciento de los presupuestos. ¿Por qué desprecian el patrimonio valenciano,
como los Santos Juanes, barrocos, o un Mercado Central modernista, con pérgolas ultra fashion
que insulta al entorno?

Y así todo, y así toda la ciudad. Pero esto no es más que una consecuencia de la causa real.
Miren, anteayer se cumplieron 32 años de la caída del muro de Berlín, de la caída del comunismo
más rancio y asesino y opresor que se ha vivido en Europa. Y ahora ustedes, señores de
Compromís, con la necesaria complicidad del Partit Socialista del País Valencià, están
convirtiendo a València en una ciudad triste, sucia, abandonada, tomada por minorías violentas
con permisividad absoluta, calles llenas de violencia, una ciudad sectaria y cada vez más parecida
al Berlín oriental. Dígaselo a los vecinos de Penya-roja, de Orriols, de Malvarosa, de la Punta, de
Ciudad Jardín.

Ya está bien, señores de Compromís y ciudadanos, de aguantar un alcalde que llama
extrema derecha a todo lo que lleva a bandera de España o la Real Señera coronada. Un alcalde
que defiende a quienes estelada en mano gritar al , . A pesar quePaís Valencià Països Catalans
desde el Congreso de los Diputados le respondieron a Tardà que lo que sucedió aquel 9 de
octubre es una pelea callejera. Y aquí tengo el informe, señores. Como tampoco les importa.
Bueno, tampoco le importa esto mucho a Tardà que digamos. Como tampoco le debería de
importar a la CUP si se amplía el puerto o no se amplía. Pero ustedes ahí calladitos, como buena
sucursal de Esquerra Republicana de Catalunya. Tampoco abre la boca ante el Senado cuando los
llaman Países Catalanes, como tampoco dice nada a los del Partit Socialista del País Valencià.
No en vano lo llevan en el nombre. Ya está bien de crear hacer ver que València es una ciudad
donde sólo se habla catalán. Eso es mentira. Aquí hablamos castellano y valenciano. Se me va el
tiempo, vaya, pues voy más rápido.

Todo con la colaboración de ciertos medios sectarios que sólo hablan de una falsa
violencia de la extrema derecha y hacen especiales, pero olvidar la violencia real, la de la
extrema izquierda, a quienes quemar contenedores y agreden a policías. Ahí no sabemos los
nombres, ni ocupaciones de quienes están imputados. Tampoco sabemos los nombres de quienes
el 12 de octubre crecieron a manifestantes en Benimaclet. Señores, ciudadanos, abrid los ojos y
mirad lo que habéis votado. Aquí mando un mensaje a la oposición para que piensen esto. No son
los hechos, son las razones que provocan estos hechos los que tenéis que sacar a la luz sin miedo,
sin complejos de pasados, con rotundita. Así que amigos votantes, pensad bien lo que hacéis en
mayo del 2023.

Y les felicito las fiestas navideñas esperando la felicitación de la vicealcaldesa.

Gracias y hasta siempre.”

__________

Presidix el vicealcalde, Sr. Campillo.

__________
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A continuació, intervé el , en representació de la Plataforma Veïnal del Barri deSr. ******
Penya-roja, qui diu:

“Buenos días a todos.

El 21 de octubre pasado el periodista Paco Plaza publicaba un artículo en Valencia Plaza,
este de aquí, que decía: ‘Urbanismo negocia con IGSA para evitar el conflicto con los terrenos de
Tabacalera’. Esa noticia empieza diciendo: ‘A un lado, representantes de la Inmobiliaria
Guadalmedina-IGSA. Al otro, un concejal del Ayuntamiento de València, un coordinador de
Urbanismo y dos funcionarios’. Vamos a poner nos en contexto, ustedes se han reunido
nuevamente con un constructor privado y se han reunido porque la noticia dice que el encuentro
con IGSA está confirmado por fuentes del Gobierno municipal. Señor Ribó, ¿usted estaba al
corriente de la reunión? Vamos a jugar al cluedo. La noticia dice que se reunió un concejal la
segunda semana de octubre. ¿Fue la señora Gómez o el señor Sanjuán? ¿Qué coordinador se
reunió?, ¿el actual o ******? ¿Qué funcionarios estaban en la mesa?, ¿******?, ¿la jefa de
Urbanismo? ¿Quién estaba, señora Gómez? ¿Sabe porque no sabemos nada de esa reunión?
Porque fue una reunión secreta, sin actas, sin publicidad, filtrada convenientemente para dar la
apariencia de que esto es un asunto cerrado. Como estas mismas declaraciones que hizo el señor
Sarrià en el año 2018 en la cual decía que se había reunido con el mismo constructor que usted y
en la cual, a puerta cerrada, y que había prestado conformidad en unas parcelas de la avenida de
Francia, que son el germen de esta situación. Lo mismo, señora Gómez, lo mismo. Igual de
escandaloso, igual de opaco e igual de inútil.

Además, en el artículo se dice que estaría dispuesto a dar una compensación accesoria en
dinero, en . Con independencia de que el planteamiento insulta a la mínima inteligencia a lacash
ciudadanía y a la mínima ética, y después no se tendremos sobre eso, quiero manifestarle al
concejal que se reunió, a los funcionarios y al propio constructor que tienen que tener
conocimiento de que existen tres procedimientos en curso: el recurso contencioso administrativo
frente a la resolución que realiza la aprobación superior entrenamiento modificado en el que son
parte la Generalitat Valenciana, el Ayuntamiento de València, el constructor y la Plataforma
Vecinal Barrio de Penya-roja; el recurso contencioso administrativo interpuesto por la
constructora frente a la resolución que desestima la reclamación de responsabilidad patrimonial
por la que se pide una indemnización de 54 millones de euros, en la que son parte el
Ayuntamiento de València, el constructor y la Plataforma Vecinal Barrio de Penya-roja; la
investigación en Antifrau por denuncia interpuesto por esta plataforma sobre la posible existencia
ilícitos penales en la modificación urbanística. En dichos procedimientos, con exclusión del de
Antifrau que no es un procedimiento judicial, es parte la Plataforma Vecinal Barrio de
Penya-roja. Por tanto, todo acuerdo que se pudiera finalizar en el procedimiento debe contar con
el visto bueno de la plataforma. Además, señora Gómez, tenemos conocimiento de un cuarto
procedimiento en el cual no es parte la Plataforma Vecinal Barrio de Penya-roja pero sí está
interpuesto por vecinos afectados que […] ejecución de sentencia contra la sentencia de
Tabacalera, uno, por incumplimiento de esta del tenor de esa sentencia.

En cuanto al hecho de que el Partido Socialista Obrero Español y Compromís pretendan
ofrecer algún tipo de cantidad accesoria a los solares que ya se pretende dar, voy a leer algunos
nombres que encabeza este escrito a ver si no se conoce. Mire, le muestro este escrito. Supongo
que lo conocerá, para que lo vea. ¿Sabe qué escrito es? Voy a leer solo quiénes lo encabezan. Lo
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encabeza Carmen Albors Bataller, Rafael Rubio Martínez, Ana Botella Gómez, Carmina del Río,
Vicente González Móstoles, Mercedes Caballero Hueso, Juan Ferrer Mateo, Pilar Calabuig
Pampló, Juan Soto Ramírez, Julio Such Miralles i Consuelo Orials Gozalvo. ¿Sabe lo que estoy
leyendo, Sra. Gómez? La denuncia que en 2009 su partido presentó contra el anterior consistorio
en el caso Tabacalera, en el que ustedes decían con literalidad que la operación trae como
consecuencia un perjuicio evidente para la hacienda de la corporación, y por tanto para el
conjunto de los ciudadanos, y un desmedido e injustificado beneficio para la mercantil afectada,
que a nuestro entender ha provocado un enriquecimiento injusto a una mercantil privada por
acciones públicas de la administración. Decía también: ‘Unos aprovechamientos lucrativos
evaluables en 103 millones de euros sólo referido al edificio, solo, solo, solo, referido al edificio
administrativo de propiedad municipal permutado y que se ha confirmado ahora que la mercantil
beneficiada ha dispuesto la comercialización del producto objeto de la permuta’. Es decir, señora
Gómez, ¿le va a usted a dar algo más?, ¿todavía más a una mercantil que se ha llevado 110
millones de euros? [La presidència li comunica que ha esgotat el seu torn d’intervenció]

Sí, solamente el final. Por lo expuesto, le voy a trasladar la decisión de la Junta Vecinal
sobre su negociación, sobre su negociación que está ejemplificada en este artículo: ‘Nosotros no
vamos a participar en esa[La presidència li reitera que ha esgotat el seu torn d’intervenció] 
negociación’. No hay negociación sin Peñarroya y no hay nada que pactar.”

Per últim, intervé la ****** en representació de la Secció Sindical de la UGT-PV deSra. 
l’Ajuntament de València, qui diu:

“Buenos días.

Tomamos la palabra los profesores y profesores de la Banda Sinfónica Municipal de
València para mostrar nuestra rotunda y contundente oposición a su traspaso al Palau de la
Música decidido por el equipo de gobierno municipal.

La Banda Sinfónica Municipal fue creada en 1903 por el Ayuntamiento de València para
acercar la música a todos los rincones de la ciudad. En su larga historia no es la primera vez que
se atenta contra ella. Cuando a 1943 fue creada la Orquesta Municipal de València, la Banda
Municipal estuvo a punto de desaparecer pues por acuerdo de Pleno de cuatro de febrero de 1944
se aprobó un dictamen declarando su extinción a medida que los profesores que la integraban
fueran cesando en sus funciones. Su plantilla de 80 profesores se vio gravemente reducida, no
pudiendo ofrecer su famoso repertorio sinfónico. Diez años más tarde, gracias a la lucha de su
director titular Antonio Palanca y al clamor de un grupo de seguidores y aficionados que
apoyaron la agrupación enviando diversas cartas al entonces alcalde, la Banda Municipal logró
volver al sitio que le correspondía.

La Banda Municipal está considerada una de las mejores bandas profesionales que hay en
la actualidad. Ha sido galardonada en diferentes concursos musicales. está en posesión de la
Corbata de Orden Civil de Alfonso X el Sabio y en posesión de la Medalla de Oro al Mérito en
Bellas Artes, la más alta condecoración concedida por el Estado español. Es un referente por su
aportación a la historia de la música valenciana y por su papel decisivo y promotor en la creación
de las bandas de nuestra comunidad. Es una institución dentro del Ayuntamiento y forma parte
del patrimonio artístico, histórico y cultural de la ciudad. Quitarla del amparo de la casa
consistorial para llevarla al Palau de la Música es debilitarla y llevar la a su desaparición pues



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 m

lq
F 

7
h
R
Z
 d

P
n
N

 u
q
z9

 j
Q

fK
 F

P
5
z 

+
xc

=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
SECRETARI GENERAL I DEL PLE - SECRETARIA GENERAL I DEL
PLE

HILARIO LLAVADOR CISTERNES 23/12/2021 ACCVCA-120 83350118083644439662
162782211465704732

SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DE 11 DE NOVEMBRE DE 2021 24

desde la creación de la orquesta, la Banda Sinfónica Municipal desgraciadamente siempre ha
pasado a un segundo plano.

Denunciados además la falta de información y transparencia del equipo de gobierno sobre
el traspaso del Palau. Desconocemos las verdaderas causas de esta decisión. Por la concejal de
Cultura se nos han contado variopintas excusas que no responden a la realidad: exigencias de
Europa, disfunciones entre el personal de la banda que no existen pues todos somos personal
funcionario, advertencias de la intervención de que si no se hace el traspaso a la señora concejal
iba a ir a la cárcel. Después se nos dijo por el secretario del Ayuntamiento que se trataba de una
decisión política.

Lo cierto es que a excepción de la moción de julio pasado que dispuso el inicio de los
trámites para la integración del personal de la Banda en el Palau no se nos ha facilitado ninguna
otra información y documentación, a pesar de haberla solicitado por escrito. Hasta en dos
ocasiones se ha pedido una reunión con la concejal de Personal sin que hayamos obtenido
respuesta y solicitada reunión con el alcalde no nos ha querido recibir, remitiéndonos al
coordinador de Alcaldía, el cual se limita a invocar la potestad de autoorganización de la
administración y afirmar que el traspaso se iba a hacer, sí o sí, repitiendo de la cantinela una vez
más de que no se iban a ver afectados nuestros derechos como funcionarios, con lo que una vez
más se está faltando a la verdad porque nuestro derecho a la inamovilidad, nuestro derecho a
seguir siendo funcionarios del Ayuntamiento de València no se va a respetar. Cuando se integró
la Orquesta en el Palau conforme a la disposición transitoria quinta de sus Estatutos los músicos
que quisieron permanecieron en la situación de servicio activo en el Ayuntamiento dependiendo
orgánicamente de él, si bien bajo dependencia funcional o de servicios del Palau, conservando en
consecuencia todos sus derechos adquiridos.

Asimismo, los estatutos del organismo autónomo Universidad Popular, artículo 24, se
exige la conformidad del funcionario municipal para ser adscrito exclusivamente y de modo
permanente al servicio de la universidad. ¿Por qué no quiere el equipo de gobierno a aplicar las
mismas normas respetuosas con los derechos de los funcionarios? En su lugar se pretenden
utilizar triquiñuelas legales como la transferencia de los funcionarios primero y el traslado
forzoso ahora y ello precisamente para no tener que pedir la conformidad consentimiento de los
integrantes de la banda que quieren permanecer como funcionarios del Ayuntamiento. Qué
pronto se ha olvidado de la concejal de Cultura de la frase pronunciada hace dos años de que si la
banda no quería no pasaba al Palau.

Lo cierto es que no existe ni razones jurídicas ni económicas que avalen esta decisión, lo
que nos lleva a preguntarnos cuáles son las verdadera razones que subyacen y si en realidad no se
trata de motivos personales y profesionales de concretes y determinadas personas del
Ayuntamiento que buscan única y exclusivamente su propio y particular interés, con absoluto
desprecio a la banda, a sus integrantes, al Ayuntamiento y a la ciudadanía.

Los actuales integrantes de la banda tenemos la responsabilidad de preservar la integridad,
prestigio y función de la Banda Sinfónica Municipal, por lo que seguiremos con nuestras
protestas i actos reivindicativos y defendemos nuestros derechos ante los tribunales. La Banda
Sinfónica Municipal de València, sempre ha l'Ajuntament, no al seu traspàs al Palau de la

.Música
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Gracias por su atención.”

DEBAT

La  obri el primer torn de paraules.presidència

Sr. Gosálbez (Vox)

“Buenos días. Vicealcalde, muchas gracias.

Gracias a las tres asociaciones que se han presentado que han traído aquí a este hemiciclo
la realidad de València para que el alcalde realmente oiga qué es lo que ocurre en València, que
es lo que ocurre en la calle de València y no esa València de despacho que nos ha descrito en su
intervención. Si no le conociéramos, señor alcalde, alguno pensaría que usted, que su gobierno es
la bomba. Pero ustedes son una bomba de destrucción de València, eso es lo que son.

Mire, Vox es un partido que habla desde el corazón, desde el profundo sentimiento que
Vox tiene por València, buscando siempre con nuestra acción política lo mejor para nuestra
ciudad, València. En Vox venimos a cambiar València, la València del señor Ribó. Esa València
que hoy se caracteriza por inseguridad, imposibilidad de descansar, cierre de negocios,
desprotección a los más de favorecidos, colas del hambre, mínima ejecución presupuestaria, ha
abortado grandes inversiones: puerto, noria. Suciedad, señor Ribó. Parques y Jardines sin cuidar,
movilidad imposible, sablazo fiscal, mala iluminación, estafa, robos e impago de IVA. ¿De los
ciudadanos? No, suyo. O sea, que aquí lo que está ocurriendo es que los valencianos pagamos y
quienes lo tienen y quienes no pagan o lo pierden son el Palacio de Congresos, el Palau de la
Música, la EMT, la EMT y la EMT por partida triple, señor Ribó. Ha dejado atrás a los
valencianos, sobre todo a los que lo están pasando fatal. Esta es la València del señor Ribó, la
València real, la València que vemos todos cuando salimos a la calle. No la Valencia de
despacho que usted ha descrito en su intervención. En Vox queremos otra València y la vamos a
conseguir. A pesar de ustedes lograremos una València próspera, segura, limpia y con menos
impuestos.

Hablemos de quienes nos cuidan y protegen, de nuestra Policía Local, señor Ribó.
València arde y no estamos en Fallas. Cero en seguridad. Nos ha dejado a todos atrás, se la
lucido literalmente. Proliferación del botellón, robos, ocupación, violencia callejera, agresiones,
peleas, tráfico de drogas, daños en el mobiliario urbano, nulo respeto al derecho al descanso.
Todas nuestras iniciativas sobre estas cuestiones para Benimàmet, Orriols, Cabanyal, Natzaret,
Cruz Cubierta, Ensanche, Ciutat Vella, la Punta, las ha desechado. ¿Por qué las votaron en
contra? Usted, señor Ribó, ha fracasado absolutamente en la planificación y gestión de la
seguridad. La seguridad de todos nosotros también la ha dejado atrás. Ha perdido 200 policías
desde 2015. Cómo va a protegernos a los valencianos si no sabe mantener usted la plantilla de la
Policía Local. Un agente cada mil valencianos. ¿Le parecen efectivos suficientes de verdad? Si
está el jefe de la Policía Local, de nuestra Policía Local le reclama 500 efectivos más. ¿Ha
contestado usted a su requerimiento? ¿Sabe usted algo de esto, señor alcalde? ¿O tenemos que
esperar asuntos de mayor urgencia que la seguridad de los valencianos? Verá, señor alcalde, los
valencianos estamos hartos de sufrir la delincuencia y ver cada vez más reducida nuestra calidad
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de vida. Porque mientras llegan los nuevos agentes o no llegan lo único que prolifera en esta
ciudad es la delincuencia, que ha aumentado un 39 por ciento respecto al año pasado. Tres veces
más que la media nacional, tres veces más que la media nacional.

La degradación de los barrios supone un auténtico desastre para el comercio y esto se
convierte en un problema inmenso para la economía. Un ejemplo, en el barrio de Orriols el 75
por ciento de los locales cierra debido a la delincuencia. Desde Vox agradecemos y reconocemos
la labor encomiable de nuestra policía Local, que a pesar de los pocos medios de que disponen y
de su nefasta gestión hacen su trabajo y exponen sus vidas a diario para protegernos a todos y
cada uno de los valencianos. Esa es la realidad de la Policía Local, de su desgobierno, señor
Ribó. Esta es la cruda realidad, realidad que le ha explotado en la cara debido a su inacción total.
Le pedimos que exigiera a la Delegación de Gobierno más efectivos de la Policía Nacional.
Usted ni caso, como el que oye llover. El problema es que aquí el aguacero de delincuencia, de
violencia, nos cae a los valencianos. La sensación de inseguridad está latente, patente y presente
en todos, en todos los barrios de València.

En el caso del botellón suma y sigue. Hartos es la palabra que define su gestión, hartos de
no poder dormir, hartos de no poder descansar, hartos de la suciedad que genera que nos cuesta
los valencianos un millón de euros al año. También hicimos propuestas de puro sentido común
que usted rechazó: mayor vigilancia policial, reestructuración de la Policía Local, control de los
niveles de ruido, campaña preventiva sobre los efectos nocivos del alcohol y deber de respetar el
derecho al descanso. Tarde y mal, se reúne el señor Ribó, sin el concejal, con los vecinos. Tarde
y mal, el concejal de Policía se reúne, sin el alcalde, con la delegada de Gobierno. Tienen ustedes
un problema de agendas. Si no son capaces de ponerse de acuerdo en las reuniones, cómo van a
coordinar los efectivos policiales. A esto se le llama operación de relleno, pero de forment ni un

, señor Ribó. Usted, ustedes no son socios de gobierno, son compañeros de piso mal avenidos.gra
Tarde y mal, proponen medidas transversales de diversas áreas: sociales, de seguridad ciudadana.
Proponen lo que desde Vox en los meses de abril y mayo propusimos aquí en este pleno y que
ustedes desecharon. Llegan con meses de retraso. Hoy por cierto hay una manifestación sobre
esta cuestión en la plaza de Honduras. Póngase a trabajar, de verdad, señor Ribó, en seguridad.
Ha tenido seis años de vacaciones y ya está bien. Tiene a València hecha unos zorros. Cuide y
proteja a los valencianos.

Vamos con otro fracaso: los servicios sociales. Vino con el lema de no dejar a nadie atrás,
una propaganda que ya no cuela. Y no cuela porque usted no deja a nadie atrás, pero de los
suyos, de esos coordinadores, de esos directores generales colocados por más o menos cien mil
euros al año, a esos no los deja atrás. Pero dejar atrás a los más necesitados, deja atrás a los más
desfavorecidos. Su política se define en una frase: aparentar y nada más. ¿Sabe usted lo que
quiere una persona necesitada de verdad? Rapidez, agilidad, flexibilidad. Porque necesitan
soluciones inmediatas, necesidades que son para cubrir ya, ayer. Y para ello lo primero es tener
la plantilla necesaria. Cumpla la ratio de la Ley de Servicios Sociales. Va para tres años y es
continua usted incumpliéndola. A 15 de septiembre la plantilla del servicio municipal, en la
plantilla faltan 86 personas. Pero bajemos y vayamos a la situación concreta de su nefasta gestión
con los más necesitados: colapso en la resolución de solicitudes de prestaciones económicas, un 3
por ciento resuelto. Colapso en la renta valenciana de inserción, tres cuartos de lo mismo.
Colapso en el contacto telefónico con los doce centros municipales de Servicios Sociales y
obtención de cita previa, la media es 26 días. Tiene usted un centro, Quatre Carreres, con espera
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57 días. Colapso en las ayudas de emergencia, esas que no pueden esperar: alimentación,
farmacia, agua, luz, alquiler, prótesis, eso que no puede esperar. Usted ha dejado a casi 3.000
necesidades imperiosas sin cubrir. Necesidades que le repito son para ayer, para antes de ayer. ¿Y
usted venía a salvar personas? Mire, señor Ribó, no se burle de verdad de los valencianos. La
ayuda de emergencia no sirve para nada si no llega rápidamente, si no llega en el momento. Si ya
han cortado la luz, por ejemplo, de poco sirve esa ayuda. Tantos años en política, señor Ribó, y
aun no se ha enterado que el éxito de las políticas sociales no se mide por el número de personas
que reciben ayuda, que reciben un subsidio, sino por el número de personas que no lo necesitan.

Hablemos de la EMT y de la movilidad en nuestra ciudad. Son ejemplos claros de la
malísima gestión que tenemos que sufrir los valencianos. Dos años después y no se ha
recuperado ni un céntimos de los cuatro millones robados. Y además, no se facilita la
información que se requiere al respecto. No hay responsable político. Nos roban cuatro millones
y no pasa nada, señor Ribó, no pasa nada. Lo que dije desde un principio, si estuviéramos en un
partido de fútbol el resultado sería millones 4, divisiones 0. Más de 130.000 euros gastados en
abogados, con explicaciones tardías a los consejeros, sanciones de la Inspección de Trabajo, el
impago a Hacienda del IVA por importe de 10,6 millones de euros. O sea, que aquí el valenciano
es el que tiene que pagar y pagamos cuando tuvimos solamente, pero el Ayuntamiento impaga el
IVA por más de diez millones de euros. Esto que ustedes no han ingresado en Hacienda, ¿se lo
van exigir ahora los valencianos con una subida de impuestos? Este año ha conseguido peor cifra
de negocios que en 2020 y la mitad de los obtenidos en 2019.

Otro fiasco de su nefasta gestión. Han implantado un laberinto burocrático que atasca las
licencias de actividad y de obras. Los retrasos en su condición duren años, años para obtener una
licencia. ¿Cómo pueden tardar años en da una licencia, señor Ribó? ¿No entiende que esto
paraliza la economía? Mire, después de las consecuencias económicas de la pandemia los
valencianos estamos luchando por crear riqueza y empleo. En definitiva, un futuro, nada más, un
futuro. No paralice el crecimiento de València por trámites burocráticos.

Hablemos de educación, cultura y tradiciones. Compromís es el caballo de Troya del
separatismo en València. Se les va venir, no se esconden ustedes. Son una coalición de extrema
izquierda separatista. Son una sucursal, se lo han dicho hacen los momentos las asociaciones, una
sucursal del expansionismo separatista en València, así de simple y así de claro. No buscan el
bien ni el Progreso de España, ni de València. Usted y los suyos tienen un único objetivo facilitar
una plataforma y dinero a aquellas organizaciones cuyo objetivo es la invasión de València. Es
inadmisible que el alcalde de una ciudad vaya contra su propia ciudad.

Y qué decir de los colegios públicos municipales, otro desastre que usted tiene la
desfachatez de negar. ¿Y ustedes de verdad se llaman defensores de la educación pública?, ¿de
verdad? La realidad denunciada por los padres, por las AMPA, es que el curso se inició sin
profesores y con problemas con los conserjes. Esta misma queja, señor Ribó, se le presentó usted
en el 2020. Poco hizo o nada porque en el 2021 se le ha presentado otra vez exactamente igual o
aumentada por su nefasta gestión. ¿Mienten los padres, señor Ribó? Es la quinta vez que se lo
pregunto ya, creo. Por otra parte, quiero dejar claro que nadie defiende más nuestras fiestas,
tradiciones y cultura que Vox. Lo dejamos claro en nuestras cien medidas y en la recién
presentada Agenda España, en contraposición a la agenda globalista 2030. Hablemos de les
Falles y de su comportamiento acomplejado y cobarde. Se acuerda de las declaraciones del señor
Baldoví llamando fascistas a la comisión fallera y a les falles en su conjunto? ¿Lo recuerda? Esas
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declaraciones que usted aceptó, señor Ribó, son un suma y sigue en la agenda que tiene
Compromís por intentar destruir nuestras tradiciones nuestra, cultura nuestras fiestas y nuestras
Fallas. Lo que había en la falla de Convento Jerusalén era sátira, crítica y humo. Lo que son las
falles siempre, lo que han sido siempre y lo que serán para siempre.

Por cierto, alcalde ya que está usted hoy aquí sentado, que estoy hablando y no se ha ido, le
voy a preguntar: ¿Le ha exigido al señor Baldoví que se disculpe con el mundo fallero y con
València por sus grandes acusaciones, por sus grandes ofensas? Le recuerdo que en Vox jamás
olvidaremos que usted no las defendió frente a los imaginarios Países Catalanes que pretendían
apropiárseles. Compromís y Partido Socialista votaron en contra de una moción presentada por
Vox para defender la valencianía de las Fallas. En Vox tampoco olvidaremos el completo
enconamiento que este gobierno municipal, usted, hace a las más grandes, antiguas e históricas
instituciones culturales valencianas. Pero bien que se acuerda usted, bien que se acuerda usted de
las entidades separatistas. .”[La presidència li comunica que ha esgotat el seu torn d’intervenció]

Sr. Giner (Cs)

“Alcalde, compañeros de pleno y representantes vecinales. Muy buenos días a todos.

Antes de comenzar, un recuerdo a todas las víctimas de la COVID desde el anterior debate
del estado de la ciudad y a todos los valencianos y valencianas que de una forma u otra lo han
sufrido o lo están sufriendo.

Mire, señor alcalde, la situación de la ciudad la queremos enfocar desde tres capítulos: dos
actitudes y una consecuencia. El capítulo primero, el empeño que usted tiene en emular el
populismo de Ada Colau. El capítulo segundo, sus diferencias entre ustedes, entre PSOE y
Compromís, y cómo están afectando a los vecinos. Y el tercer capítulo, que sería la
consecuencia, València es hoy una ciudad con grandes desigualdades. Y eso es tremendo
viniendo de usted, señor alcalde. València es una ciudad hoy con brechas, con grietas, sucia,
envejecida en su aspecto, que está cochambrosa.

Mire, en primer lugar, la ciudad se está convirtiendo en una mala marca blanca de
Barcelona. Le voy a poner tres ejemplos. La primera, la entrada a València. La entrada de
València es horrorosa si vas en transporte público o terrorífica si vienes en coche. O usted se
pensaba que el teletrabajo había llegado para quedarse o desde su radicalidad se ha empeñado en
estrangular la circulación en la ciudad y consecuentemente los accesos, sin preocuparse de
garantizar antes una alternativa en el transporte público. En su planteamiento ideológico se olvida
que València lo es con su área metropolitana y que la gente no se levanta a las seis o a las siete de
la mañana para irse un atasco o contaminar. Estos miles de ciudadanos son trabajadores sin otra
alternativa para llegar a su puesto de trabajo y muchos de ellos viven fuera porque fueron
expulsados de su ciudad, una ciudad cara e incómoda. Me parece una vergüenza que a quienes
con su trabajo son el motor económico de esta ciudad usted les niegue un acceso cómodo,
sostenible y fácil a la ciudad cada mañana. Lo mismo denuncio por los miles de valencianos que
trabajan de cruces para fuera. Después de soportar un duro día de trabajo al volver por la tarde la
bienvenida a su ciudad es una retención kilométrica que supone llegar a sus hogares con una hora
de retraso.
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Usted clarísimamente, señor Ribó, ha declarado la guerra al vehículo privado sin haber
dotado previamente de un transporte público de calidad, con las frecuencias adecuadas y
acompañado de una red de estacionamiento disuasorios. Mientras los madrileños tienen
frecuencias razonables en sus Cercanías, esto es comparable, objetivamente comparable, aquí se
sufre frecuencias de más de 20 minutos, agravadas por cancelaciones y retrasos. Esto
desincentiva lógicamente el uso del transporte público y lleva a optar por el vehículo privado. De
hecho, en el 2021 el parque móvil en la ciudad de València se ha incrementado en 3000
vehículos matriculados. Son ya 473.260, es decir, en València hay 41 vehículos por cada 100
habitantes. Si a ello le añade el crecimiento exponencial de la intensidad media diaria en los
accesos de Ademuz y Ausiàs March, que hemos pasado de 74.000 vehículos a 126.000 en dos
años, y la ausencia de transporte metropolitano y de cercanías, tenemos la tormenta perfecta. Y
como se decía, mientras tanto la EMT acaparando portadas. Por ello, y pese a los terribles atascos
que sufrimos en València, se demuestra de momento que el vehículo es el medio más eficaz para
desplazarse en la ciudad de València, entre un 20 y un 32 por ciento más rápido en función del
momento o del itinerario frente al transporte público. Su programa de movilidad no es otra cosa
que una persecución porque sí contra el vehículo privado y esa batalla está fracasando. Y su falta
de previsión al no haber ofrecido antes un transporte público de calidad está sumiendo a la ciudad
en un caos. Y, lo que es peor, que resta tiempo y calidad de vida a los valencianos.

Le voy con el segundo mimetismo: la inseguridad. Recordará cuando el 14 de agosto en su
despacho le entregué una fotografía con jeringuillas del barrio de la Malvarrosa. Le pedí que se
lo tomara en serio, que lo estaban advirtiendo los vecinos. Pues bien, hoy València y Barcelona
lideran el número de delitos por cada 100.000 habitantes. Hoy València es la ciudad donde más
ha crecido la delincuencia, un 36 por ciento, frente a un 12 por ciento de ciudades como Málaga
y Sevilla. Y hoy, de forma reactiva, tenemos que responder a los miles de vecinos que salen a la
calle a exigir seguridad: Malvarrosa, ayer Orriols, Benimaclet, Cabanyal, Marxalenes. Por otro
lado, tiene al resto de la ciudad reclamando poder dormir ante el botellón: Plaza de Honduras,
Ciudad Jardín, Benimaclet. Prácticamente, señor Ribó, todos los barrios de la ciudad están en la
calle para reclamar o bien tranquilidad o bien seguridad, o ambas cosas a la vez. Mientras tanto,
entre la permisividad y la incompetencia València perderá desde el 2019 39 policías en total. Y
mientras tanto, solo cuentan ustedes con dos sonómetros oficiales para controlar el ruido de la
ciudad.

Y el tercer ejemplo que le quería poner en esta mala copia de Barcelona: el turismo. Usted
siempre se ha mostrado en contra del turismo. Dijo que quería controlar el crecimiento del
turismo y criminalizó el turismo hablando de exceso de gente en la ciudad, igual que Ada Colau.
Pero sin embargo, la diferencia, señor Ribó, es que usted aquí, como han sido lo fácil, ha
convertido el turismo en el monocultivo económico y lo ha convertido en el primer generador de
empleo. Entonces, ¿ahora qué hace? Lógicamente, dice que lo primero son los ciudadanos. Pero
ha convertido Ciutat Vella en un parque temático, expulsando a vecinos, oficinas falleros y
valencianos en general. Ahora dice que quiere un turismo de alto nivel. Pero, señor Ribó, no hace
nada por atraerlo.

A diferencia de Barcelona, nos estamos quedando atrás como foco de desarrollo y
atracción de talento digital. Barcelona o ciudades como Madrid o Málaga registran evoluciones
muy positivas en la innovación y la tecnología. Aquí estamos pensando en los tiempos de la
República. Y de hecho en su discurso no le he escuchado prácticamente nada, ni de tecnología ni
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de innovación, que es donde tendríamos que estar esforzándonos. En comparación, después de
estar una hora y media, señor Ribó, no ha dicho absolutamente nada. Así pues, marcado por su
radicalidad, la ciudad se está convirtiendo en una mala imitación de Barcelona, en una sucursal,
en su marca blanca. En una simulación que por un lado copia y mimetiza todos sus defectos
derivados de la radicalidad política de su alcaldesa, pero por otro lado no sabe cómo conseguir y
seguir la estela de la digitalización barcelonesa.

Segundo capítulo El problema se deriva de las grotescas diferencias entre PSOE y
Compromís. Ustedes, cada día peor avenidos, han convertido la ciudad en su particular campo de
batalla. Por supuesto, el más espectacular, porque es el más dañino para el día a día de los
valencianos y para su futuro, es la durísima guerra que existe entre Movilidad y Urbanismo.
Mientras los grandes planes urbanísticos se atascan, no prosperan, Grezzi, con su urbanismo
táctico, ha puesto patas para arriba la ciudad y la ha hecho intransitable. Movilidad ha marcado y
está marcando la hoja de ruta, se ha adelantado. Y ahora nuestro futuro está condicionado por
Grezzi, quien hace y deshace a su antojo y capricho en esta ciudad. Su último despropósito, el
sinsentido de la calle Calabazas que está quitando el sueño a proveedores y vendedores del
Mercado Central. Y encima se permiten el lujo de despreciables y no presentarse el otro día a las
siete de la mañana para ver que sus reclamaciones para la carga y descarga eran y son más que
justas.

En resumen, en València las tres máximas del urbanismo táctico que antes decía el alcalde,
que sea económico, reversible y provisional, no se está cumpliendo en ningún momento. Sus
disputas en los medios son ya bastante comunes. Señora Gómez, ¿usted qué piensa de la plaza
del Ayuntamiento? ¿Tiene que opinar Grezzi sobre la movilidad o tiene que ser peatonal cien por
cien? Señor Ribó, díganos: ¿los valencianos en el proceso participativo podrán opinar de la
movilidad en el diseño de la plaza del Ayuntamiento o no van a poder opinar? Señor alcalde,
¿mantiene su declaración sobre Ausiàs March que decía que la movilidad tiene que opinar en el
desarrollo de ese bulevar? ¿Mantiene su opinión frente al PSOE que dijo que iba a ser una
cuestión de ellos o no? Señor Ribó, ¿usted sabe que Grezzi oficialmente ha respondido que no
sabía nada de la línea 10, 11 y 12 de metro? ¿Usted ve comprensible que la movilidad de la
ciudad no conozca nada de las inversiones más importantes que vamos a tener en el metro? Señor
alcalde, ¿es cierto que se enteró usted de la remodelación de Guillen de Castro por la prensa?
¿Eso es cierto cuando lo dijo? Señora Gómez, ¿son ustedes capaces de presentar a los ciudadanos
remodelaciones integrales sin que lo sepa el alcalde? ¿O es que el alcalde está mintiendo?, ¿o es
que está mintiendo la señora Gómez? Usted dijo, señor alcalde, que no sabía nada. La señora
Gómez dijo que sí que los había, que presentaron juntos este informe a la Unión Europea. ¿Con
quien se tienen que quedar los ciudadanos?, ¿con la señora Gómez o con el señor Ribó? ¿Quién
está diciendo la verdad y quien está mintiendo? Porque esto ya es dicotómico. Mire, en su día
València fue un laboratorio. Un laboratorio, un conejillo de indias y hoy lo sigue siendo en la
actualidad para ver quién de las dos formaciones es más ecologista, republicana y pancatalanista.

El tercer gran problema que tiene València: la desigualdad. Mire, señor Ribó, lo mismo, lo
mismo, exactamente lo mismo que dice usted de Madrid lo podrían decir muchos barrios de su
gestión, lo mismo. Hay muchísimas poblaciones, muchos barrios, como puede ser la Punta, el
Perellonet, el Saler. Pinedo, Ciudad Universitaria, el barrio de la Luz, que no han recibido ni un
solo euro en todo el año y eso está pasando con su gestión. Y además, esa desigualdad que está
existiendo entre diferentes barrios de la ciudad se está produciendo dentro del propio barrio. Es
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decir, el crecimiento urbanístico que está teniendo barrios como Benicalap, Orriols, Malilla, y yo
creo que ahora lo veremos en Benimaclet y que lo acabaremos viendo en el Cabanyal, está
produciendo que hayan dos barrios dentro del mismo barrio. Está usted generando una brecha
social que va a ser luego muy difícil de volver a situarlo en estos barrios. El crecimiento de la
nueva Malilla no va a tener nada que ver con la antigua Malilla. Como no los dotemos a todos de
grandes servicios vamos a tener un problema y usted no lo está haciendo. ¿Otro gran foco de
desigualdad? En los jóvenes, en los jóvenes. Hablaba usted de paro, pero aquí el paro juvenil
hace dos años era del 21 por ciento y hoy es del 36 por ciento. Un joven en València para
emanciparse tiene que dedicar prácticamente el 76 por ciento de su sueldo a la vivienda. Y
mientras tanto, hay 3.000 personas en las listas de espera para tener una vivienda en la ciudad de
València. Y mientras tanto, AUMSA no para de dar y prometer viviendas que no acaban nunca
de construirse y no ha querido poner a los jóvenes como un colectivo prioritario. Y mientras
tanto, como ya se ha dicho, hay más de 6.000 licencias atascadas entre construcción y actividad.
No se genera empleo, no se tiene vivienda y los jóvenes en esta ciudad tienen un gravísimo
problema.

Miren lo último que le quiero comentar, señor Ribó. Hace dos días, en nuestra opinión, en
una falsa coordinación y unión que salieron usted con la señora Gómez y el señor Grezzi,
presentaron el enésimo propósito verde para la ciudad. Y digo propósito porque eso ni siquiera es
un proyecto. Antes ustedes han presentado ya que hayamos recordado nosotros Ausiàs March,
Guillem de Castro, el cauce del río, la transformación del paseo Marítimo con sus dunas, el túnel
del bulevar Norte, perdón, el bulevar del Saler, la transformación de la Alameda y ahora nos
vienen con el bulevar García Lorca. Todo esto no son ni proyectos, son todo anuncios mediáticos
de supuestos futuribles, que yo estoy convencido que no veremos ni un pino antes de que acabe
la legislatura de toda esa València verde de la que usted me habla. Pero lo más grave es que lo
hace y lo anuncia incomprensiblemente al margen del Plan General Urbano, que sigue sin
avanzar. Es que no hacen más ustedes que presentar proyectos, tienen el Plan General Urbano
paralizado y están ustedes viviendo en esta situación de generar falsas expectativas. Mire, señor
Ribó, yo cuando se generan continuamente falsas expectativas si me voy a mis valores para mí
eso es mentira. Así de claro, eso es mentira. Cuente con nosotros, y así se lo demostramos el año
pasado, cuando tengamos proyectos reales, sólidos y factibles que hagan de València una ciudad
sostenible, verde y que cumpla con el horizonte 2030. Pero cuando vemos que usted tiene
600.000 euros que no está gestionando para solucionar los problemas de la playa del sur, que es
incapaz de gestionarlo, y nos habla no de un proyecto, ni de ni una idea siquiera de algo que tiene
que suceder cuando estén soterradas las vías, Dios sabe cuándo será eso, pues qué quiere que le
diga. Para nosotros ustedes, tanto PSOE pero sobre todo usted, son unos trileros de la ecología y
eso para nosotros es mentir a los valencianos.

Mire, mi caso personal. Vengo de la sociedad civil, se lo he dicho muchas veces, del
mundo de la empresa, de las cosas concretas y prácticas, y 24 años en la Casa de la Caridad. Y
por lo tanto no puedo comprender que en tan poco tiempo, tan solo en seis años, usted esté
hablando ya de futuribles. Es decir, me da la impresión que València ha vuelto al 2015. Usted ha
hablado de proyectos faraónicos. Yo prefiero hablar de futuribles, pero es que usted ya está
hablando de lo mismo. Con el tema de la ecología, pero ya está usted en ese tema. ¿Y sabe lo que
pasa cuando usted se pone a hablar de los grandes anuncios, de los futuribles? Que nos
olvidamos de las personas. Ese es el gran drama que tiene la ciudad en estos momentos. Estamos
hablando de un futuro que no está ni en una idea y nos estamos olvidando de la proximidad. Y



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 m

lq
F 

7
h
R
Z
 d

P
n
N

 u
q
z9

 j
Q

fK
 F

P
5
z 

+
xc

=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
SECRETARI GENERAL I DEL PLE - SECRETARIA GENERAL I DEL
PLE

HILARIO LLAVADOR CISTERNES 23/12/2021 ACCVCA-120 83350118083644439662
162782211465704732

SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DE 11 DE NOVEMBRE DE 2021 32

eso es el fracaso, el mayor fracaso que pueda tener el municipalismo. Le invito a que un día, y si
quiere vamos juntos, se pasee por Jacinto Benavente, por Guillén de Castro, por la calle Sagasta.
Cientos de personas, cientos de personas durmiendo en la calle, señor Ribó. ¿No le duele,
alcalde? ¿De verdad no le duele ver eso para que usted dedique su energía en anuncios que no
son ni siquiera, ni siquiera una idea? Señor Ribó, el peor drama […] rescatar personas, es que ya
está usted montado en los futuribles, alejado de las personas. Y sin duda, para nosotros este es el
mayor debe que tiene su gestión: las personas, señor Ribó.”

Sra. Gómez (PSPV)

“Miembros de la corporación, señoras y señores.

Hace un año justo en este mismo debate quise dar las gracias en nombre del Partido
Socialista a todas las personas que habían arriesgado su salud, su vida y la de sus seres queridos
por cuidarnos a todos y todas. Y gracias a todos ellos hoy podemos decir que en este año 2021
València ha sido un ejemplo de proteger la vida. Y ahora, en ese año 2022, queremos ser un
ejemplo de recuperación, de recuperar el empleo y de crear nuevas oportunidades. En efecto, en
este año 2021 hemos ido a la capital de la vida, de la salud y de la responsabilidad. Hemos tenido
durante muchas semanas la cifra de incidencia acumulada más baja de toda Europa y además lo
hemos sabido combinar siendo la ciudad que en este último mes ha triplicado el crecimiento de
personas contratadas en España. Sinceramente estoy orgullosa de cómo hemos hecho las cosas.
Porque, señoras y señores, vivimos en una ciudad y en un país que desde luego es mucho mejor
de lo que algunos y algunas hoy aquí nos quieren hacer creer. Frente a los negacionistas, que
también los hay en política, hemos demostrado que hay un credo que nos une a todos y es la fe en
nuestra ciencia. Somos el país que hace unos pocos días la Organización Mundial de la Salud
felicitaba por tener uno de los mejores planes de vacunación del mundo y que además habíamos
sido muy valientes a la hora de aplicar medidas y restricciones que nos han ayudado a salvar
vidas. Y es verdad que, como decía antes, hay negacionistas y también en la política. Y durante
esta crisis sanitaria ha habido muchos que se han dedicado a tumbar y a combatir el estado de
alarma. Afortunadamente hemos sido otros los que nos hemos dedicado en cuerpo y alma a
combatir el virus y eso ha salvado vidas. Y claro que también han sido muchos los que han
defendido que la sanidad pública sobraba e incluso en plena pandemia han intentado paralizar la
ampliación del Clínico, una infraestructura sanitaria vital. Pero afortunadamente somos más los
que defendemos lo público y eso ha ayudado a defender y a salvar a nuestros seres queridos.

Como os decía anteriormente, la verdad es que estoy orgullosa de mi ciudad, de que
seamos la capital de la responsabilidad frente al oportunismo, de la empatía frente al egoísmo y
la de la vida frente al sálvese quien pueda. Estoy muy orgullosa de ser valenciana y de no ser de
Madrid, otro de los modelos que tanto le gusta a la derecha. Sí, sí, señora Catalá. La València de
la vida es hoy la València de la recuperación. Tendrá su tiempo, señora Catalá, tranquila. La que
tiene ganas de crecer. Por eso, mi segundo agradecimiento es a todo ese sector público local que
en ese año 2021 se vio obligado a volver a cerrar la persiana. Y este Ayuntamiento, gracias al
Pan Resistir que impulsa el presiden Puig, ha hecho todo lo posible para estar a su lado. Ninguna
ciudad ha hecho más, ni más rápido. Hemos inyectado más de 28 millones de euros para
autónomos, pymes, artistas falleros, hostelería, comercios, proveedores de nuestras fiestas, 

, industria cultural, sector turístico. Todos, todos los pilares de nuestra economía. Ystartups
aunque efectivamente estas ayudas seguramente no habrán podido solucionar todos sus
problemas, sí que han lanzado un mensaje muy claro y es que este Ayuntamiento iba a estar a su
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lado. Empatía para salvar vidas, pero también empatía para crear empleo. Por eso, mientras otros
ayuntamientos tardaban y siguen tardando meses en conceder y en pagar estas ayudas nosotros
hemos tardado días, porque llegaban rápido o muchos quedarían atrás. Y de los grandes
problemas o salimos todos juntos o no podrá salir nadie. Todos juntos y juntas, desde San
Marcelino a la Gran Vía, desde una empresaria de hasta un trabajador, desde las personas jóvenes
hasta los más mayores.

València tiene ganas de superar esta crisis, València tiene ganas de volver y València tiene
ganas de crecer. Y lo digo así de claro. Hay ganas de crecer y todas las personas tienen que ganar
en ese crecimiento. La València posCOVID no puede ser una València que se recupera a dos
velocidades y por eso desde el Partido Socialista proponemos una València policéntrica, en la
que cada uno tenga su centro y nadie se sienta en la periferia. Una ciudad donde todos los barrios
cuenten, donde el código postal no determine nuestro futuro. Y en algo tan importante como es
nuestra salud. Tenemos que luchar contra el hecho de que la esperanza de vida sea menor en los
barrios de la periferia que en los barrios del centro. Y en eso se ha puesto la Generalitat, con una
inversión de más de 90 millones de euros solo en nuestra ciudad para mejorar los centros de
atención primaria en Melilla, en Tres Forques o en Campanar, con el Espai Sanitari Ernest Lluch.
O por eso queremos hacer una ciudad que sea más saludable, que el mismo Parque Central que es
bueno para Ruzafa lo sea también para Benimàmet, con el Parque de Carolinas, o con el parque
Desembocadura, en Natzaret. Y queremos garantizarlo para los vecinos y vecinas de Benimaclet.
Además, quiero anunciaros que en este mismo mes vamos a aprobar un plan director de la
ampliación del Parque de Benicalap, que sumará 70.000 zonas verdes a los vecinos y vecinas de
ese barrio para que sean parte de uno de los grandes pulmones verdes de nuestra ciudad. Y por
eso apostamos, además, por un modelo de integración con la huerta, pero que integra todos los
barrios, que no solo hable de uno y excluya o incluso perjudica al resto. Para el Partido
Socialista, tan importante es la conexión de Benimaclet con su huerta histórica, como la de
Torrefiel, Benicalap, Campanar o Quatre Carreres. Por eso, os anuncio que trabajaremos en un
proyecto de integración de la ronda y el bulevar sur que los incluye a todos. Yo creo que no
puede haber ventanas a la huerta para unos y barreras para otros.

Y precisamente si hay una València que construye ese modelo es la València de los 15
minutos, la que exige la emergencia climática pero para todos. No puede haber un centro, un
Eixample de 15 minutos y dejar para luego el resto de la ciudad. No creo en esa València de dos
velocidades. Por eso, ya en estos presupuestos vamos a incluir la redacción del proyecto de
reurbanización de Ausiàs March, de la avenida del Puerto o de Pérez Galdós para que no haya
periferias y no las dejemos para luego. Por eso también quiero anunciar que este va a ser el año
del Gran Corredor Verde Sur. Queremos asegurar que todos los barrios del sur, Malilla, San
Isidro, San Marcelino, La Raiosa, Creu Coberta, Camí Reial, Vara de Quart, dejen de ser un mero
conjunto de calles y coches. Que haga una reconfiguración de todo el espacio con el objetivo de
unirlos con una gran infraestructura verde de servicios públicos, vivienda pública e innovación.
Un corredor verde, como les decía, que empezará en Parque Central y culminará con el distrito
digital de Vara de Quart, pero que también dará soluciona el soterramiento de la línea C-3 de
Cercanías, la ampliación del cementerio de la Creu Coberta o las cocheras de la EMT de San
Isidro. Yo creo que hay que decir que ya basta a que los barrios del Sur sean el trastero de la
ciudad de València. Porque a los barrios y a la ciudad hay que defenderlos siempre, incluso
aunque a veces cueste o parezca que no vaya a ser popular. Como hemos hecho, por ejemplo,
defendiendo que ya era hora que los vecinos y vecinas del barrio de Nou Benicalap tuviesen un
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polideportivo que les debía el València Club de Fútbol. O que, por ejemplo, tienen que acabar, sí
o sí, ya con el estadio. Y que ya no es el momento de las promesas ni de las palabras, sino de los
hechos. Y que, por lo tanto, si quieren que haya ATE tiene que haber aval.

Nuestro modelo de ciudad también es el de los barrios seguros. Y miren, soy consciente de
los problemas que esta ciudad lleva arrastrando desde hace décadas en zonas como Orriols o muy
especialmente en la Malvarrosa. Gobiernos del Partido Popular dieron la espalda durante décadas
a los problemas de convivencia y hoy se han convertido en problemas de delincuencia. Pero
como siempre hace el Partido Socialista, nos arremangaremos, como hemos hecho con sus
herencias, con la deuda de la Marina, el PAI del Grau y tranquilos, que lo haremos también con
las casitas rosas de la Malvarrosa, porque los problemas sólo se arreglan trabajando. Y a eso es a
lo que yo me ofrezco, no solo a incrementar la policía que eso es de los partidos que no quieren
que cambie nada. Yo no apuesto por un modelo de ciudad en donde haya un policía con pistola
en la puerta de un colegio, yo por lo que apuesto es por mejorar la vida de las personas que viven
allí. Por eso este año vamos a dedicar parte de nuestra inversión a Orriols o la Malvarrosa
reurbanizando sus avenidas con la súper  de Orriols o por ejemplo con la urbanización de lailla
avenida de la Malvarrosa. Y además vamos a hacer una especial dotación de un millón de euros
para ayudas a comercios que puedan reabrir sus persianas en aquellas zonas donde han ido
desapareciendo. Queremos recuperar estos barrios para sus vecinos y vecinas, y esa es la única
forma que podremos ayudar para devolver la convivencia.

Señoras y señores, la gran lección de esta pandemia obviamente no ha sido la sanitaria
solo, ha sido acabar con la desigualdad. Y tenemos que defenderla igual ante las dificultades,
pero también ante las oportunidades. València tiene que recorrer su camino hacia una transición
ecológica, pero sin perdedores. No podemos confrontar el empleo contra la sostenibilidad.
Nuestra obligación es que la sostenibilidad genere empleo y por eso desde el Partido Socialista
no estaremos en el no sino en un sí sostenible, un sí para todos, para que nadie quede atrás, ni la
generación actual ni la del futuro. Frente a los que dirían un no a todos y un sí a cualquier coste.
Ya lo dijo Jeffrey Sachs: ‘El crecimiento económico sin justicia y sostenibilidad ambiental es una
receta para el desorden y no para el bienestar’. Es cierto que combinar las tres variables,
sostenibilidad, empleo y justicia, sea una posición difícil, pero creemos que posicionarnos en
función de cómo creemos que vamos a quedar mejor en la foto no nos va a ayudar a transformar
las cosas. Nuestra obligación, nuestro trabajo, es aportar soluciones transformando la ciudad,
integrando el crecimiento en el corredor mediterráneo, generando actividad pero sin impacto
ambiental. No se trata de que no pase nada por València, sino de que su paso sea neutro. Por
ejemplo, apostando por la electrificación o el nuevo acceso ferroviario al puerto.

Y sí, se puede conjugar crecimiento y sostenibilidad. Y no solo se puede sino se debe, ya
que como partidos de izquierda no podemos decirle a una persona sin empleo que no podemos
hacer nada por él. Debemos preocuparnos de las personas desempleadas y de los trabajos
precarios de que haya presente, a la vez que se garantiza un futuro a otras generaciones. Por eso,
también quiero anunciarles que vamos a subir el presupuesto de empleo y formación en el año
2022 a 15 millones de euros. O que, por ejemplo, queremos posibilitar que la inversión privada
pueda desarrollarse en nuestra ciudad. Y para eso aún tenemos una herencia que tenemos que
resolver del atasco en licencias de actividades y urbanísticas. Queremos reducir el tiempo para
comenzar un proyecto empresarial en València y por eso el Partido Socialista propone un plan de
choque que acabe de una vez por todas por ese atasco que heredamos del gobierno anterior.
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Señoras y señores, este debate nos invita a reflexionar sobre la ciudad que queremos, sobre
lo que estamos haciendo. Yo creo que podemos aprovechar para contrastar modelos de ciudad,
siempre es útil. De hecho, a mí me encanta, como decía mi compañero Ramón Vilar, que se
definía como socialdemócrata, porque precisamente la discrepancia era su alimento, que
tengamos la ocasión de debatir. Pero espero que su modelo no consista sólo en decir que no a
todo lo que se propone, ni que su gran propuesta de futuro sea idealizar un pasado en el que ya
les digo que nadie en esta ciudad quiere volver. Por favor, dejen de vivir en la melancolía. Y si
me permiten un consejo, cuando tengan la tentación en este debate, relean a Chirbes y pasen
página. Porque esta ciudad ya ha pasado página, página a un modelo de fiestas para unos pocos
que pagábamos todos. Un modelo de su euforia pero que luego era el Ayuntamiento de nuestra
deuda, la ciudad del Moët de la Marina, pero que faltaban los centros de salud en nuestros
barrios.

Por eso, señoras y señores, a los socialistas no nos encontrarán en el no a todo, pero sí que
vamos a defender un si con algo más de criterio. Un sí para todos y no para unos pocos, que es
algo muy diferente a decir que sí a todo. Nos encontrarán en el sí a València en todas las
administraciones. Y quiero decir, además, aprovechar que precisamente los presupuestos de la
recuperación del Gobierno de España y de la Generalitat, que obviamente como todos los
presupuestos tendrán margen de mejora, son los más valencianistas que ha habido nunca.
Estamos más cerca que nunca del canal acceso, el túnel pasante, acabar nuestro mapa sanitario,
educativo, complementar la educación de dos a tres años, o que exista una verdadera empresa del
transporte metropolitano que dé servicio a la gran València. Porque es cierto que todos los
partidos València está de moda, se han puesto a hacer actos en nuestra ciudad, pero el Partido
Socialista, además, tenemos la responsabilidad de hacer presupuestos en todas las
administraciones y le hemos puesto más trabajo que ninguno. Y aquí en València vamos a tener
un presupuesto expansivo, como siempre hemos defendido. El presupuesto más alto de nuestra
historia después de uno de los momentos más duros también de nuestra historia.

Y si en 2021 hemos sido una de las ciudades más responsables del mundo, 2022, en el
momento en que València se vuelve a abrir al mundo, tenemos que ser también los de la
recuperación. El año en que somos capital europea del turismo inteligente, del diseño, que
acogeremos la gala de los Premios Goya, que pelea por ser referencia en la diversidad apostando
por ser sede de los Gay Games. Esos son los mapas precisamente en los que en los que queremos
estar que son los mapas que. como bien decía mi compañero Eduardo Madina, cabe todo el
mundo. Así que, señoras y señores, para ir acabando, si en 2015 València tenía ganas de
honradez, hoy tiene honradez y esta ya es la València de la corrupción, por mucho que algunas
noticias empañe nuestra imagen. Y en este año 2022 demostraremos [La presidència li comunica

que nos importa, y voy acabando, el de al lado, nosque ha esgotat el seu torn d’intervenció] 
vacunamos, que fuimos responsables y que podemos estar orgullosos de lo que hemos hecho. Y
en este año 2022 tendremos ganas de crecer, pero que crezca no solo la ciudad sino también todas
las personas que viven en ella. [La presidència li reitera que ha esgotat el seu torn d’intervenció]
València tiene ganas y el Partido Socialista un proyecto para toda la ciudad.

Muchísimas gracias.”

Sra. Catalá (PP)

“Muy buenos días a todos.



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 m

lq
F 

7
h
R
Z
 d

P
n
N

 u
q
z9

 j
Q

fK
 F

P
5
z 

+
xc

=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
SECRETARI GENERAL I DEL PLE - SECRETARIA GENERAL I DEL
PLE

HILARIO LLAVADOR CISTERNES 23/12/2021 ACCVCA-120 83350118083644439662
162782211465704732

SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DE 11 DE NOVEMBRE DE 2021 36

Bueno, me van a permitir que comience dando las gracias a los vecinos que han
intervenido en el debate del estado de la ciudad. Si, desde luego, aquí en este hemiciclo pudieran
venir las personas que les gustaría trasladarle al equipo de gobierno cómo ven la ciudad, desde
luego la situación no sería la que ustedes están viviendo en este momento. Y es que la voz más
nítida que se va a escuchar hoy sobre la situación de la ciudad es la voz de los vecinos, la voz de
las siete de la tarde, de los cinco barrios que se manifiestan por la situación que viven en este
momento. Esa es la voz más nítida que se escuchará hoy sobre la situación de la ciudad de
València. Vecinos de Honduras, Ciutat Jardí, de Beteró, de Benimaclet y de Isla Perdida, que se
manifiestan contra el incivismo, la suciedad, contra el botellón. ¿Dónde van a estar ustedes esta
tarde?, ¿allí? Esa es la voz más nítida que se escuchará hoy. Porque frente a las realidades
virtuales y los gobiernos de las maquetas a los que ustedes se han hecho muy, muy aficionados,
hay una realidad en València de inseguridad, de problemas de convivencia, de suciedad, de
atasco y, sobre todo, de falta de empleo, de vivienda social y de desigualdades. Esa es la realidad.

Lo primero es la seguridad por la que ustedes han pasado de puntillas. Me van a permitir
que me haya llamado poderosamente la atención escucharles. ¿A qué han venido ustedes aquí?,
¿cada uno a vender su libro? No he visto ni mucho menos un criterio unificado, la voz de un
gobierno y nada en común. Han venido ustedes cada uno a vender su libro. Pero claro, a vender
su libro a su manera, evitando los problemas graves que tiene esta ciudad. Evitando, desde luego,
que los vecinos de Orriols ayer volvieron a salir a la calle por los problemas de delincuencia.
Evitando hablar de los vecinos de la Malvarrosa que se manifiestan cada quince días hartos por
los problemas de la droga. Evitando hablar de los vecinos de Cabanyal que no se cortan en
decirles a ustedes que los utilizaron para llegar al gobierno en campaña y que luego les han
metido en el cajón del olvido. Olvidados de los vecinos de Benimaclet que pintan sus casas, sus
propias fachadas, hartos de los botellones. Olvidados de los vecinos de Marxalenes, claro, que
llaman a la oposición para denunciar las peleas callejeras. Y olvidados, por ejemplo, de los
vendedores del Mercado Central que les piden a ustedes un helipuerto para poder llegar y poder
descargar las mercancías. Ese es el estado de la ciudad. Digamos aquí lo que digamos, la opinión
de la calle es la opinión de la calle. Y la opinión de la calle, ustedes si no quieren no lo harán,
pero se escuchará bien fuerte hoy a las siete de la tarde.

Miren, la ciudad que ustedes diseñan, la ciudad en la que ustedes creen, la ciudad por la
que ustedes apuestan es una ciudad que cada vez tiene más persianas bajadas, que tiene un tráfico
infinito y una suciedad imposible, que tiene mil personas durmiendo en la calle, mil personas
durmiendo en la calle, y que desde luego pierde oportunidades todos los días porque perdemos
proyectos por puro sectarismo. Miren, esa es la realidad. En cuanto a sus nuevas propuestas para
los siguientes años, desde luego vendrán ustedes a vendernos los nuevos presupuestos y aquí a
vender los grandes proyectos. A falta de tres meses, ustedes han ejecutado solo en el 80 por
ciento las inversiones de este ejercicio, les quedan 175 millones de euros por ejecutar. ¿Qué
pretenden?, ¿llegar a hacer un record Guinness o algo así? En los últimos seis años han dejado de
ejecutar 600 millones de euros. Y luego vienen y dicen que han, desde luego, bajado la deuda.
Claro está, la ley les obliga a hacerlo. Las inversiones no han llegado, ni un euro, a 26 barrios y a
7 pedanías. Ocho concejalías no han invertido ni un solo euro, por ejemplo, la de Envejecimiento
Activo o la de Juventud.

Pero sí recaudan ustedes, sí. Pasan el cepillo todas las mañanas y cada día recaudan 1,1
millones de euros en impuestos. ¿Para qué? Para tener 200 millones de euros en el banco y al
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mismo tiempo para dejar caer los servicios municipales. Un 53 por ciento se han incrementado
las quejas por la limpieza y, desde luego, la situación de la seguridad de la que ahora hablaré es
una situación preocupante en esta ciudad. València no está más limpia, València no es más verde,
hemos perdido 180 árboles en un año, y València no tiene más dotaciones públicas, tiene menos.
El Parque Gulliver cerrado, el Palau de la Música permanentemente cerrado. Y me van a
permitir, ¿cuántos colegios han hecho en los últimos años con ustedes? ¿Cuántos centros de
salud? ¿Cuál ha sido la inversión en la antigua Fe? ¿Cuáles son las nuevas dotaciones con ustedes
en esta ciudad? Pero vamos a machacar a los ciudadanos a impuestos, eso sí. Y a la hostelería si
acaso le cobramos 55 millones de euros en impuestos a pesar de estar cerrados y de repente
aparecemos y decimos: Y tasa turística. Dos huevos duros, sí señor. Y le pedimos a la Generalitat
dos cosas: la tasa turística para poder ahuyentar el turismo que tenemos y de alguna manera dejar
caer la inversión económica en la ciudad, y un recargo del 30 por ciento las viviendas vacías.
Una pregunta: ¿Se lo van a aplicar ustedes? Tienen doscientas vacías. ¿Se van a aplicar el
recargo del IBI ustedes?

Miren, el tema de la seguridad -del que ustedes desde luego van de puntillas a conciencia-
es un tema muy preocupante y es un tema que ustedes no deberían obviar. El debate del estado de
la ciudad debería convertirse en un momento de reflexión sobre los problemas que deberíamos
resolver. Les he dicho los que nosotros detectamos y lo que la gente nos traslada: el problema a
la seguridad, el problema del paro, el problema de los atascos en licencias y también en
movilidad, el problema de la vivienda y el problema de las desigualdades. Efectivamente, las mil
personas que duermen en la calle con ustedes gobernando.

Respecto de la seguridad, empezaron ustedes jaleando a un rapero delincuente y dando la
espalda a nuestros policías. Eso es lo que hizo el señor Ribó. Ah, por cierto, luego hizo la vista
gorda cuando un grupo de  sacaron una pancarta de un asesino como Stalin en el balcóngroupies
del Ayuntamiento. Pero sí, terminamos el año liderando el aumento de la seguridad. Y no lo
decimos nosotros, lo dice el Ministerio del Interior. València es la ciudad de España donde más
crece la delincuencia. Me imagino que tienen ustedes este gráfico. Pues apréndanselo porque este
es el principal problema que tienen ustedes en este momento en la calle que deberían resolver, el
problema de la seguridad. Los delitos están disparados. En València crecen un 36,5 por ciento,
mientras en el resto de las grandes ciudades el aumento no llega al 10 por ciento. ¿Los delitos
sexuales han visto cómo están? Han crecido un 62 por ciento, 35 puntos por encima de la media
nacional. ¿Han visto cómo están los robos con fuerza en domicilio? Un 78 por ciento han crecido
por encima de la media nacional porque en la media nacional caen. ¿Quieren que hablemos de
hurtos? En València crece más del 66 por ciento, 50 puntos por encima de la media nacional.

Y ustedes hablan de la plantilla de la Policía Local. Mire, sí. La plantilla del Ayuntamiento
desde el año 2015 creció en 600 funcionarios, pero la de la Policía Local ha descendido en 194
agentes. El señor Ribó no deja de hablar de los 234 nuevos agentes de las oposiciones del año
2018, del año 2019. O de los 53 que todavía están en trámites. ¿Por qué no sacan ustedes y sacan
adelante las OPE del año 2020-2021, estancadas? ¿Por qué no abordan este problema?

Miren, frente a este panorama que tienen ustedes que darle soluciones, a esto deberían
centrar ustedes el debate del Estado de la ciudad. Nosotros hemos llevado la reivindicación de los
vecinos al Sindic de Greuges y también al Defensor del Pueblo. ¿Por qué? Porque los vecinos
sufren y porque lo que se vulneran son derechos fundamentales. ¿Cómo es posible?, ¿cómo es
posible que ustedes tengan 200 agentes menos en la calle que el año 2015? Y no me digan que
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los policías son tipos duros con pistolas y que nosotros eso no lo queremos. No, señores. Los
policías son gente que nos protege y la policía de barrio no eran tipos duros con pistola, no. Son
gente que protegía y conocía a los vecinos. Tienen a los barrios levantados en armas y usted hace
reuniones que no se traducen en nada, señor Ribó. No lo digo yo, lo dicen los sindicatos
policiales, los dicen los vecinos. ¿Cuánta gente más se lo tiene que decir? Y no solo es ese
problema, es el problema social también. Porque si la seguridad afecta derechos fundamentales,
¿por qué no hablan ustedes un poquito más de la situación del empleo? Tal vez porque no les
interesen. Tenemos 63.000 personas que están en paro la ciudad, 10.000 personas más que al
inicio del mandato. Y por cierto, tan feministas que son ustedes seis de cada diez son mujeres.
Cinco mil jóvenes más en el paro, un 25 por 100 más desde que empezó la pandemia.

Y de repente llegan ustedes y cierran Ciutat Vella y empiezan a poner multas. ¿Saben que
han cerrado 200 comercios en la ciudad y de los cuales el 75 por ciento de los que han cerrado
está en Ciutat Vella? Cierran comercios, pero no se abren. ¿Por qué las licencias están
permanentemente atascadas? Un verdadero escándalo, un tapón de 6.500 licencias de actividad.
Y no solo lo sufre Juan Roig, ni Amancio Ortega. No, no. Lo sufre también la persona que
pretende abrir un bar y que es un valiente abriendo en este momento una actividad económica, un
pequeño bar o un pequeño comercio en cualquiera de los barrios de la ciudad.

Miren, les diré que esperaba de verdad y que me sorprende todavía la cifra, porque el que
ustedes no hablen del paro viene siendo la habitual, les preocupa poco. Que no hablen de la
seguridad les afecta porque lo llevan bastante mal. ¿Pero lo de la vivienda social? Tan solo han
sido capaces de construir seis viviendas públicas en seis años, el 1,8 por ciento de lo prometido.
Señora Gómez, no le diré nada más. Dedíquese usted a esto.

Respecto de la movilidad, pues mire, sinceramente, yo les pediría que hicieran una visión
integral de esta ciudad porque no vale con las macromaquetas, con esto. ¿Qué alternativas les
están dando ustedes a las personas que se desplazan o que llegan a trabajar a la ciudad o que se
desplazan a otros municipios a trabajar? ¿Qué alternativa les damos a las personas que ven
sistemáticamente cancelados los trenes de Cercanías? ¿Se han preocupado ustedes por esta
situación? ¿Y qué hacemos con esta gente que no puede acceder en coche ni puede acceder en
Cercanías porque les cancelan los trenes? ¿Les decimos que somos una ciudad muy verde y
sostenible, que ya vendrán volando o con drones? Es decir, si ustedes no les dan alternativas de
movilidad sostenible a las personas que tienen que venir a trabajar o que tienen que salir a
trabajar, ¿cuál es el plan? ¿Empezar a hacer bulevares verdes, maravillosos, fenomenales, muy
bonitos? Quedan preciosos en la maqueta, pero ¿y cómo viene la gente a trabajar? ¿Cómo entra
la gente por el sur? ¿Por San Vicente todo el mundo? ¿Sí?, ¿ese es el plan? En Cercanías no se
puede. La EMT cada vez va peor; eso es un capítulo aparte. ¿Y cómo pretenden ustedes que entre
la gente que salga de València?, ¿volando? ¿Ese es el plan?

Y para finalizar, la situación de la desigualdad. Eso también venía de ustedes, que hablan
ustedes de sus planes maravillosos, le he escuchado a usted atentamente, señor Ribó, abordar
todas y cada una de las cuestiones de esta ciudad. Por ejemplo, hablaba usted de la su
Departamento de Igualdad, de víctimas de violencia, de acoso juvenil. Miren ustedes a ver si
apoyan ustedes a la menor que sufrió abusos y se dejan ustedes de otras cosas, porque las
feministas ahí ustedes se callan. Con los abusos a la menor, a la que la señora Oltra no protegía,
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ustedes se callan. A ver si del aquelarre feminista de esta semana se habla de esto. Por cierto, va a
llegar antes la señora Yolanda Díaz en AVE que lo que le pueda costar a cualquier persona del
Saler llegar en EMT al centro de València.

La situación de la desigualdad es una situación preocupante, claro que sí. ¿Pero por qué?
Pues porque una de cada tres familias de la ciudad está en riesgo de pobreza, porque los centros
sociales de San Marcelino, Quatre Carreres sufren una espera de más de cuarenta días para ser
atendidos, porque hay 170 personas en lista de espera del servicio de ayuda a domicilio. Y
ustedes han devuelto 350.000 euros a la Generalitat porque son incapaces de justificar el dinero.
Porque hay 1.610 expedientes de renta valenciana de inclusión y más de 4.000 de dependencia
pendientes, señor Ribó. Y en el caso de haberlos tramitado, ¿se les ha pagado la prestación o
ustedes se quedan ya en ‘lo hemos tramitado’? 27 asentamientos, 27 asentamientos de personas
sin techo en esta ciudad. Mil personas viviendo en la calle. Pero sí, ustedes se dedican a darle
cien mil euros a la UGT y cero euros al Banco de Alimentos, ese es el plan.

Miren, frente a esa situación desde el PP una vez más, un año más, no perdemos la fe, no
perdemos la fe en ustedes. Seguimos apostando para que ustedes lo hagan mejor, porque ustedes
lean, para que comprendan que la oposición también está para aportar. Y por eso les volvemos a
plantear, como en todos los debates del estado de la ciudad, 120 propuestas de mejora. Hagan
ustedes lo que quieran. Se lo copian, como han hecho con los 15 millones de euros de empleo
juvenil. Por cierto, señora Gómez, acuérdese de los que han perdido en los últimos seis años y de
lo que ha bajado el presupuesto. Hacen lo que quieran. Se ponen ustedes la medalla, se ponen
súper contentos y lo dicen. Sí, sí, lo que ustedes quieran. Pero háganlo, háganlo. Que no importa
nada, háganlo. Ese es el proyecto del Partido Popular, ayudarles a ustedes mientras no llegan las
elecciones a hacerlo un poquito mejor. Porque nosotros sí tenemos claro lo que queremos hacer,
mejorar la seguridad, mejorar la limpieza, eliminar las desigualdades y, sobre todo, tener claro...
Madre mía, señor Ribó, no va a poder usted tomar notas con tantos, tanto, tanta gente
apuntándole, tener claro las prioridades en esta ciudad. Y es que no rechazaremos ningún
proyecto por sectarismo. Por ejemplo, si hay un proyecto bueno que hayan hecho ustedes lo
mantendremos. Claro que sí, por ejemplo. ¿Por qué no? Pero no haremos lo que hacen ustedes,
que es que València siga perdiendo oportunidades por puro sectarismo.

Mire, señor Ribó, le esperaba a usted con un proyecto un poquito más ambicioso. No le
veía a usted de esos que pasa de puntillas por los problemas. A lo mejor lo ha hecho en la
primera intervención, espero que en la segunda conteste a los problemas de la oposición, a las
cuestiones que hemos planteado y se dedique al verdadero estado de la ciudad. Tenemos los
presupuestos a la vuelta de la esquina. Es una oportunidad para poder apostar por esta ciudad. Por
cierto, si quiere usted pedirle algo a la Generalitat [La presidència li comunica que ha esgotat el

, dedíquese a pedirle que cumpla sus compromisos. Se comprometió elseu torn d’intervenció]
señor Puig a 600 millones de euros en la Albufera y en el presupuesto hay 5 y no lo cumplirá.”

Sr. Galiana (Compromís)

“President, alcalde, companys i companyes de corporació.

Aneu a permetre’m que faça el meu discurs en valencià i vull que les meues primeres
paraules siguen per adreçar-me a totes i tots aquells que han perdut algun familiar o amic durant
esta pandèmia, durant esta crisi que encara dura. Vaja per davant les mostres de  i estimacarinyo
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del meu grup municipal. Malauradament esta no és la primera crisi que patix la gent que viu a la
nostra ciutat, en els últims cent anys hem viscut entre altres crisis la devaluació de la pesseta, la
crisi del petroli o la mateixa Guerra Civil. I ara estem en una altra, la de la pandèmia del COVID,
una crisi sanitària però també econòmica. I s'imaginen vostés si esta crisi haguera estat pilotat per
la dreta? Segurament ens haguera tocat pagar les vacunes. Però bé, ja que vostés es passen el dia
parlant de llegats, parlant amb orgull del seu passat, anem a comparar com es comporten els
governs davant d'una crisi. Perquè en una crisi els problemes són els mateixos: el comerç,
l'economia, la neteja, la cultura, els serveis socials, l'atenció als més vulnerables. El que és
diferent és la resposta davant d’eixa crisi que aplica l'equip de govern. La darrera la vam patir
totes i tots, la gran recessió de 2008 a 2013. Supose que encara la recorden. Els mateixos
problemes: l'economia, el comerç, la neteja, la cultura, els serveis socials, l'atenció als més
vulnerables. I recordem molt bé com es van comportar vostés. No vull ni imaginar què hauria
passat si hagueren estat vostés governant esta ciutat a hores d'ara, perquè a la dreta sempre se li
pressuposa una millor manera de gestionar l'economia que a l'esquerra i el problema és que no és
així. I ara que l'esquerra governa desmunta un per un tots els seus suposats punts forts amb una
millor gestió econòmica i pressupost en la matèria social.

Per exemple, en quant a l’economia la seua queixa actual és que executem poc les
inversions i això que vostés ni executaven ni el 50 per cent del que fem nosaltres. El seu llegat de
l'anterior crisi va ser un deute en 2012 de 975 milions d'euros, la nostra resposta és un deute de
poc més de 300 milions d'euros. La seua queixa és que ofeguen a l'empresariat i el seu llegat va
ser pagar els proveïdors de l’Ajuntament en més de dos mesos, la nostra resposta és pagar en
menys d'un mes. Però és que vostés tenen com a llegat zero euros en ajudes al xicotet comerç, als
mercats municipals o no parlar de la venda no sedentària. La nostra resposta, ho ha dit l'alcalde,
en 2020 va ser incorporar 29,8 milions d'euros per a diferents actuacions; en 2021 hem abonat
28,5 milions d'euros Pla Resistir. A més, hem tret ajudes directes al comerç de 2,2 milions
d'euros, els quasi 2 milions d'euros en abonaments per al comerç i es vora 9 milions d'euros en
ajudes a les falles i a diferents sectors de la cultura festiva. Sap quina va ser la seua resposta
davant la crisi amb les falles? Baixar la subvenció del 25 per cent al 21 per cent. La nostra un
37,5 extraordinari en 2020, augmenten el 30 per cent l'ordinària el 2021, una extraordinària del
30 per cent al 2021 i garantir el 30 per cent al 2022. El seu llegat i la nostra resposta. Ahir vaig
vore un vídeo seu al mercat de Torrefiel on parlava dels mercats municipals que eren uns espais
fonamentals i que anaven a apostar per ells. Sap quants diners va gastar el Partit Popular en 2014
en tots els mercats municipals? 21.000 euros. Nosaltres només en el mercat de Torrefiel anem a
gastar 400.000 euros en reparar la coberta. Vostés en 2014 invertiren Torrefiel 2.300 euros, un
dels mercats més importants de la ciutat segons vosté.

Però no tot és economia. Jo els escolte molt queixar-se per exemple de la neteja. La neteja
és un problema recurrent malgrat que és un servei valorat bé per la ciutadania i que només un 1,2
per cent afirma que és el problema que personalment més li afecta de la ciutat. Però ées que
vostés en l'anterior crisi van decidir retallar el pressupost de la neteja i residus urbans de 69
milions en 2009 a 53 en 2012. Cada any per la crisi vostés baixaven el pressupost, cada any. El
seu llegat i el seu orgull. La nostra resposta en plena crisi és augmentar el pressupost cada any.
De fet, en el 2021 anem ja per 74 milions d'euros i anem augmentant a 80 en 2022, 85 en 2023 i
90 milions a partir de 2024. Sense oblidar evidentment el sobreesforç en neteja i desinfecció
durant la pandèmia. Eixa és la nostra resposta davant la crisi, augmentar el pressupost. La seua
sempre és retallar.
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Però nosaltres venim a rescatar persones, com sempre ens recorden. Què van fer vostés en
l'anterior crisi? Mire, ho ha dit l'alcalde, els serveis de teleassistència, d'ajuda a domicili, de
menjar a domicili, tenien un pressupost global de 7,4 milions i atenien a 7.600 persones. En 2022
en plena crisi i per cuidar els més vulnerables, efectivament, venim a rescatar persones, anem a
tindre 19,3 milions de pressupost i atenció a més de 12.600 persones. Però és que també hem
millorat la valoració de la dependència i totes les valoracions pendents ja han sigut tramitades.
Eixa valoració, és que, a la qual vostés no pararen de posar pals a les rodes i que van deixar
enfangada en plena crisi quan isqueren del govern, eixes valoracions de curacions miraculoses en
maig de 2022, jo no sé si ho recorden. N’hi ha un vídeo de la meua companya Mónica Oltra que
ho explica perfectament. Per no parlar de les dones o les persones LGTBI. Vull aprofitar per
condemnar públicament totes les agressions i tots els assassinats que hem patit en els últims
mesos, i dir a la ciutadania que ací hi ha un govern que està al vostre costat que va crear del no
res el Servei d'Igualtat i Polítiques Inclusives i que continuarà lluitant contra la Violència de
Gènere, l'explotació sexual femenina i la promoció de la igualtat del col·lectiu LGTBI.

I també ens ocupem i ens preocupem per les famílies. En plena crisi hem donat quasi el
doble d'ajudes i més del doble de pressupost. Ajudes a despeses com l'alimentació, productes de
primera necessitat i medicaments i higiene, per a pagar els rebuts de serveis bàsics, deutes de
lloguer i un llarg etcètera. I és que en este hemicicle hi ha dos maneres de fer les coses molt
clares i sé que les comparacions són horribles, però quan parla a l'oposició cal demostrar amb
números, amb dades, que efectivament nosaltres ho fem molt millor. De fet, treballem amb
desenes de famílies en situació de vulnerabilitat per garantir el seu dret a l'energia. En temps de
rècords en el preu de la llum, des de València plantem cara amb una Oficina de l'Energia que ja
està estalviant una mitjana de 320 euros anuals per família gràcies a un assessorament públic
gratuït i de qualitat. En temps d’encariment de factures els valencians i valencianes saben que
tenen l’Oficina de l'energia, en este ajuntament i en este govern uns aliats que defensaran sempre
els seus interessos. Repetisc, més de 320 euros anuals en estalvi per a les famílies.

I millorem la vida de les persones i ho fem també millorant la mobilitat sostenible. Vostés
que tant es queixen de la mobilitat no poden donar lliçons perquè la mobilitat sostenible és un
dels drets fonamentals dels ciutadans i una de les maneres de viure i entendre. La ciutat la
mobilitat és molt més que anar del punt A al punt B de la ciutat el més ràpid possible. Significa
poder gaudir d'un passeig, fer esports, asseure's a la fresca, veure els xiquets jugar en el carrer i
les xiquetes sense patir trànsit i anar amb la bici sense haver de pensar quin és el camí perillós i
quin és segur. Per això, hem assolit ja els 167 quilòmetres de carril bici a la ciutat. Ahir
presentàvem un informe sobre mobilitat amb dades de novembre 2020 i setembre 2021, i que
recull l'impacte d'una xarxa ciclista amb un creixement anual de 7.111 persones. Com diria
Tonucci, una ciutat adequada per a xiquets ens beneficia a totes i tots. La ciutat dels xiquets és
una ciutat per a totes les persones. Una ciutat amable per als de 18 anys i per als de 80. Sí ho és
per a ells ho serà per a tots.

En l’actualitat amb un esdeveniment com la COOP 26 ens adonem dels passos que s'han
donat i dels molts que queden per caminar. Alguns d'ells arribaran de la mà de Missions València
2030 i la missió de descarbonització València, ciutat neutra. I ací hem pogut ficar-nos d'acord.
No tots, clar. Però hem de caminar cap a eixes ciutats neutres si busquem i apostem per un model
de ciutat més sostenible, més saludable, més compartida i més emprenedora, mentre en este
hemicicle alguns neguen fins i tot la contaminació. De fet, ara recollim els fruits dels treballs dels
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últims anys amb la conversió en zona de vianants de l'entorn del Mercat Central, la plaça de la
Reina o l’Ajuntament. Hem canviat el paradigma de la mobilitat mentre vostés la darrera crisi
van agafar el PMUS, el van guardat en un calaix. Per no parlar de les obres inacabades del
pàrquing del Mercat Central en plena crisi, pareix que això no afectarà a les vendes dels nostres
comerciants. Per no parlar que vostés en plena crisi del 2011 a 2015 compraren dos autobusos.
Nosaltres no hem parat de invertir en millores de l’EMT: marquesines, autobusos elèctrics i
híbrids, les pròpies instal·lacions. Vostés van apujar el preu de l'autobús i ara que parlen tant de
sous pagaven de mitjana els directius 88.000 euros a l'any, més de l'actual sou del nostre alcalde.
I és que en el fons allò seu no era una crisi sinó una estafa.

I tenim més exemples. La seua queixa, la falta de Policia Local. La seua recepta i el seu
llegat, no convocar oposicions en deu anys. La nostra en plena crisi, incorporant 234 nous agents
i tornar a una xifra de vora 1.700 efectius que es va perdre per la seua inacció. La seua queixa, la
competència deslleial per la creació de mercats alimentaris. La seua recepta en plena crisi i el seu
llegat, cinc zones de gran afluència turística absolutament arbitràries que afonaren el xicotet
comerç de la ciutat. La nostra en plena crisi, la creació de llocs de treballs al voltant de
l'agricultura, la creació de tires de comptar ecològiques i l'aposta per una alimentació sostenible.
La seua queixa, el funcionament de Mercavalència. El seu llegat, beneficis anuals durant la crisis
de 133.000 euros. Beneficis nostre durant la crisi, 595.000 euros. I a més a més, per fi tenim una
empresa cent per cent pública i capdavantera que garantirà els llocs de treball de l'escorxador per
als propers huit anys. La seua queixa, la tramitació dels expedients d'activitats. El seu llegat,
milers d'expedients sense resoldre i milers de terrasses sense legalitzar. La nostra, implementar 

 amb el programa ràdio per a alleugerar les tramitacions.l’smart city

Però és que des de 2015 l’aposta també per l'ensenyament públic i de qualitat és ferma.
Podríem deixar que els col·legis es degradaren i que les famílies hagueren de portar per a l'escola,
però és que no és el nostre model. El nostre model és el de les escoles dignes, el que compartim
amb la Generalitat a través del Pla Edificant per a invertir en la ciutat de València vora 62,3
milions d'euros, dels quals 41,7 s'executen a través de les competències de l'Ajuntament de
València. I començàrem construint –li ho recorde a la Sra. Català perquè ho ha dit abans- el
famós 103 que alguns no sabien ni que existia. I continuen moltes intervencions després amb més
anuncis, com la rehabilitació integral del Salvador Tuset, en Benicalap, i la construcció en eixe
mateix barri d'un nou centre educatiu públic. Només és un exemple d'un model que inclou la
gratuïtat de totes les escoletes de la fase 2 als 3 anys. Això és una qüestió de prioritat.

I per últim, la cultura. És que vostés no saben què és la cultura. La seua recepta en crisi per
a la cultura va ser José Luis Moreno, en plena crisi el teatre municipal de tot i tots els valencians
en mans de José Luis Moreno. És que jo no sé quina gràcia té PP per relaciona r-se amb el millor
de cada casa. Nosaltres hem portat la cultura als barris i als pobles de la nostra ciutat, l'hem
democratitzat, hem volgut que tot el món poguera accedir a una obra de teatre, a una òpera, a la
dansa, a un musical. I hem apostat pel valencià, pel valencià com una llengua de la cultura. En les
crisis la cultura és fonamental perquè un poble culte és un poble que no pot ser manipulat. Inclús
en plena crisi hem de cooperar. La beca d’Arqueologia que no es convocava des de 2008 perquè
a més de la nostra cultura també cuidem del nostre patrimoni.

Mire, els valencians i les valencianes ho estan passant malament, igual com la resta del
planeta. És una crisi mundial. Però els valencians i les valencianes tenen una gran satisfacció de
viure a la seua ciutat. El darrer baròmetre marcava de nou la nota de 8,6 sobre 10 en el seu grau
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de satisfacció, una nota que porta més d'un any sense baixar. I això és gràcies a com hem
gestionat la crisi des de les diferents administracions i afortunadament cap d'elles, ni la local, ni
l'autonòmica, ni l'estatal, està en mans de la dreta. Perquè ja sabem el que passa quan governa la
dreta en esta ciutat i més si és una crisi. Només hem de mirar la secció de tribunal dels diaris
locals. Com vaig dir l'any passat, gràcies alcalde per ser alcalde de totes i de tots, per transformar
València, per tindre un projecte clar per a la nostra ciutat, un projecte comú, un projecte per a la
gent que viu, que plora, que riu, que va a l’escola, que compra, que gaudix, que treballa, que
triomfa, que ho intenta, que ho torne a intentar, que innova i aposta i que somia que ho fa per
València. Companyes i companys no podem relaxar los encara estem en una pandèmia, encara
que per les crítiques de l'oposició pareix que . En fi, moltíssimes gràciesaquí no ha pasado nada
pel vostre esforç, pel vostre treball i per la vostra lluita.

Moltes gràcies.”

Sr. Alcalde

“Moltes gràcies.

Home, la primera cosa que a mi m'agradaria comentar és que normalment la sociologia per
a conéixer l'opinió d'un poble, d'una ciutat, etcètera, acostuma a tenir unes tècniques. Aquestes
tècniques acostumen a ser d'enquestes i evidentment l'opinió d'un grup o l'opinió de determinades
persones són les opinions d’este grup i d’estes persones. Però quan volem conéixer l'opinió dels
ciutadans i les ciutadanes s'acostuma a tindre unes tècniques analítiques molt clares i molt
definides. Nosaltres en l'Ajuntament tenim un grup que treballa este tema, que fa una sèrie
d'enquestes i que analitza l'estat dels serveis i els avalua. Jo he estat parlant concretament de
l'avaluació d'alguns d'estos serveis perquè a mi m'interessa que les coses d'alguna forma les fem.
Per tant, el que opina la ciutat és la seua opinió però no és l'opinió de la ciutat. La ciutat opina a
través d'enquestes i a través de votacions, i fins ara la ciutat ha opinat d'una manera molt clara.
Nosaltres estem en el govern, vostés estan en l'oposició. Per cert, vostés amb els pitjors resultats
de tota la història del Partit Popular i d'Aliança Popular. Li ho recorde perquè alguna part tindrà a
veure vosté en aquest meravellós resultat.

Bé, anem negoci. Han parlat vostés del transport i hem parlat un poquiu tots del transport
metropolità. A mi em preocupa, efectivament. Em preocupa i crec que he acabat el tema de les
reivindicacions parlant de transport. Precisament parlava de el tema del corredor mediterrani però
evidentment el tema del corredor mediterrani està directament enllaçat al tema de les Rodalies de
la ciutat. Jo crec que està clar que fa falta Rodalies, que s'ha perdut molts milions de persones que
utilitzaven les rodalies. Una persona concretament a l'estiu que les utilitzava i que no pot
utilitzar-les, això és evident. Les dades de Renfe i Adif són molt clares en eixe sentit. I això s'ha
de recuperar ràpidament i s'ha de millorar perquè és imprescindible per a la ciutat. Ho tenim clar i
ho hem dit reiteradament i hem presentant mocions en aquest sentit. Que fa falta una política de
mobilitat metropolitana. Sí, clar que sí. Però ahir part de la responsabilitat ha estat d'un govern
que es va carregar el Consell Metropolità de l'Horta i després va dissoldre l'Autoritat
Metropolitana de Transport. Senyora Català, se'n recorda? Estava vosté ahí crec, concretament. I
açò ha impedit concretament que hi hagueren ajudes per part de l'Estat, ha impedit demanar
ajudes a Europa, ha impedit una sèrie de temes i fa que el transport metropolità siga un coll de
botella en la ciutat. efectivament que ho és. Jo en açò estic totalment d'acord i em sembla clar. I
haurem de treballar en aquesta direcció i estem treballant en aquesta direcció amb l’entitat que
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hem recuperat i que s'està posant en marxa i que està començant a rebre diners, i que jo espere
que enguany avance en aquesta direcció, totalment d'acord. Per tant, en el tema de transport està
clar.

No tenim un odi al cotxe. El problema és que mire, ahí en Glasgow hi ha una conferència
en estos moments i està molt clar que el tema del cotxe haurem de canviar algunes coses, no? Jo
crec que està clar. Haurem de passar a altres tipus de cotxes, haurem de passar a una mobilitat
més sostenible, una sèrie d'elements en aquest tipus que ens ho haurem de plantejar i que
nosaltres estem treballant en aquesta direcció perquè ens sembla fonamental. I a més, quan
plantegem el marc estratègic de la ciutat ens plantegem açò. El que no podem fer és plantejar-nos
coses en mobilitat que seran contradictòries dintre cinc, deu anys, per estos temes. Jo crec que
hem de treballar en aquesta direcció, jo crec que quan estem plantejant moltes coses en aquesta
direcció senzillament jo compartisc. Jo sé que hi ha un problemes la ciutat. Mire, jo m'he assentat
algun dia en l'avinguda del Cid veient com entraven els cotxes i efectivament a l'entrada i a
l'eixida hem vist que al costat hi ha problemes. Està claríssim. I si dic en esta, dic en totes les
entrades. Això és un tema que està clar. Que ho hem de resoldre? Sí. Però açò no es pot resoldre
només des de la ciutat implica polítiques de mobilitat metropolitanes i polítiques de mobilitat que
en estos moments és el tema de Rodalies que ja no són ni metropolitanes, són de tipus estatal.

A veure, han plantejat després un altre tema: les diferències Partit Socialista-Compromís.
A veure, no s facen il·lusions, no es facen il·lusions. Diu un acudit valencià, senyor, Giner que
qui té gana somnia rotllos. L’entén? No es facen il·lusions. Jo li demanaria que s’atinguera a una
reflexió bíblica: ‘ ’. I els fets en política no són els comentaris, són lesLos hechos los conoceréis
votacions. Eixe és el tema que voldria que quedarà clar, eh? Jo comprenc que per a [...] és un
tema que dona molta marxa, que dona molta [...], que està molt bé, però no es facen il·lusions.
Acabarem aquesta legislatura com la van començar i com van desenvolupar tota la legislatura
anterior, i segurament prompte ho veuran.

Han parlat de desigualtat. Estic preocupat amb la desigualtat de les persones i dels barris de
la ciutat. La dels barris no és nova, per suposat que no és nova des de fa molts anys. La de les
persones hem de reconéixer que s'està accentuant, en esta pandèmia s’ha accentuat les
desigualtats entre el sector del 5 per cent de la població que acumula més recursos i la immensa
majoria. Això és una qüestió clara que té totes les repercussions posteriors a tots els nivells. Per
tant, totalment d'acord.

I mire, sí que volia prestar incidència al tema de la seguretat perquè com han comentat. Jo
estava segur que els senyors de Vox anaven a tractar este tema com un tema molt important
perquè la seguretat per a ells es . I ho dic en castellà perquè entenguen bé. Peròlo más importante
em sembla important fer una reflexió. A veure, la primera cosa. València és una ciutat segura i
quan es comparen les dades s'han de comparar seriosament he comparat les dades del 20 amb el
21 o oblidant que durant l'any 2020 vam estar tancats per la pandèmia a les nostres cases, no van
haver la majoria d'activitats en el carrer, doncs no és un bon mètode de càlcul. I vull insistir, és
no li dic fer trampa però és utilitzar les dades amb un poc d’interés per a ressaltar un fet que li
interessa. Insistisc, València és una ciutat segura. On tenim problemes, efectivament. tenim
problemes de violència de gènere, clar que si tenim determinats problemes que han aparegut en
estos dies, clar que sí. Totalment d'acord amb vosté. Però no és això, eh?
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I voldria ressaltar també un altre tema. Ha parlat vosté del tema dels barris, el tema del
botellot. Mire, el tema del botellot és cert. Quan vam així de la pandèmia va haver un moment en
el qual es va produir en València, Madrid, Barcelona, Saragossa, tot arreu, un problema de
botellot generalitzat. Però un mes després jo li vull dir que m'agradaria que preguntara als
diferents barris, perquè per no eixir no ix ni als diaris que estan més propers de vostés. En estos
moments el problema del botellot esta no dic que controlat, però sí que molt pal·liat. En
Benimaclet, en tots els barris, la plaça d’Hondures, en José Maria Haro, a tot arreu. Està molt
pal·liat i la prova és que concretament este botellot en estos moments, per exemple, l'1 de
novembre la festa de Halloween era un moment crític per al tema del botellot i va ser un moment
on no va haver incidències significatives, que he demanat els informes. Per tant, sí. Botellot, sí. I
hem de continuar treballant-lo. I vull dir que estic molt content del treball de la Policia Municipal
perquè ha pogut pal·liar i tranquil·litzar aquestes zones sense tenir que arribar a confrontacions
amb la gent com ha passat a altres ciutats. I vosté ho sap i no els hi vaig ha detallat. Algunes
d'elles governades pel seu partit. Crec que s'ha fet un esforç de prevenció i de contenció que em
sembla important que està sent reconegut per la gent dels barris. Jo crec que en este tema ho hem
de reconèixer. I hem de continuar treballant, eh?, perquè jo sé que este tema necessitem una
ordenança de convivència per avançar en este tema i estem treballant en ella. Però este és un
tema que no podem descansar.

Barris amb altres problemes molt vinculats amb el tema de la venda de drogues. Home, jo
crec que en tenim dos: Orriols i Malva-rosa fonamentalment. Jo el que li he de dir és que estem
treballant-ho també, eh? Estem treballant-ho en el cas d'Orriols d'una forma que hem tingut ja
diverses reunions amb el regidor de Policia i a vegades sense el regidor de Policia. Jo em reunisc
amb ell i a vegades m'he reunit em reunit sense ell. No tinc que estar sempre eh. No sé qui ho
deia, crec que era vosté, que no m’assentava amb ell. No, no. M’ajunte perfectament amb el
senyor Aaron Cano sense cap problema. I m’ajunte perfectament i quan tenim reunions conjuntes
eh. Sense cap tipus de problema i quan tenim que anar a la Delegació del Govern, com anàrem la
setmana passada per a treballar el problema de la Malva-rosa, per a treballar el problema
d'Orriols. Perquè els problemes relacionats amb les drogodependències no són només problemes
policials de la Policia Municipal, com tothom sap o hauria de saber. Jo crec que este tema és un
tema important.

A veure, m'han parlat del bulevard García Lorca. Per què plantegem el bulevard García
Lorca? Mire vosté, perquè nosaltres hem enviat a ADIF RENFE concretament una planta viària
en què diem que volem que siga un corredor verd. I per què li enviem una planta viària? Perquè
està en procés de licitació. A veure, este tema ve del 2003, d’un un acord signat per la meua
antecessora. Jo sé que fa temps efectivament, però ara està avançant este tema. I este tema, un
altre tema serà el tema del canal d’accés, el tema de l'estació, etcètera. Però el tema del túnel
passant, el tema del canal d'accés, m’he equivocat, efectivament, el tema del canal d'accés és un
tema que en principi nosaltres esperem que al mig-final d'any 2022 es puga concretament si no
les obres començar pràcticament. I per tant, nosaltres li hem dit una planta viària no volem que
siga un bulevard. Volem que siga un corredor verd. Per què? Perquè pensem que si abans no
passaven cotxes per ahir, no és imprescindible que passen cotxes per ahí. És així de senzill.
Evidentment, totes les cases que estiguen en este bulevard tenen els seus accessos o a la carretera
de Malilla o el carrer Sant Vicent perquè puguen moure's tranquil·lament. Per tant, no hi ha cap
problema en això.
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Ha parlat d'impostos. Jo si vol que tornem a parlar d'impostos en parlem, però jo li vull
donar només alguna dada. Mire vosté, respecte al percentatge d'ingressos fiscals respecte al total
d'ingressos, València ocupa el 38 lloc en les capitals de província, el 38. Si atenem a la població
les diferències són encara més evidents, València ocupa la 26a població. Per tant, no em parle de
grans impostos. Ni vosté, ni ningú. Li demane per favor que quan diga açò com pare, en primer
lloc amb les ciutats que vosté governa. Perquè si vol li ficaré dades de més grans i de més
xicotetes, i li’n vaig a ficar algunes. Per exemple, Madrid, 920 euros per càpita, València, 611.
Per exemple, Santander, 718 euros per càpita, València, 611. Per exemple, Oviedo, 694 euros per
càpita, València 611, etcètera, etcètera. Per tant, no em parle de grans impostos. Estem en la
mitjana dels impostos els capitals de província. Som la quinta ciutat amb menys impostos de les
grans ciutats. Per tant, la situació dels impostos en València és una situació favorable. El que
passa és que sabem gestionar els diners, el que passa és que no dediquem els diners a altres coses,
això és el que passa.

Com és possible que tinguem 200 policies menys. Mire, li vull comentar. A veure si ho
trobe jo. Sí, aquí ho tinc. És molt fàcil. Mire, des del 2007 al 2015, governs del Partit Popular,
convocaren 0 places d'agents de policia local. Nosaltres des de 2016 n'hem convocat 360. Els hi
detalle: 2016, 30; 2017, 40; 2018, 50 més 111; 2019, 73; 2020, 56. Vosté sabrà perquè ha estat
alcaldessa, senyora Catalá, que la convocatòria de policia és una convocatòria llarga amb un
procés amb un procés educatiu després de diversos mesos. Per tant, no és un procés fàcil. Per
tant, nosaltres hem convocat més places de les que s'han jubilat i hem de dir que vam tindre un
procés de jubilació concretament important en el 2019 que vam patir 198 jubilacions, hem
convocat 360 places. Per tant...

Uf, se m’acaba el temps. Em queda un altre tema. [La presidència li comunica que ha
 Li he de dir que això de les 6.500 llicències d'activitat esgotat el seu torn d’intervenció]

 senzillament és fals. Li reitere, senzillament és fals. Té vosté les dades des del passatatascades
Ple concretament, els hi vam donar.”

La  obri el segon torn de paraules.presidència

Sr. Gosálbez (Vox)

“Gracias, vicealcalde.

Bueno, yo quiero contestar antes de continuar con la intervención varias cuestiones. Una
primera cuestión, la cuestión de la inseguridad. Vamos a ver, los datos están desde nuestro grupo
municipal perfectamente cotejados. Ha incrementado la delincuencia un treinta y nueve por
ciento en València, tres veces la media nacional. Y eso es un dato comparativo de toda España,
dato comparativo de toda España. Tres veces la media nacional. Algo están haciendo mal. Los
policías, 200 menos tenemos. No nos cuente milongas, nos cuente historias, señor Ribó. Usted
lleva siete años de alcalde y en siete años usted ha perdido 200 agentes de la policía. Estos son
datos así de simples y así de claros de respuestas que usted me ha dado a mí en las preguntas que
le he formulado.

Siguiendo con la intervención anterior. Tal como le había dicho, desde Vox tampoco
vamos a olvidar el completo arrinconamiento que este gobierno municipal hace de las más
grandes históricas instituciones culturales valencianas, pero curiosamente usted no se olvida de



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 m

lq
F 

7
h
R
Z
 d

P
n
N

 u
q
z9

 j
Q

fK
 F

P
5
z 

+
xc

=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
SECRETARI GENERAL I DEL PLE - SECRETARIA GENERAL I DEL
PLE

HILARIO LLAVADOR CISTERNES 23/12/2021 ACCVCA-120 83350118083644439662
162782211465704732

SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DE 11 DE NOVEMBRE DE 2021 47

subvencionar a entidades separatistas. Se las recuerdo: Escola Valenciana, 25.000 euros; el
Micalet, 25.000 euros; Federació Xarca d’Entitats del País Valencià, 35.000 euros; convenio con
la Reial Societat Valenciana Econòmica d’Amics del País Valencià, 15.000 euros; un convenio
que está firmado también con la Sociedad Coral el Micalet para el 2021. Usted, señor Ribó, está
entregado al separatismo de los pies a la cabeza. Sus actos lo demuestran y atacan nuestra ciudad
en beneficio de los imaginarios Países Catalanes. Da dinero de los valencianos contra los
intereses de los valencianos.

Pero el abandono y desprecio a València también lo practica tratando con desidia
elementos que integran nuestro patrimonio cultural valenciano. Nefasta es la protección y
mantenimiento de bienes incluidos en el catálogo patrimonial, que para colmo de su pésima
gestión no sabe ni a qué servicio están adscritos. Y repito, lleva siete años de alcalde usted.
Carencia de medios materiales y humanos para su adecuada gestión, inoperatividad frente a los
reiterados ataques a sus elementos, ausencia de vigilancia y desprecio a las recomendaciones del
Síndic de Greuges. Señor Ribó, deje de despreciar nuestra historia, nuestra cultura y nuestras
tradiciones. Deje de implantar actuaciones políticas de ninguneo que abarcan desde la continuada
subvención a sus afines hasta el silencio ante las intromisiones y expolios articulados desde los
imaginarios Países Catalanes. No olvide nunca que València es una parte inseparable de España.
No olvide nunca que València jamás será parte de esa entelequia de los Países catalanes que tanto
desean. Y no olvide nunca que València, los valencianos, seremos siempre valencianos y
españoles.

Vayamos con la ejecución presupuestaria. Lo que de verdad ha hecho usted con el dinero
de los valencianos cada año es peor que el anterior. En 2017 usted ejecutó un 39 por ciento de
inversiones; en el 2018, 35; en el 2019, 30; en el 2020, 26, y este año lleva un 21,37 por ciento.
Era un año para la reactivación, un año para la ayuda, un año para echar el resto. Usted, a por
uvas. 2021 es el año que menos ha trabajado usted, el año que menos ha invertido. Y hablando de
presupuestos, yo no puedo dejar de decir que han dicho que los presupuestos próximos van a ser
los más grandes, los más elevados, etc. Yo creo que ustedes tienen un serio problema con el
tamaño. Mire usted, el presupuesto no tiene que ser ni más alto ni más bajo. Tiene que ser el
necesario para suplir y para soportar todas las obligaciones, para solucionar todos los problemas
reales de los valencianos. Y por supuesto, y a la vista de los datos que le acabo de dar, el
presupuesto sobre todo lo tiene que ejecutar.

En resumen, señor Ribó, usted gobierna contra todos los valencianos que tienen un coche,
unos 350.000, a los que impide moverse con libertad. Libertad con mayúsculas, señor Ribó.
Gobierna contra las familias a las que asfixia, gobierna contra la clase trabajadora, esa la que más
apoyo precisa y los desprecia a la vista de la gestión que usted ha llevado a cabo de los servicios
sociales. Gobierna contra los autónomos y empresarios que están tocados o hundidos. En Orriols
el 75 por ciento de los locales cerrados y el señor Galiana, pintemos las persianitas de colorcitos
que quedará más bonito. Su desgobierno apuesta por la destrucción de empleo, 40 por ciento de
paro juvenil. Su desgobierno apuesta por cargarse toda la actividad privada. Su desgobierno
apuesta por cargarse la ciudad y su movilidad. Su desgobierno apuesta por descuidar parques y
jardines. Su desgobierno apuesta porque València esté cada día más sucia y maloliente. Es usted
un alcalde de pacotilla. En teoría, quien quiere gobernar una ciudad no se dedica a destruir lo que
había. A lo que se dedica es a construir un futuro mejor para los habitantes de la misma. ¿Usted
lo ha hecho? El balance de su gestión, señor Ribó, es inseguridad, tráfico, despilfarro, suciedad.
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Es evidente que no ha hecho usted nada. Deje de vender milongas, deje ya de engañar, retorcer y
manipular la realidad, asuma sus responsabilidades porque la verdad, aunque esté en minoría,
sigue siendo la verdad.

No quiero concluir sin darle soluciones porque las hay, señor Ribó. Construya más
vivienda social para esas personas que realmente son los que lo necesitan, a los más necesitados a
los cuales usted, su gobierno, ha abandonado. Cumpla con la ratio de funcionarios que marca la
Ley de Servicios Sociales, eleve el número de policías locales, hágale caso al jefe de Policía
Local que algo sabe de esto, hombre. Algo sabe, más que usted seguro. Incremente la
colaboración con la Policía Nacional. Dé una fecha de reapertura del Palau de la Música.
Mantenga a los profesores y conserjes necesarios en los colegios públicos municipales para que
nuestros hijos, nuestros menores tengan realmente una educación de calidad. En definitiva, señor
Ribó, piense en València, piense en nosotros los valencianos, siéntase realmente orgulloso de ser
alcalde de una ciudad tan maravillosa como esta. No mire a los inexistentes Países Catalanes y
trabaje de una vez para todos los valencianos.”

Sr. Giner (Cs)

“Sr. Ribó, vamos a ver, cuando has dicho que no nos hiciéramos ilusiones, ¿a qué se
refería? ¿A que no nos hagamos ilusiones que va a gestionar bien?, ¿a que no confiemos en que
esto va a cambiar?, ¿a que esto no tiene solución?, ¿o a qué se refería? La verdad es que me
preocupa porque cuando usted ha dicho la cita bíblica, que es de San Mateo si no recuerdo mal,
‘Por sus hechos la conoceréis’, creo que lo que se estaba alertando ahí era de los falsos profetas.
Y era precisamente de lo que yo estaba hablando, de sus falsas profecías sobre esta València
sostenible que no hace más que traer aquí cuestiones que no son ni siquiera ideas, que no son
proyectos y que son futuribles, y que no hace más usted que coger y tener titulares y posicionarse
como si fuera la esperanza verde para esta ciudad. Y lo que le estamos diciendo yo creo que
todos los grupos es que necesitamos proyectos tangibles. Mire esto de aquí, no sé si ustedes lo
ven, este fue su proyecto estrella en la campaña del 2019, ya dijo algo en el 2015, que era el
cauce del río de nuevo cauce del río Turia, el Nou Riu, y era por aquí su gran promesa. Este es
uno de los muchos bulevares que ha traído, como el de García Lorca, como el de la Alameda,
como el del Saler. Usted bulevares cada tres meses, trae uno y anuncia uno. Pero es que el otro
día el señor Puig en la Generalitat, usted lo escucharía, habló de otro distinto y que habían pedido
a fondos europeos.

Es decir, ¿con qué nos quedamos aquí en València? ¿Qué es lo que va a ser? ¿Usted habla
con el señor Puig? ¿Usted cuando dice que no hablan, hablan entre ustedes o no hablan entre
ustedes? Esa es la cuestión fundamental a la que nos tenemos que atender aquí en la ciudad de
València. El problema es que ustedes son un campo de batalla. Si usted es lo que me está
diciendo a mí en el fondo es que no me preocupe que mientras el señor Puig sea sostenido por
Oltra usted va a ser aquí el alcalde me hace callar. Si usted lo que me estaba diciendo al final era
eso, que no me ilusione con nada porque Puig va a seguir siendo presidente y yo alcalde, si ese es
el trato, me callo. Pero de verdad, señor Ribó, ustedes aquí mismo son un campo de batalla. Si es
que el otro día la comisaria europea estuvo con el señor Puig y yo no sé si ustedes con la
Generalitat han tenido reuniones para ver la línea 10, 11 y 12. Es que el señor Grezzi por escrito
ha dicho que no conoce nada y lo que se ha enterado de las líneas de metro 10, 11 y 12 encima
dice que no le gustan las paradas. El señor de Movilidad está diciendo, está por escrito, que no le
gustan cómo están diseñadas las paradas de la línea 10, 11 y 12 de metro. Es que es un campo de
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batalla. Cómo van ustedes a diseñar un túnel pasante si Grezzi por arriba está haciendo lo que
quiere, la línea 10 por otra, el Estado por otro. ¿Esto qué va a ser? Un queso gruyere. Si es que
necesitan coordinarse, no les estamos pidiendo otra cosa, señor Ribó. Ustedes son un campo de
batalla y València es su laboratorio, su conejillo de indias. Clarísimo que sí, claro que sí. Y lo
están pagando los valencianos. Y lo están pagando los valencianos en calidad de vida, en atascos
y en suciedad. Este es el primer punto que le quería dejar claro, señor Ribó. Y si no demuéstreme
lo contrario. Porque le insisto, usted tiene 600.000 euros para ahora mismo ayudar a las playas
del sur y no los toca, no está haciendo absolutamente nada. ¿O es que le sirve de excusa para
hablar de la ampliación del puerto? Igual es que es eso, igual es que no le conozco lo suficiente y
tiene usted una segunda intención siempre cada vez que dice algo. Mire, pues tendremos que ir
intentando trabajar todos por València.

Segundo punto, la suciedad. Mire, esta es la portada. He cogido dos portadas, una de 
 y otra de , que son otros periódicos de papel que hay en la ciudad. Esta es laProvincias Levante

portada de vecinos y comerciantes barriendo la calle. Es que, que te saquen en esta portada de un
periódico local. Vecinos y comerciantes barriendo en la calle. ¿Por qué? Porque la ciudad está
sucia y si no barren ellos no la barre nadie, y tienen que salir los vecinos a barrer. Pero, señor
Ribó, si han aumentado las quejas en poda, en alcantarillado, en suciedad. Si aún no está firmada
la contrata. La contrata aún no está firmada y vence el 21 de noviembre. Barcelona ya la tiene
firmada, Madrid también. ¿Ustedes por qué no? ¿Por la COVID decía? Por favor, ¿ustedes no la
van a hacer esta contrata a quince años o cómo la van a hacer? Porque se ha quejado de que el
anterior era de 15 años. ¿A qué temporada la van a hacer ustedes la siguiente contrata? Sr. Ribó,
la sociedad es un problema en esta ciudad, clarísimamente.

El tercer tema que quería comentar, la desigualdad. Esta es la siguiente portada de otro
periódico que también me parece muy llamativa, la de la pobreza, la de la gente que vive en la
calle. A mí me dolería si un periódico local me sacara esta portada de la gente que duerme en la
calle. Van a intentar hacer un nuevo censo. Mire, desde aquí le voy a sacar un propósito: que no
falten camas. Por lo menos, València tenga las camas suficientes en función del número de
personas que tenemos en la calle. Cójame este reto, por favor, porque es fundamental. No nos
podemos permitir ninguno de todos nosotros que la gente duerma en las calles y que no pase
nada. Pero es que paseando por la FNAC, paseando por la antigua Delegación de Hacienda, es
paseando por cualquier situación o calle de València, como le estoy diciendo, señor Ribó. Y esto,
como le he dicho, le tendría que doler. Que no falten camas, porque ahora mismo de las mil
personas tenemos la mitad de camas en albergues. Y seguro que cuando se haga el censo nuevo
se va a disparar las personas que tenemos en la calle. Y no quiero hablar de los asentamientos.

Y por último la parte social. Mire, en la parte social desde luego llama la atención cómo
los expedientes de promoción de la autonomía y desarrollo de las personas, todos en general del
2020 respecto al 2019, han decrecido, han decrecido las solicitudes y han decrecido los
expedientes resueltos. Mire, yo le voy a decir una cosa, no es la COVID ninguna excusa para que
se atienda menos gente. La COVID no tendría que ser ninguna excusa en el siglo XXI y eso no
me sirve como excusa. Si ustedes han bajado los ratios de expedientes, de solicitud por parte de
ellos y de autorización, y por lo tanto esos datos del 2020 respecto al 2019 se los podemos
demostrar, claro que sí. Tenemos un problema importantísimo con las rentas de inclusión, que
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sepa usted, señor Ribó, por si no lo conocía, que el primer semestre de este año 2021 ya estamos
al 80 por ciento de todas las rentas que se dieron en el año pasado, al 80 por ciento en el primer
semestre. Es decir, la pobreza, los riesgos de exclusión son una realidad en la ciudad de València.

Y luego hay otro tema que usted no nos quiere escuchar, pero es el desarrollo en la
problemática de la salud mental. Es algo que nos tenemos que atender los ayuntamientos porque
estamos más próximos que ellos. El problema de la salud mental entre los jóvenes, entre la gente
que vive sola, València es una de las ciudades donde el número de suicidios es más alto de toda
España y tenemos ese problema en nuestra ciudad. Le hemos propuesto tanto en el Plan de
Reconstrucción como en mociones que llegue a un acuerdo con el Colegio de Psicólogos de la
Comunidad Valenciana para atender los problemas de salud mental. Tómese ese tema en serio.
Igual que le advertí anticipadamente de los problemas de drogas, que, por cierto, drogas hay en
los barrios que hemos dicho, pero están en la Punta, están en más zonas de València. El problema
de la salud mental lo tenemos en nuestras calles y no lo estamos haciendo ningún caso.

Y por último, la creación de empleo. Yo aplaudo que se haya aumentado la inversión para
crear empleo. Nosotros hace años pedimos 8 millones. Cuando empezamos a negociar
empezamos a hablar de proponer un plan de 15 millones para el empleo, el señor Sanjuán lo
sabe. El presupuesto no dio más de sí, ahí la negociación no dio más de sí, pero nosotros
aplaudimos esa idea. Pero, señor Ribó, València tiene que ser una capital tecnológica. Nos
estamos quedando atrás entre las principales ciudades de España. Tanto que le gusta Ada Colau,
Barcelona es la quinta ciudad europea en inversión tecnológica. Están llegando allí centros
tecnológicos internacionales. [La presidència li comunica que ha esgotat el seu torn

Acabo enseguida. Usted, el , le vinieron aquí empresas casi prácticamented’intervenció] procés
gratis. Ni las está aguantando ni está aprovechando esa situación que se sufrió en Barcelona, que
se está sufriendo en Barcelona. Por lo tanto, tómese el empleo [La presidència li comunica que

y el desarrollo en serio.ha esgotat el seu torn d’intervenció] 

Gracias.”

Sra. Gómez (PSPV)

“Gracias, vicealcalde.

A ver, señor Giner. Efectivamente, para empezar con lo que usted ha acabado, esta ciudad
quiere aprovechar la oportunidad que tenemos de ser capital de la innovación. De hecho, no
perdemos ninguna ocasión de sumarnos a las estrategias que se están llevando a cabo por el
Gobierno de España. Pero es cierto que esta ciudad tenía una carencia de suelos públicos que
estamos trabajando para resolver. Es que Barcelona desde hace más de 30 años tiene el 22@, que
es una transformación de un suelo industrial pasó a un distrito digital. y eso es lo que este
gobierno está trabajando con Vara de Quart. Efectivamente, Barcelona tiene un adelanto, pero es
que aquí venimos de ir a otro ritmo, aquí venimos de otras prioridades y de otro tipo de
inversiones, aunque, bueno, aunque luego las paguemos nosotros, como la Fórmula 1 o la Copa
América que se sigan pagando en el año 2021. Pero ya estamos en ello. No se preocupe, no se
preocupe. Estamos trabajando efectivamente para hacer esa reconversión del distrito de Vara de
Quart. O por ejemplo, que usted no ha dicho nada en su discurso, con lo que le gusta el turismo,
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si hemos sido nombrados Capital de Turismo Inteligente por la Comisión Europea. Que no lo
dice este Ayuntamiento, no lo dice ni el sector público ni privado de la ciudad de València, lo ha
dicho la Comisión Europea que hemos hecho un buen trabajo.

Usted, en su primera intervención ha hecho una crítica feroz a las políticas de turismo y no
ha sido capaz de reconocer que hemos merecido una mención como capital del destino más
inteligente, porque es innovador, es accesible, es naturalizado, porque llevamos trabajando
muchísimos años en esta cuestión. Y la verdad es que lo lamento profundamente que no sea
capaz ni de reconocer lo más mínimo. Porque usted está instalado, y lo he visto, en el no. Sí, y se
lo digo de verdad. Me ha dado pena el discurso porque usted lleva seis años ya en el
Ayuntamiento, usted ha tenido muchísimas ocasiones para venir usted aquí a este debate y hacer
un discurso de alcalde. ¿Usted quiere ser alcalde esta ciudad? Demuéstrelo. Ha hecho un discurso
de oposición, de pura posición, del no y de la crítica continua. No ha hecho ni una propuesta,
señor Giner. Y yo sé que usted es capaz de hacerlas, las hizo el año pasado. Pero no vuelva a
virar hacia la radicalidad, que ha citado el pancatalanismo, el comunismo… otra vez en su
discurso. De verdad, usted decía que esto era un campo de batalla, cosa que yo le niego, pero yo
no sé si aquí hay un campo de batalla. Lo que sí que tengo claro es que Ciudadanos ya no hay
ejército que lo sostenga. De verdad, cambien a la centralidad que cuando lo han hecho les ha
funcionado y les puede ir bien. Y colaboren con los partidos de gobierno para mejorar las cosas.

Señora Catalá, lo mismo le puedo decir exactamente a usted. La verdad es que me he
quedado profundamente decepcionada y se lo tengo que decir. Sí, pensaba que usted también iba
a ser aquí un discurso también de alcaldable, alcaldesa. Se supone que es lo que usted quiere,
¿no? ¿O no? A mí me deja hoy con la duda, la verdad. Y fíjese que usted hoy llevaba las 120
propuestas para la ciudad de València. Mujer, señora Catalá, cite alguna al menos. Es que no ha
citado ninguna, se ha dedicado solo a hacer una crítica destructiva al Gobierno. La veo muy
cómoda en la oposición, la veo realmente cómoda o que al menos, si no, tiene poco interés en la
ciudad. Y no es capaz de hacer un modelo o un relato de ciudad. Y fíjese que usted se ha
permitido decirme a mí a qué me tengo que dedicar y de la misma manera me voy a permitir yo
también la libertad o la confianza de decirle que estudie un poco más València, que estoy
convencida que además le veía que le iban soplando cositas sus concejales o sus asesores, que
estudia un poco más en hacer un modelo de València.

Y yo entiendo que el nuestro no les guste, lo entiendo. Yo leía a la señora Catalá no hace
tanto decir que su punto de partida de València era el modelo de Rita Barberá. El nuestro es que
está muy lejos. Es muy distinto al que ustedes defendían, efectivamente. Pero yo no digo que lo
compartan, pero al menos sí que se alegren de las cosas buenas que nos pasan cuando nos dan ese
reconocimiento como turismo inteligente, cuando somos capaces de atraer aquí la gala de los
Premios Goya, pese a que ustedes intentaron malmeter para que se lo llevara a otra ciudad,
cuando vamos a ser en este mes de diciembre Capital de la Gastronomía, cuando estamos
trabajando y ojalá lo consigamos por traer aquí los Gay Games y ser también una ciudad
referente no sólo en el deporte sino en la diversidad. Alégrense de las cosas buenas que ocurre en
esta ciudad sin tener que sacar la chequera. Porque ustedes lo hacían todo fácil, ¿no, hace unos
años. Sacaban la chequera, 400 millones para la Copa América. Y dejaban una deuda, como
decía anteriormente, que luego teníamos que pagar todos y que hemos pagado en el año 2021. Lo
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siento, pero es que se lo voy a recordar continuamente. Tenga un proyecto propio y sobre todo
actualizado, que es lo que le decía. Dejen un poco de estar en esa melancolía de tiempos mejores,
porque esos tiempos ya no van a volver y nadie los quiere.

Y mire, señora Catalá, usted ha venido aquí a hablar de la desigualdad. Ha dicho, ha
dedicado una parte de su discurso. Y mire, yo sinceramente, en este sentido tengo que decir que
no lo voy a aceptar ni un solo consejo, ni una sola de sus referencias. Porque usted fue consellera,
fue consellera y usted dijo la siguiente frase: ‘El derecho al comedor no es un derecho. Las becas
del comedor no son un derecho. Son una asistencia para las familias más vulnerables’. Es que
nosotros tenemos una visión completamente distinta de cómo trabajar la igualdad. No desde una
óptica asistencialista que cuando se puede se da y cuando no, no. Para nosotros es un derecho.
Cuando hay una necesidad los partidos de izquierda y el Partido Socialista crea un derecho, el
derecho a las becas de comedor, no una asistencia a las becas de comedor.

Al igual que tampoco puedo -y me lo va a permitir- aceptarle ni una sola propuesta ni
lección con el tema del empleo, de verdad que no, porque usted era consellera de Educación y de
usted dependía la Dirección General de Empleo que tenía que ejecutar los Fondos de Garantía
Juvenil y no ejecutaron ni un euro, ni un euro. Trabajaron poco. Así que lecciones también de
arremangarse y pongámonos a trabajar ninguna, porque este Gobierno, la Generalitat, ha
ejecutado todos los Fondos de Garantía Juvenil gracias también al esfuerzo que hemos hecho
desde el Ayuntamiento de València en todos sus servicios. Sí, señora Catalá. Se puede reír pero
sabe usted que es así. Son sus incoherencias pues. La señora Catalá, que un día reprueba a la
señora Barberá en les Corts para poco tiempo después pedir que sea hija predilecta. O hablar de
que nosotros aquí estamos todo el día subiendo impuestos, cuando usted lo primero que hizo
como consellera fue hacer la mayor subida de impuestos histórica de la Generalitat Valenciana.
¿Lo recuerda? El impuesto de transmisiones, el impuesto de sucesiones, se redujo la bonificación
del 95 al 75 por cien, subieron los tramos del IRPF. Sra. Catalá, coherencia. Porque si no, no
seremos creyentes. Va a tener un problema de credibilidad el día que quiera presentarse a unas
elecciones, porque no es lo mismo lo que usted hoy aquí exige o demanda con lo que usted ha
hecho. Porque usted, señora Catalá, me va a permitir que le diga que no es nueva, no es nueva en
la política valenciana y me[La presidència li comunica que ha esgotat el seu torn d’intervenció] 
tiene unas responsabilidades de gobierno.

Y ya para acabar, agradecerles en todo caso las intervenciones porque creo que aún con
todo es bonito debatir y es importante que hagamos todos propuestas. Así que propongamos más
y hagamos críticas constructivas, pero sobre todo propongamos.”

Sra. Catalá (PP)

“ .Moltes gràcies

Bueno, vamos a ver, yo agradezco tremendamente la extensa dedicación y el tiempo que
me dedica tanto el señor Galiana como la señora Gómez en sus intervenciones, se lo agradezco
profundamente. Permítanme que tiene cierta gracia que el señor Galiana hable de José Luis
Moreno y de Monchito. A partir de ahí, decirles que me gusta verle, me gusta ver al señor
Galiana como portavoz de la oposición porque es el portavoz del Gobierno. Entonces, me parece
bien que se asuma ese papel. Igual que me parece bien que lo asuma la señora Gómez y que
dedique toda su intervención a hablar de mí, de que si estoy cómoda, Sra. Barberá, la Copa
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América, si usted cuando era consellera, que yo subía los impuestos de consellera. Oiga, ¿usted
sabe a lo que se dedica la Conselleria de Educación? Vamos, no hace falta que se lo diga. Me
parece muy bien. Usted se dedica a mí, me parece fenomenal.

Y yo solo me voy a permitir, y usted me lo permitirá que yo me permita la licencia o la
libertad de decir lo que quiera, de recordarle que usted es la vicealcaldesa de esta ciudad y que la
que no ha hecho ni una sola propuesta ni ha defendido ni uno solo de sus proyectos en este
debate ha sido usted. Usted no ha sabido ni contestarme a los problemas de seguridad, que
dependen de un concejal de su grupo de gobierno. Usted no ha sabido de contestar contestando a
los problemas de licencia, que dependen de usted, de usted. Usted no ha sabido responderme a
los problemas del bulevar y los accesos y dependen de usted. Usted no ha sabido decirme por qué
han construido seis viviendas sociales, seis viviendas sociales en todo lo que llevan de gobierno,
y eso depende de usted.

Por tanto, me va a permitir que yo le agradezca que usted me dedique tanto tiempo. Y yo le
voy a decir que la que está más en el papel de oposición hablando de Rita Barberá y no
defendiendo su propia gestión es usted, y yo a lo que me dedico es al futuro de la ciudad. Y si no,
como a mí no me da tiempo y usted esto lo comprenderá porque el sentido común alcanza a todo
el mundo, no voy a poder leer las 120 propuestas pero usted se las lee y ya está; las 120
propuestas usted se las lee y punto, no hay ningún inconveniente. Y en cualquier caso, coge el
reglamento de este debate y estudia un poquito de a qué nos estamos dedicando en este debate, al
estado de la ciudad. Es decir, analizar el estado de la ciudad y a plantear los problemas de la
ciudad para que ustedes, que son el gobierno, de momento, por desgracia, lo resuelvan. ¿Vale?

A partir de ahí, vamos a ver, señor Ribó, si yo le agradezco que usted me acepte el
problema de Cercanías, pero es que usted lo trabaja, habla del Cercanías como si fuera un hecho
aislado, como si fuera un problema aislado. Y cuando ustedes plantean el bulevar y cuando
ustedes plantean los cierres de los accesos a València, ustedes tienen que dar alternativas a la
ciudadanía. Y las Cercanías hoy no son una alternativa porque se cancelan trenes todos los días y
la gente no puede entrar en València, ni salir de València a trabajar. Por tanto, no me lo plantee
como un tema aislado. Y no me diga que el problema es que se eliminó la Agencia Metropolitana
de Transporte. Eso podía ser un problema o podía ser el problema que ustedes tuvieron años sin
nombrar a nadie al cargo. Pero ese no es el problema y usted lo sabe. Podría ser el problema
también que ustedes llevan cinco años en el gobierno y han sido incapaces de conseguir un
contrato programa para València y tienen un gobierno en España que está alineado con ustedes
teóricamente, que además teníamos un ex ministro que era ex concejal de esta casa y no han sido
ustedes capaces de conseguir el contrato programa para València tampoco.

Pero el problema no es ese, no quería entrar en tú más y la agencia tal y usted lo eliminó.
Muy bien, usted éntreme en la oposición cuando quiera. Yo le digo que para que usted presente
los proyectos de futuro reduciendo los accesos a la ciudad tiene que pensar en cómo se accede la
ciudad en transporte público y en cómo mejorar el transporte público para entrar a la ciudad,
porque si no a la gente no le estamos dando alternativas. Y ya está. Eso es lo que le he dicho. A
lo que usted, por cierto, no ha sabido responderme.

Sí, tiene usted 200 policías menos. En 2015 tenía 1.625 efectivos esta ciudad y en 2021,
1.433. Si usted quiere hacemos la resta, pero sé que de esto sabe. Sí, tiene 6.000 licencias
pendientes. Se lo voy a recordar, tiene 2.940 licencias de actividad pendientes, 1.690 de títulos
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ambientales, 1.252 de espectáculos públicos y además 3.488 licencias de obra atascadas, de las
cuales 605 son vivienda de protección pública. ¿Quiere que hagamos los números? ¿Sumamos
también o no sumamos? Antes era una resta, ahora es una suma. ¿Le sale usted o no le sale, señor
Ribó? Empleo joven. El presupuesto de empleo joven ha disminuido en dos años 7,8 millones de
euros. Es decir, ha bajado el 75 por ciento. Ya pueden ustedes venir aquí a decir que van a
incrementar el presupuesto. Si lo han bajado en dos años el 75 por cien. Es que ustedes han
devuelto 4,7 millones de euros en los últimos tres años de fondos europeos porque no
encontraban a jóvenes que poder contratar. Es que esa es la realidad sobre el empleo joven.

Y miren, sobre el tema de la fiscalidad, señor Ribó. Yo no he visto nunca ningún alcalde
que saque pecho de incumplir la ley, porque usted ha venido aquí a decir: Usted sabe que hay dos
parámetros para alcanzar la cifra del IBI, que uno es el coeficiente, que el otro es el valor
catastral. Y usted sabe que aquí tenemos un valor catastral que no se ha revisado desde el siglo
pasado. Ahí entonces usted viene aquí, saca pecho de estar incumpliendo la ley y de llevar todos
los años que lleva sin revisar el valor catastral. Bien, fenomenal. Eso es como quien viene aquí a
sacar pecho como usted de que hemos perdido el suelo y el vuelo de Feria València, que la
Generalitat nos lo ha birlado. Entonces, sinceramente, los impuestos son altos para este contexto.
A mí me parece bien que ustedes no revisen el valor catastral en este contexto, me parece bien.
Me parece bien que lo demoren. Pero oiga, bajen ustedes los impuestos. Y le diré por qué.
Porque sacan ustedes pecho de lo bien que nos hemos portado con todo el mundo, los
emprendedores...

Oiga, es que ustedes han bajado los impuestos en una pírrica por no decir cutre cifra de
4.500.000 euros. Les han perdonado en mesas y sillas 2.000.000 euros, en la tasa de puestos no
sedentarios 300 000, la tasa de kioscos, ojo, 40.500 euros y en alcantarillado, 2.000.000 euros. Es
decir, hemos sido tan generosos, tan generosos, que recaudando 1,1 millón de euros al día en
impuestos les hemos bajado en total los valencianos 4,5 en un año. Vaya tela. Es decir, que
ustedes les han perdonado lo que ustedes han recaudado en cuatro días, les perdonan en un año lo
que recaudan en cuatro días. Pues oiga, perdóneme pero es bastante cutre, es bastante cutre.

Escuchaba que aquí hay un Gobierno que está combatiendo la violencia de género y las
agresiones sexuales, vale. Vaya, ¿pues denuncian ustedes lo que ha pasado con la menor de los
abusos sexuales, que Europa lo va a investigar? Pues sean ustedes valientes, salgan ustedes a
decir que la Conselleria de Igualdad no gestionó bien un abuso a una menor tutelada. ¿No son tan
feministas? ¿No combaten tanto la violencia de género y los abusos? Salgan ustedes y díganlo.
¿Por qué están callados? Es que tenemos todos los plenos una moción aquí sobre intolerancia,
igualdad. Hágalo. ¿Por qué[La presidència li comunica que ha esgotat el seu torn d’intervenció] 
no lo hacen hoy? Tienen el momento perfecto para hacerlo.”

Sr. Galiana (Compromís)

“Bbon dia de nou a totes i tots.

Senyor Gosálbez, l’ alcalde porta governar esta ciutat sis anys i cinc mesos. Si ni tan sols
saben comptar quants anys porta l’ alcalde en el govern comencem malament.

Mire, parlen vostés de tot el tema econòmic del comerç i vostés agafen la parte por el todo
. Vaig a donar-los unes xifres. Les referències als fitxers de l'IAE, a vosté que tant li agrada
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l'empresa, que ve de l'empresa, de l’IAE de 2020 a 2021 té un saldo positiu de 5.004 activitats a
la ciutat dels quals 3.062 són comerços i serveis. Imagine la comparativa l'any passat en plena
pandèmia, en ple estat d’alarma, només va ser de 555 i 517 comerços i serveis. O siga, que
isquen vostés del centre de la ciutat, busquen. Perquè hi ha més barris i n'hi ha més vida n'hi ha
més districtes. De Vox només esperem això, la Batalla de València, catalanistes, separatistes,
bolxevics. Ja està. És que parlen més vostés dels Països Catalans que nosaltres. Jo és que no he
escoltat en el meu grup municipal parlar mai dels Països Catalans, però mai és mai. I vostés
contínuament tots els plenaris vénen a ser i a parlar dels Països Catalans, de Barcelona, de... No
sé, de tot. Continuen vostés. Supose que els donarà rèdit polític, però bé.

Senyor Giner, home, quan parla vosté de diferències. Home, que parle vosté de diferències
de dos grups diferents, de dos grups amb una política compartida però evidentment amb idees
diferents, que ho diga Ciudadanos. Mire vosté en casa. Dos mandats o dos legislatures en les
Corts. Com ha acabat el seu grup? No sé com s'ha atrevit a dir-nos que tenim diferències. Però és
que ara, mire, amb qui vol governar a vosté, perquè vosté també venia a regenerar la política.
Amb qui vol governar? Amb ells? Quines són les seues línies roges? No, perquè el que està clar,
jo crec que tenim tots clar que aconseguir 17 regidors, tindre la majoria absoluta en este
Ajuntament va a estar prou complicat en els propers anys. Però va governar amb els que venia a
regenerar o amb Vox? O amb els dos? Quines són les següents línies roges? De veritat, ja que
vosté havia ha fet un qüestionari a l'alcalde, a mi m'agradaria que vosté també contestara. És que
li tira la culpa vosté a l’alcalde fins i tot de les Rodalies i del transport metropolità. També té la
culpa de l'alcalde de les Rodalies? També del retard de Renfe, de l'anul·lació dels trens l’alcalde
té la culpa.

Mire, Sr. Giner, deixe’s la Batalla de València. Li ho dic de veres, perquè és que l'original
és millor que la còpia. La gent votarà l'original més que a la copia. Si vosté insistís també en 

, en , en entitats catalanistes. És que no té una altra cosa. Jo, a mi emcatalanistas pancatalanistas
dona igual. És el meu consell. És que vosté també parla més de Barcelona. Mire, Barcelona.
L'altre dia eixia l'alcaldessa Ada Colau que estava súper contenta, súper contenta perquè la
ciutadania valorava viure la ciutat de València, a la ciutat de Barcelona, perdó, amb un 7,5. I a
València amb un 8,6. Deixe de mirar a Barcelona, si tenim les oportunitats ací. Diu la meua
companya, no ha parlat vosté del turisme. Si som capital europea de turisme sostenible, si és que
no ens podem queixar, si és que és veritat que València està de moda, és tota una veritat. Però bé,
no sé. Vosté continua a la seua. No sé si hi ha línies roges o no les té. O si pactaran les
presumptes corruptes del Partit Popular o amb els radicals de Vox. Li agradaria eixe pacte?
Potser que li agradaria, no? I escolte, parlar de projectes de futur no és parlar de grans
esdeveniments, parlar que anem a fer un bulevard no és parlar de Fórmula 1 o de Copa Amèrica.
Es parlar de millorar la situació i la vida dels valencians. Però bé, vosté pot buscar una Oficina de
Español en Torrejón de Ardoz i no sé, té un futur.

I senyora Català, qué bien hilado, de verdad, lo de José Luis Moreno y Monchito. Qué bien
Però el quehilado. De verdad, me ha llegado a mí. No lo esperaba. Me ha llegado, de verdad. 

més m'ha agradat és això de . gobierno de las maquetas ¿En serio?, ¿Gobierno de las maquetes?
Camps pagó quince millones de euros por unas torres, unes maquetas y un proyecto que no se

 Ja m'agradaria a mi que este govern tinguera 15 milions d'euros per a maquetes. Dehicieron.
veritat que m’ha sorprés, de veritat. Perquè vosté va gastant termes i va gastant ací  decoletillas
màrqueting i tal. . I ho diu ella. És que és increïble. Però a banda, parlaGobierno de las maquetas
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vosté del bulevard de Federico García Lorca. És que el bulevard de Federico García Lorca ara
mateix són viaris i després serà verd. O siga, no passen cotxes ara i no passaran cotxes després. Ja
està, no hi ha cap problema. Ha parlar també de les persianes baixades. Li continue a dir el
mateix. Ja li donat les xifres I després, no mentisca. La taxa turística no la paga el valencià, no la
paga l'hostaler. No és veritat. Jo quan vaig a Milà i pague cinc euros per estar en un hotel no li
dic a l'hostaler: eh, ja paga vosté la taxa turística. No, no. Arribe i en el mostrador em diu la
persona que m'està atenent pague vosté la taxa turística. I la paga el que ve de fora. I escolte, en
París n’hi ha taxa turística i és una de les ciutats més turístiques del món. A moltíssimes ciutats hi
ha taxa turística i no baixa el turisme. No diga vosté, no enganye vosté als valencians dient que la
taxa turística la paga l’hostaler.

Mire, l’alcalde té la culpa de les Rodalies i també té la culpa que vinga un senyor o una
senyora al balcó a ficar una pancarta d’Stalin i ja està. Ja està, ja té la culpa: alcalde, dimissió.
Perquè ha ficat una pancarta d’Stalin. Eixe és el nivell que tenim ací per a dir les coses? De
veritat pensa vosté que és l'alcalde el culpable. I del , això no, no passa res, no?orgullo español
Del ? Eixa que penjaren del  ahí no, no passa res. Mire, sobreorgullo hetero orgullo hetero
delictes sexuals. Si vostés no legitimitzaren el discurs de l'odi i la negació dels delictes contra les
dones tal vegada no tindrien tanta impunitat. Mire, en l'anterior crisi -que no li ho he dit- llevaren
vostés el servei d'atenció jurídic a dones de víctimes de violència masclista. Així que lliçons
sobre violència masclista ni cap ni una.

Però bé, una preocupació que sí que ja no tenim a la ciutat és la corrupció, afortunadament,
afortunadament. Mire, hui el meu vicealcalde està ahí darrere, el seu ha eixit hui de presó i el
jutge del pitufeig diu que: ‘Hay indicaciones solventes y múltiples de que Grau recaudó dinero

. Jo no sé perquè li té tanta inquina a algunes persones deen beneficio del Partido Popular’
Compromís, a algunes persones de Compromís. I que, no obstant això, Rafael Blasco, Consuelo
Císcar, Alfonso Grau, d’eixos no parlem. No hi ha cap problema. És la inquina contra les
persones. I clar, que vosté em parle en el tema de l'IBI d'incomplir la llei, que el partit parle
d'incomplir la llei, que el Partit Popular parle d'això, clar. Jo, de veritat, el millor això de José
Luis Moreno i Monchito. De veres que m’ha arribat al cor.

En fi, companys i companyes, el que vosté ha dit abans, açò encara no ha acabat,
vicealcalde, açò encara no ha acabat, tenim encara pandèmia per davant, hem de treballar molt.
Però crec que esta ciutat, este Govern està en bones mans.

Moltes gràcies.”

Sr. Alcalde

“Dos breus consideracions respecte a les seues intervencions. Miren, a mi em preocupa
molt la salut mental. La prova és que l’he mencionat al parlar de majors, l’he mencionat al parlar
de joves i l'hem mencionat per tercera vegada al parlar de sanitat. Per tant, a este ajuntament li
preocupa molt.

I després, un altra que vull reiterar-li, que la té vosté per escrit. En llicències d'activitats en
2015 quan entrarem n'hi havia 8.300, en este moment n’hi han 2.900 de les quals 2.200 són
declaracions responsables que poden actuar al mes següent d'haver presentat la instància. Per
tant, la situació és eixa i la té vosté per escrit.
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Però jo, per finalitzar, vull fer una sèrie de consideracions que em semblen importants.
Primera, el Govern de Rialto gaudeix de bona salut. Em permeto aventurar que molt prompte
veuran vostés el projecte de pressupostos municipals número set d’este govern que palesa la seua
solidesa per damunt dels desitjos d'alguns. Són els fets els que importen, no les lògiques
diferències que tenen partits distints davant determinats temes. Els fets són molt clars, es veuen
d'una forma nítida en totes i cadascuna de les votacions d'este ajuntament.

Dos, continuarem buscant grans acords amb l'oposició. Malgrat les lògiques diferències a
tots els nivells que hi ha entre el Govern i l'oposició, és voluntat nostra continuar buscant grans
acords en temes rellevants. Pensem que la societat valenciana ens ho demana a tots, a nosaltres
però també a vostés. La línia d'acords del Pacte de Recuperació front al COVID, l'acord sobre
l’Estat o determinades mocions reivindica respecte al govern estatal és un camí a continuar
desenvolupant.

Tres, Rialto disposa d'unes finances sòlides amb una pressió fiscal raonable. Les dades
demostren dues coses: l'Ajuntament de València gaudeix en estos moments d'unes finances
sanejades a tots els nivells, que continuarem cuidant com hem fet fins ara arreglant molts dels
problemes que heretàrem del govern anterior. I ho fem mantenint la pressió fiscal en la mitjana
de les capitals espanyoles, molt lluny d'algunes declaracions tremendistes.

Quatre, els serveis socials són un pilar bàsic de l'Estat de benestar. Som conscients que la
pandèmia ha deixat a moltes persones en una mala situació econòmica i social que hem de
pal·liar des de l'Ajuntament per a fer realitat que el primer objectiu d'este govern són les
persones.

Cinc, continuarem rescatant espai públic per a les persones. València s'ha distingit en la
seua història per la defensa de l'espai públic. Mobilitzacions com el Saler per al poble, el llit del
Túria el volem verd o la defensa del solar del Botànic palesen la voluntat dels valencians de
defensar i ampliar l'espai públic, un espai que volem continuar ampliant per a fer de València una
ciutat cada vegada més habitable i sostenible.

Sis, apostem decididament per la innovació. Innovació a nivell municipal avançant en la
digitalització i informatització de tots els sistemes municipals i en la millora de les tècniques de
gestió, potenciació de la innovació en la ciutat mitjançant Las Naves, la Marina, les universitats i
els fons Next Generation europeus com a elements clau per a la generació d'ocupació.

Set, continuarem treballant per ampliar els espais verds i renaturalitzar la ciutat. El Pla
Verd que estem treballant ha de ser el camí perquè València puga aspirar a ser Capital Verda
Europea. El canvi climàtic que ja tenim damunt ens obliga a un treball intens per a millorar la
resiliència de la nostra ciutat ampliant al màxim les zones verdes i millorant la seua biodiversitat.

Huit, orgullosos de la nostra llengua, cultura i patrimoni. València és una ciutat amb
llengua, cultura, festes i patrimoni propi, dels que ens sentim orgullosos i formem formen part
decisiva de la nostra personalitat com a poble. Continuarem treballant en la seua normalització i
desenvolupament.
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Nou, potenciar la participació veïnal. La participació veïnal és una eina bàsica de
democratització de la política municipal, mitjançant la participació continuarem fomentant la
codecisió en els pressupostos i abordant i resolent els problemes que es generen en els barris.

Deu, València és una ciutat orgullosa de la seua pluralitat i solidaritat. Continuarem
apostant per la tolerància i la pluralitat en València, sent conscients que hi ha persones i països
que necessiten la nostra ajuda. Combatrem amb fermesa totes les actituds de violència de gènere i
qualsevol altre tipus de violència contra les valencianes i valencians.

I onze, un ajuntament lliure de corrupció. Sis anys després de governar este ajuntament ho
hem de dir ben alt i ben fort, tenim les mans netes de corrupció i que per tant estem convertint
aquesta lacra en un trist record del passat.

Moltes gràcies.”

Sr. President

“Moltes gràcies, senyor alcalde.

Abans de finalitzar la sessió recorde de tots els grups que si tenen propostes de resolució
han de passar-les a la Secretaria del Ple perquè consten en l'acta del ple.

Així que, dit això, moltes gràcies i tanquem la sessió.”

Els grups Popular i Ciutadans fan entrega de les seues propostes a la Secretaria.

La presidència alça la sessió a les 14:13 hores, de la qual, com a secretari, estenc esta acta
amb el vistiplau de la presidència.


